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Jeziček na tehtnici bo 
prevesila Terezija 

Prebiranje javnomnenjskih raziskav je zadnje tedne redno opravilo vseh, ki jih politika zanima - Rezultati se ne 
spreminjajo kaj dosti, rdeča nit pa ostaja dokaj visok delež še neopredeljenih volivcev 

Prav na slednje, volivce, 
ki se še niso opredelili za 
»svojega« kandidata, bo 
zadnje dni tudi najbolj in
tenzivno usmerjena volilna 
kampanja vseh strank. Tele
vizijska soočenja, reklama 
v medijih ter pozivi in apeli o 
kakovosti in razvojni us
merjenosti za državo, ki jih 
prinaša prav njihov pro
gram, na eni strani ter na 
drugi strani volilni shodi ter 
zborovanja s predstavitvijo 
kandidatov sta poti, ki ju 
pridno ubirajo v prav vseh 
volilnih štabih. V enih bolj, 
v drugih manj strumno; od
visno od količine denarja, ki 
ga imajo oziroma so ga od
merili za letošnje volitve. 

Večina slovenskih medijev 
razpoloženje volivcev redno 
spremlja s telefonskimi an
ketami in raziskavami javne
ga mnenja, v našem uredniš
tvu pa smo se odločili, da v 
nadaljevanju povzamemo 
rezultate javnomnenjske ra
ziskave, ki so jo v Cati Cen
tru, družbi za telefonsko ra
ziskovanje iz Ljubljane, 
opravili od 19. avgusta do 27. 
septembra. Kako kaže posa
meznim strankam? Dokonč
nega odgovora seveda ne pri
naša prav nobena, še tako 
kakovostno opravljena razi
skava ne. Strokovnjaki celo 
opozarjajo, da so vmesni re
zultati lahko za nosilce posa
meznih kampanij prej zava
jajoči kot resnična pomoč v 
vodenju predvolilne strategi
je . A v pomoč, nekakšno pri
čakovanje napovedi, so ti re

zultati le lahko, saj naj bi se 
praviloma tudi delež še neo
predeljenih volivcev dokaj 
sorazmerno razpršil med 
kandidate... 

Volilni prag 
prestopilo 6 strank 

v tednu med 23. in 27. sep
tembrom je volilni prag po 
rezultatih, dobljenih v raču
nalniško podprtem anketira
nju Cati Centra na vzorcu na
ključno izbranih 1.070 voliv
cev v starosti od 18 do 75 let, 
uspelo prestopiti šestim stran
kam. 

Z 39 odstotki podpore vo
di LDS, sledijo pa SDS z 20 
odstotki, SLS+SKD s 13 od
stotki, ZLSD z 11 odstotki, 
NSi s sedmimi in prvič tudi 
DeSUS s 4 odstotki volilne 
podpore. Pričakovana volil
na udeležba, merjena v času 
med 19. avgustom in 27. sep
tembrom, kaže, da se volitev 

naj ne bi udeležila le deseti
na volilnega telesa, bolj ver
jetno na voUšča ne bo odšlo 
8 odstotkov volivcev, po
vsem neodločenih je še 5 od
stotkov, večjo verjetnost, da 
bodo izpolnih glasovnico je 
izrazilo 16 odstotkov vpraša
nih, zagotovo pa bo to stori
lo 61 odstotkov naključno 
izbranega vzorca 1.500 vo
livcev v starosti od 18 do 75 
let. 

Zvestoba na 
preizkušnp 

č e pogledamo še rezultate 
javnomnenjske raziskave gle
de tega, kako »zveste« volivce 
ima katera od slovenskih poli
tičnih strank, potem vidimo, 
da so najvišjo stopnjo lojalno
sti volivcev glede na volitve 
leta 1996 ohranili v LDS s 85 
odstotki in SDS ter ZLSD z 78 
odstotki volivcev, ki so te 
stranke volili že pred štirimi 

leti in jim nameravajo svoj 
glas oddati tudi letos. Za njimi 
sledi DeSUS s 67 odstotki. 

Najbolj je »razpadlo« vo
lilno telo DS iz leta 1996, 
saj namerava stranko letos 
voliti le še petina nekdanjih 
volivcev, več kot polovico 
svojih volivcev iz leta 1996 
pa sta izgubili tudi SNS (lo
jalnih ostaja 43 odstotkov) 
in Zeleni (lojalnih le 40 od
stotkov volivcev izpred šti
rih le t ) . 

Posebej zanimiva pa je sli
ka pri nekdanjih strankah 
SLS in SKD; skoraj polovica 
volivcev obeh strank iz leta 
1996 namerava letos voliti 
združeno stranko SLS+SKD, 
pri čemer ostaja združeni 
stranki zvestih 49 odstotkov 
nekdanje SLS in 45 odstot
kov nekdanje SKD. SDS bo 
letos volilo 18 odstotkov 
nekdanjih volivcev SLS, LDS 
pa bo namenilo svoj glas 16 
odstotkov tega; volilnega te
lesa. Iz vrst nekdanjih voliv
cev SKD pa jih bo kar 32 
odstotkov letos svoj glas na
menilo NSi, 15 odstotkov pa 
S D S . 

Igra številk je v predvolil
nem obdobju vsekakor zani
miva; a dokončni odgovor, 
komu bomo slovenski volivci 
za prihodnja štiri leta zaupali 
v roke škarje in platno, bo 
znan potem, ko bodo prešteti 
volilni rezultati in preračuna
no zaupanje, ki ga bodo osvo
jile stranke na Terezijino ne
deljo. 

IVANA STAMEJČIČ 

Gibanje podpore volivcev med 19. avgustom in 27. septem
brom petim slovenskim strankam, ki se s svojimi kandidati 
potegujejo za vstop v Državni zbor RS za naslednja štiri 
leta. DeSUS ni zajeta, saj je 4-odstotni prag za vstop v 
parlament prestopila šele v zadnjem tednu javnomnenjske 

raziskave. 

izžrebana zaporedja 
v vseh osmih volilnih enotah so volilne komisije prejs .̂ 

teden pripravile žrebanja, na katerih so predstavniki ^ 
kandidatov izžrebali vrstni red, po katerem bodo posame^ 
kandidati zapisani na glasovnicah. Da bi bilo vse k 
najbolj pravično, so žrebali dvakrat. 

Najprej so, glede na časovno zaporedje vložitve kandidat^ 
predstavniki list kandidatov izžrebali vrstni red, po katerem J 
v drugem krogu žrebanja izvlekli tisto številko, pod katero 
ime njihovega kandidata zapisano na glasovnici. Volivci t|. 
Celjskem, razdeljeni v volilne okraje treh volilnih enot, bod, 
»svojega« kandidata izbirali po naslednjem vrstnem redu; 

V Celju, kjer je sedež 5. volilne enote, so prejšnjo sredo izžrebali zaporedje, po katerem 
bodo kandidati razvrščeni na volilnih glasovnicah. (Foto G.D.) 

Datumi, ki jih ne gre prezreti! 
Do državnozborskih voli

tev nas loči še natančno 10 
dni, v tem času pa je kar 
nekaj pomembnih datumov, 
ki jih ne gre prezreti. 

Volivci, ki iz kakšnegakoli 
razloga v nedeljo, 15. okto
bra, ne bodo mogh na volišča, 
vseeno pa si želijo ohraniti 
pravico glasovanja, lahko do 
nedelje, 8. oktobra, vložijo 
pri svoji okrajni volilni komi
siji zahtevo za glasovanje po 
pošti. Za vse tiste, ki jih v 
nedeljo ne bo doma in se voh-
tev na sam voUlni dan ne bodo 
mogli udeležiti, bo na sedežu 

volilne komisije njihovega vo
lilnega okraja med torkom, 
10. oktobrom, in četrtkom, 
12. oktobrom, med 9. in 17. 
uro odprto volišče za predča
sno glasovanje. V četrtek, 12. 
oktobra, pa poteče tudi rok, 
do katerega morajo volivci, ki 
zaradi bolezni ne morejo na 
vohšča, vložiti zahtevo, da že
lijo glasovati na svojem do
mu. 

In .še na nekaj velja opozori
ti! Čeprav se strasti med poli
tičnimi strankami v predvolil
ni kampanji še niso pretirano 
razgrele, je po veljavni zako

nodaji za čas 24 ur pred glaso
vanjem zaukazan volilni 
molk. Volilna propaganda se 
torej zaključi v petek, 13. ok
tobra ob polnoči, po tem času, 
v soboto oziroma na samo 
volilno nedeljo, pa je prepo
vedano tudi dodatno lepljenje 
volilnih plakatov in letakov 
oziroma uničevanje že nameš
čenih. Organizatorji posa
meznih volilnih kampanij pa 
morajo poskrbeti, da bo re
klamni volilni material, vse 
do zadnjega plakata, odstra
njen v 15 dneh po volitvah, 
sicer jim grozi denarna kazen. 
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Beseda velja, pravijo v NSi 
Obisk predsednika NSi in Vlade RS dr. Andreja Bajuka v Slovenskih Konjicoh in Celju 

\,fjova Slovenija - Krščan-
ljudska stranka je stran-
ki jo je ustanovil dr. An-

jfgj Bajuk zaradi znane poli-
0]e telovadbe, ki je končala 
jtjpičnim salto mortale stran-
|,g v katero smo po združitvi 
^^upali vsi, ki bi radi dihali 
pgniiadne sapice, a je naše 
^upanje grdo izigrala,« je 
jl, predstavitvi strankinih kan
didatov za volitve v 5. volilni 
j^oti poudaril podpredsednik 
(.gljskega odbora mag. Aleš 
pemšar in dodal, da so v 
demokratični stranki z zmer
no konzervativno usmeritvi
jo jasno začrtani cilji za pri
hodnost. O njih je v torek 
zvečer, med svojim obiskom 
v Slovenskih Konjicah in Ce
lju, spregovoril tudi predsed
nik stranke in Vlade RS dr. 
Andrej Bajuk. 

Program s t ranke temel j i na 
petih osnovnih ciljih, ki jih 
lahko strnejo v prizadevanja za 
svobodno gospodarstvo in pri
ložnost za vse; zagotavljanje 
prednosti družini in mladim; 
širjenje znanja in odprtih mož
nostih; podpiranje podeželja, 
da bo kruha za vse, in dejstvu, 
da je Evropa pri nas doma. S 
svojim geslom »Beseda velja« 
hoče NSi v politično kulturo 
mlade Slovenije vpeljati obve-
!o izpolnjevanja dane obljube; 
laj si bo dana v predvolilni 
lampanj i , v poslanskih klo
peh, v vladi ali v izjavah stran

kinih veljakov. »Zato,« poudar
ja mag. Demšar, »si nihče od 
naših ne bo privoščil obljublja
ti med in mleko tam, kjer ve
mo, da bodo še lep čas potreb
ni žulji in znoj!« 

NSi s svojimi kandidati na
stopa v vseh volilnih enotah, 
med 87 kandidati je 73 moš
kih in 14 žensk; kar 66 oziro
ma dobre tri četrtine z višje
šolsko ali fakultetno izobraz
bo. Za zaupanje volivcev v 5. 
volilni enoti se bodo potego
vali: v 1. volilnem okraju mag. 
Drago Arzenšek, ki je poklic
no pot začel kot asistent razi
skovalec na fakulteti za kemi
jo , zdaj pa je vodja zastopniš

tva in prodaje diagnostičnih 
materialov šentjurskega Alpo-
sa; v 2. VO Oskar Kocijan, 
ekonomist s tehniško predizo-
brazbo, ki se kot uspešen pod
jetnik ukvarja z ekologijo od
padnih voda; v 3. VO Janez 
Lampret, upokojeni pravnik, 
ki je bil na listi SKD že izvo
ljen za poslanca, po ustanovi
tvi NSi pa je tudi predsednik 
njenega celjskega odbora; v 4. 
VO Vilma Tekavc, absolvent
ka visoke gradbene šole, ki 
skupaj s soprogom vodi uspe
šno družinsko podjetje; v 5. 
VO prim. Ivan Dolinar, zdrav
nik specialist za bolezni ušes, 
nosu in grla, zvest svojim bol-

' 

nikom v celjski bolnišnici pol
nih 45 let, v 6. VO Ivan Glu-
šič, ki je v poHtiko aktivneje 
vstopil s procesom zoper če
tverico konec osemdesetih let, 
v 7. VO Marjan Salobir, upo
kojeni psiholog, ki je ob delu 
v velenjskem Premogovniku 
in Gorenju ves čas ostajal zvest 

V 3. VO 7. volilne enote s 
sedežem v Mariboru NSi kan
didira Marijo Ano Tisovic 
Toman, leta 1942 v Sloven
skih Konjicah rojeno stoma-
tologinjo, ki jo veliko Konji-
čanov pozna kot svojo zo
bozdravnico. Pred združitvijo 
SLS in SKD je delovala v 
občinskem odboru SKD in 
bila tudi občinska svetnica, 
v NSi pa vidi stranko, ki bo 
znala držati besedo. 

svojemu konjičku sabljanju, 
kljub temu, da živi v Velenju, 
pa si močno želi, da bi v Celju 
oživili sabljaški klub; v 8. VO 
Drago Koren, vodja geodet
ske izpostave v Velenju, ki je 
kot predsednik območnega od
bora združene stranke preso
dil, da je njegova pot znotraj 
programa NSi. 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: GREGOR KATIC 

Kandidate NSi v 5. volilni enoti je predstavil mag. Aleš Demšar; ob njem na fotografiji od 
leve proti deseni kandidata v dveh koroških volilnih okrajih Marjan Berložnik in Janez 
Gorjanc, mag. Drago Arzenšek v 1. VO, Janez Lampret v 3. VO. Oskar Kocijan v 2. VO, Marjan 

Salobir v 7. VO, Vilma Tekavc v 4. VO, Ivan Glušič v 6. VO in Draso Koren v 8. VO. 

CNL za SMS 
Iz volilnega štaba Stranke 

mladih Slovenije so v začet
ku tedna sporočili, da njiho
va kandidata za volitve v dr
žavni zbor na območju Mest
ne občine Celje podpirajo tudi 
v Celjski neodvisni listi. 

CNL, ki je s svojim pred
stavnikom vključena v mestni 
svet, na državnozborskih voh-
tvah ne nastopa samostojno, 
svojim članom in simpatizer-
jem pa svetuje, da se volitev 
15. oktobra udeležijo in volil
ni glas podpore naklonijo kan
didatoma SMS; Roku Rudol
fu v 2. volilnem okraju in Teji 
Tamše v 3. volilnem okraju 5. 
volilne enote. SMS je novona-
stala stranka, ki se od drugih 
strank razlikuje zlasti po tem, 
da ni ideološka, temveč inte
resna. Interes vseh mladih -
tako tistih po letih kot tistih 
po srcu - pa je , da se zagotovi
jo možnosti vseh za lepšo skup
no prihodnost. IS 

Kandidatski 
striptiz 

Danes, v četrtek, 5. oktobra, 
bo v občinski stavbi javno soo
čenje šentjurskih poslanskih kan
didatov z naslovom Kandidatski 
striptiz - vsak ima svoj faktor, ki 
ga pripravljajo Šentjurske novi
ce. Soočenje, ki ga bosta vodila 
Bogdan Rahten in Luka Hvale, 
bo ob 18. uri. BJ 

P O S V E T U 
Grška pomorska 

tragedija 
ATENE, 1. oktobra - V nesre

či trajekta Express Samina, ki 
je prejšnji teden potonil blizu 
grškega otoka Paros, je umrlo 
najmanj 79 ljudi. Brodolom je 
sicer preživelo 452 ljudi. Grške 
oblasti so zaradi neustrezanja 
evropskim varnostnim predpi
som v nedeljo prepovedale iz-
pluti skupno 56 trajektom. V 
Egejskem morju se je v petih 
dneh zgodilo kar pet pomor
skih nesreč. 

Težave tudi Z 
albanskimi 
volitvami 

TIRANA, 2. oktobra - Na 
nedeljskih lokalnih volitvah v 
Albaniji je po prvih rezultatih 
zmagala vladajoča Sociahstič-
na stranka. Opozicijska Demo
kratska stranka nekdanjega 
predsednikS Salija Berishe pa 
je sporočila, da rezultatov ne 
bo priznala, saj naj bi po njeni 
oceni kar 40 odstotkom voliv
cem onemogočili glasovanje. 

Evrose maje še na 
Švedskem 

STOCKHOLM, 3. oktobra -
Po referendumu prejšnji te
den, na katerem se je 53,1 
odstotka danskih volivcev izre
kla proti vstopu v evro območ
je, se je tudi med švedskim 
prebivalstvom okrepilo večin
sko mnenje proti evru. V anke
ti Gallupovega instituta se je 
42 odstotkov vprašanih izreklo 
proti evru. 

ZRJ hromijo 
stavke 

BEOGRAD, 3. oktobra - Za
radi vse obsežnejših protestov 
srbske opozicije proti doseda
njemu jugoslovanskemu pred
sedniku Slobodanu Miloševi-
ču, so v ZRJ v torek omejili 
porabo električne energije. Isti 
dan se je na treh različnih 
krajih v Beogradu po jjodatkih 
organizatorjev zbralo med 30.000 
in 50.000 ljudi. Policijske sile so 
se razporedile okrog površin
skega kopa Kolubara, kjer so 
stavkali delavci tega največje
ga srbskega premogovnika. Več 
kot sto novinarjev, snemalcev 
in tehnikov državne RTV Srbija 
pa je zagrozilo s prekinitvijo 
dela, Če ta ne bo spoštovala 
poklicnih načel pri obveščanju 
javnosti. Protesti naj bi se na
daljevali, dokler Miloševič ne 
bo priznal poraza na volitvah. 

Z a regijo znanja in razvoja 
Kandidatki ZLSD za držav-

nozborske volitve v obeh cel j
skih volilnih okrajih Mari
jana Kolenko in J an j a Ro
mih sta v četr tek predstavili 
svoje poglede na znanje in 
ustvarjalnost, ki sta tudi za 
Celje in prihodnost regije naj
pomembnejši strateški suro
vini. 

Že predsednik programske
ga sveta stranke dr. Igor Luk-
sič je izpostavil pomen učeče 
se družbe za prihodnost in 
poudaril, da je v zadnjem de
setletju samo v obdobju, ko je 
'esor za znanost in tehnologi
jo »pripadal« ZLSD, država na-
''̂ enjali razvoju znanosti ne-
l̂ oliko večji delež denarja. Me-
••̂ 'l je, da Slovenija potrebuje 
"eč univerz, ob zdajšnji Ijub-
'î nski in mariborski najprej 
ê primorsko, zatem pa bi mo-

'̂ la vsaj nepopolna univerzi-
'̂ tna središča postati še Celje 

ter Novo mesto. Njegova sta
lišča je podprla Jan ja Romih, 
ki se zavzema, da bi Celje 
postalo motor regije znanja, 
inovacij in razvoja. Meni na
mreč, da bi morali znotraj 
regije čimprej izoblikovati od
ločitev, da želimo v Celju po
stati nosilci visokostrokovnih 
študijskih programov specia
liziranih znanj, ki bodo vzga
jali za razvoj. 

Danes, v četrtek, ob 11. uri, 
se bosta na mestni zvezdi v 
središču Celja volivcem pred
stavili obe kandidatki; Ko-
lenkovi in Romihovi se bo 
na shodu, ki ga bodo pope
strili tudi člani ansambla Nu-
de, pridružil tudi predsednik 
ZLSD Borut Pahor. 

Pomena Celja kot regijskega 
središča se zaveda tudi Mari
jana Kolenko, ki je bila v 

petek kritična do države, ki 
lokalnim skupnostim z zako
ni nalaga obveznosti, pri tem 
pa sama ne pomaga zagotoviti 
vsaj osnovnih prostorskih po
gojev za uvedbo devetletke, 
naprimer. Celje bi po njenem 
moralo bolj utrjevati svoj po
ložaj srednješolskega središ
ča, zlasti pa pravočasno razvi
jati nove, gospodarstvu potreb
ne šolske programe. IS 

Kandidati za čestillce 
v burnem predvolilnem času, ko nas bolj ali manj 

^nani obrazi s televizijskih zaslonov in plakatov na 
cestnih ulicah prepričujejo v svojo resnico, so se za 
**2ajemalko predvolilnega golaža« odločili tudi v Mladin-
l̂̂ em centru Celje. 

sredo, 11. oktobra, ob 18. uri, so v dvorano MCC 
Povabili predstavnike celjskih podmladkov političnih strank, 
'̂ ogovor z naslovom »Kandidati za čestitke« bo vodil direktor 
"̂ n̂tra Tone Kregar, ki bo postavljal zlasti vprašanja, ki se 
'j^ejo mladih in njihove usode ter vloge v našem ožjem in 
širšem družbenem okolju. Pogovor ni zamišljen kot kakšen 
strasten predvolilni spopad, ampak bolj kot sproščen spoz-
'lavni klepet, v katerem bodo poskusili ob vseh razlikah najti 
'̂ di kakšno skupno točko ali interes. IS 

SDS v Narodnem domu 
Območni odbor SDS je v petek zvečer v veliki dvorani Narodnega doma v Celju pripravil 

predvolilni shod. 
Na predvolilnem shodu, obogatenem s kulturnim programom, sta se članom in simpatizerjem 

SDS predstavila strankina kandidata za volitve v državni zbor; štorski župan in dosedanji 
državnozborski poslanec Franc Jazbec v 2. volilnem okraju in ekonomist Stanislav Hren, sicer 
tudi celjski mestni svetnik v 3. volilnem okraju 5. volilne enote, ki se jima je na fotografiji 
pridružil še dosedanji poslanec SDS Ivo Hvalica. IS, Foto: GK 
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Sestre in zdravniki 
bodo stavicaii 

Jutri opozorilna stavko medicinskih sester, v torek, 10. oktobra, po zdravnikov-
V celjski bolnišnici prilagodih režim dela 

v sindikatu zdravstva in 
socialnega varstva so za ju
tri, 6, oktobra, napovedali opo
zorilno stavko v vseh zdravs
tvenih zavodih. Trajala bo od 
8. do 10. ure. Prav tako med 
8. in 10. uro, vendar 10. okto
bra, bodo na pobudo sindika
ta Fides opozorilno stavkali 
tudi zdravniki. 

Sindikat zdravstva m social
nega varstva od vlade zahteva 
takojšnjo odpravo kršitev ko
lektivnih pogodb in začetek po
gajanj za takšne spremembe in 
dopolnitve kolektivne pogod
be, da bi zagotovili ustrezno 
povečanje plač in tudi ustrezna 
razmerja med njimi. Sindikat 

zdravnikov in zobozdravnikov 
pa se je za opozorilno stavko 
odločil zaradi nejasnih stališč 
vlade v zvezi z izenačitvijo zdrav
niških plač s sodniškimi. 

Predsednica stavkovnega od
bora sindikata zdravstva in so
cialnega varstva v Splošni bol
nišnici Celje Jožica Metelko 
je povedala, da je sicer njihov 
sindikat julija letos že podpi
sal z direktorjem bolnišnice 
dogovor o sprejemu ukrepov 
za odpravo in preprečevanje 
kršitev kolektivne pogodbe, 
vendar tistih kršitev, za katere 
je odgovorno ministrstvo za 
zdravstvo, ni mogoče odpravi
ti na ravni zavoda. Zato se tudi 
pridružujejo splošni opozorilni 
stavki, ki bo v Celju potekala 

pred vhodom v urološki odde
lek. K že znanim stavkovnim 
zahtevam so dodali še svojo, 
in sicer da vlada nemudoma 
izda soglasje k imenovanju Sa
ma Fakina, dr. med., za direk
torja bolnišnice. 

V času obeh stavk bodo v 
bolnišnicah in zdravstvenih do
movih delali kot med prazni
ki, torej bodo sprejemali le 
nujne primere. V celjski bol
nišnici pa bodo med stavko 
sprejemali tudi starejše od 65 
let ter otroke in mladostnike 
do 18. leta starosti. Ostale pa
ciente prosijo za strpnost, kdor 
želi, pa se lahko v matični 
ambulanti naroči za pregled 
za kakšen drug dan. 

mmmm i j i 

Božicnik znova izbran 
Potem, ko je Državna revi

zijska komisija v začetku 
julija razveljavila javno na
ročilo, s katerim so v Stano
vanjskem skladu Celje za 
graditelja 64-stanovanjske-
ga bloka na Dolgem polju 
izbrali Gradbeništvo Božic
nik, so v Celju javni razpis v 
začetku avgusta ponovili, 
med petimi ponudniki pa spet 
za najugodnejšega izbrali 
Gradbeništvo Božičnik. Bo-
žičnikovi gradbinci so s pri
pravljalnimi deli na Dolgem 
polju že začeli, blok s 64 
stanovanji pa bo predvido
ma vseljiv konec prihodnje
ga poletja. 

Ob Gradbeništvu Božičnik so 
se na razpis prijavili še štirje 
izvajalci; CM Celje, velenjski 
Vegrad, celjski Gradiš in Ko-
vintehna, Ingrad VNG Celje ter 
Stavbar Maribor s skupno po
nudbo. Javno odpiranje ponudb 
so v Stanovanjskem skladu Ce
lje pripravili v začetku septem
bra, udeležili pa so se ga tudi 
predstavniki vseh petih ponud
nikov. Ponujene cene za grad
njo.stanovanjskega bloka so se 
gibale med 487 in 567 milijoni 
tolarjev, strokovna komisija, 
ki je proučila ponudbe, pa je za 
najugodnejšega izvajalca zno

va izbrala Gradbeništvo Božič
nik, ki je med drugim ponudi
lo tudi najnižjo ceno; 486,3 
milijona tolarjev. 

Ker se na tokratni izbor Sta
novanjskega sklada Celje nih
če ni pritožil oziroma vložil 
zahtevka za revizijo postopka, 
so v skladu po preteku pritož
benega roka z Gradbeništvom 
Božičnik sklenili pogodbo, 
gradbinci pa so na Dolgem 
polju že začeli s pripravljalni
mi deli, tako da naj bi bil 
stanovanjski* blok vseljiv ko
nec poletja 2001. 

. LSIAMEJaČ. 

Podžupan 
proli županu 

Predsednik sveta KS Pri
stava pri Mestinju Srečko 
Gobec, ki je tudi podžu
pan Občine Podčetrtek, je 
za jutri, v petek, 6. okto
bra, sklical razš irjeno 
izredno sejo sveta KS. 

Na njej bodo govorili o 
financiranju KS Pristava pri 
Mestinju iz občinskega pro
računa v petletnem obdob
ju, zadolžitvi občine in fi
nanciranju KS v tem letu. 
Na sejo so povabili tudi 
župana Podčetrtka Marja
na Drofenika. 

Očitno gre za nadaljeva
nje znanega spora z občino, 
pri čemer pristavški krajev
ni veljaki trdijo, da je Obči
na Podčetrtek to KS pri na
ložbah prikrajšala na račun 
drugih, občinsko vodstvo 
pa zatrjuje nasprotno. Za
radi plačila visokega občin
skega dolga, nastalega zara
di prevelikega investiranja 
v bližnji preteklosti ter še 
izgube sredstev turistične 
takse, je dala občina letos 
prednost vračilu, zato je no
vih naložb manj. BJ 

Obnoviti ali graditi? 
Občina Vojnik naj bi pred

vidoma do konca junija pri
hodnje leto svoje prostore pre
selila na Keršovo 8, v stavbo, 
kjer sta bili nekoč knjižnica 
in vrtec. Objekt je dokaj do
trajan, zato bi ga bilo potreb
no obnoviti ali pa porušiti in 
ponovno zgraditi. O tem so 
na zadnji seji razpravljali tu
di vojniški svetniki. 

V objektu naj bi bili med 
drugim prostori Upravne eno
te Celje, turistična in občinske 
pisarne s sejno sobo. Projek
tantska predračunska vrednost 
prenove in ureditve bi občino 
stala okoli 60 milijonov tolar
jev, od tega pa naj bi tri milijo
ne porabili že letos za projek
te in pripravo ostale doku
mentacije. Rušenje objekta bi 
bilo za 30 odstotkov dražje, 
zato je župan Beno Podergajs 
občinskemu svetu predlagal pr
vo možnost. Ker pa se vsi svet
niki s tem niso strinjali, pogla
vitni razlog za to je bila preve
lika zadolžitev občinskega pro
računa za prihodnje leto, se je 
župan odločil, da potrditev 
naložbe počaka do obravnave 
rebalansa za letošnje leto. Na
črtovanih 20 milijonov tolar

jev, ki naj bi jih namenili za 
nove občinske prostore, na
mreč ni več, saj naj bi jih po 
županovih besedah porabili za 
družbene dejavnosti. Če bodo 
tako občinarji hoteli službova
ti v boljših pogojih, bodo mo
rali pač strožje nadzorovati in 
omejevati izdatke iz občinske
ga proračuna, v katerem za vse 
žal ni dovolj denarja. 

B. JANČIČ 

V Bistrici 
stanovanja 

V Bistrici ob Sotli bodo ju
tri, v petek, 6, oktobra, izro
čili ključe treh novih družin
skih stanovanj. 

Gre za neprofitna stanova
nja v mansardi zdravstvene po
staje, ki je bila dolgo neizko
riščena. Okvirna vrednost na
ložbe stanovanjskega sklada 
Šmarje pri Jelšah in bistriške 
občine znaša 9 milijonov to
larjev. Na krajši slovesnosti 
bosta izročila ključe župan Jo 
žef Pregrad in direktorica skla
da Jožica Habjan. BJ 

NA KRATKO 
Konec praznovanja 

ŠENTJUR - V šentjurski občini bodo zaključili s prireditvami 
letošnjega občinskega praznika. Tako bo jutri, v petek, 6. 
oktobra, v kulturnem domu praznovanje 50-letnice Društva 
upokojencev Šentjur z razvitjem praporja. Zaključek bo v 
nedeljo, 8. oktobra, ko bo v zgodnjekrščanski cerkvi na Rifniku 
vsakoletna maša, ki jo bo daroval mariborski pomožni škof dr. 
Anton Stres. (BJ) 

PosveKtev kapele 
ŠENTJUR - V Domu starejših Šentjur, odprtem pred letom 

dni, je bila v torek posvetitev domske kapele, ki jo je opravil 
mariborski škof dr. Franc Kramberger. Sredstva za opremo je 
prispevala občina, za gradbena dela pa dom. Kapelo so uredili 
na željo oskrbovancev, saj se jih več kot polovica udeležuje 
redne mesečne maše, ki bo tudi v bodoče v večnamenski 
dvorani. (BJ) 

Najvišje vojniško priznanje dekanu 
v okviru petega občinske

ga praznika Občine Vojnik 
se vrstijo številne prireditve. 
Najodmevnejši sta bili mi
nuli teden otvoritvi dveh cest, 
ceste na Gojko in ceste Ver-
pete - Lindek. Ob vseh šport
nih in družabnih prireditvah 
ter odprtjih razstav pa so 
prejšnji teden izbrali tudi ku
linarični spominek Občine 
Vojnik. 

Prejšnjo sredo so v Vojniku 
odprli novi del vrtca Mavrica, 
na turistični kmetiji pa so iz
brali kulinarični spominek le
tošnjega leta - zalito meso, za 
katerega je nagrado prejela Sla
va Krajnc iz Vojnika. 

Sobotno popoldne si bodo 
najbolj zapomnili prebivalci 
iz okolice Gojke, ki so doča
kali otvoritev nove ceste na 
Gojko. Cesta je dolga 800 me
trov, v njeno izgradnjo pa so 
bili vloženi trije milijoni to
larjev in ogromno truda kraja
nov. Istega dne so v Dolu pod 
Gojko blagoslovili obnovlje
no Oprčkalovo kapelo, ki je 
ena izmed redkih, kjer se v 
mesecu maju ob večerih še 

zbirajo vaščani k molitvi in 
petju, majniški pobožnosti. 

V nedeljo so svojemu namenu 
predali še cesto Verpete - Lindek, 
ki je dolga 900 metov, vanjo pa 
je bilo vloženih 5 milijonov to
larjev. Del ceste je bil narejen že 
lani, letos pa so jo končali. 

Včeraj je bila v prostorih Knjiž
nice Vojnik slavnostna seja ob

činskega sveta Občine Vojnik, v 
kulturnem domu pa osrednja 
prireditev ob občinskem praz
niku, na kateri so podelili ob
činska priznanja. Zlati vojniški 
grb je prejel dekan Alojz Vic-
man, srebrni grb so podelili 
ravnateljici Osnovne šole Voj
nik Majdi Roje, bronasti grb pa 
so prejeli Vokalni kvintet brat-

Prireditve ob prazniku s tem 
še ne bodo končane. Med dru
gim bodo v sodelovanju z Mest
no občino Celje prihodnjo sredo 
v Škof j i vasi slovesno otvorili 
čistilno napravo. 

SABINA KRANJEC 
Foto: GREGOR KATIC 

Ob prisotnosti številnih krajanov so cesto na Gojko odprli predsednik KS Frankolovo Milan 
Dečman, predsednik režijskega odbora za izgradnjo ceste Dušan Horvat, ki je tudi prerezal 

trak. in vojniški župan Beno Podergajs. 
je Gregorc, Marijan Pelin in 
7^rko .Samec. 

PO DRŽAVI 

V boj S sodnimi 
zaostanki M 

U U B U A N A , 2 8 . sep 
t embra - Vlada je podprlg 
projekt Vrhovnega sodišča 
z imenom Herkules, ki jg 
namenjen zmanjšanju šte-
vila nerešenih sodnih za
dev in za katerega naj bi 
letno namenili sto miUjg. 
nov tolarjev. mi 

Vlada u k i n j « 
Zavod za šport 
U U B U A N A , 2 9 . sep

tembra - Vlada je pred 14 
dnevi sprejela sklep o spro
žitvi postopka za preneha
nje delovanja in likvidaci
jo Zavoda za šport Slove
nije. Direktorica zavoda 
Marjeta Kovač meni, da 
»... je pravno zelo sporen, 
v njem je kup pravnih na
pak, zato bomo nanj odrea-
girali s tožbo«. 

Nicvec 
zdravstvenih 

izkaznic 
U U B U A N A , 1. oktobra 

- Od oktobra naprej mora
jo zavarovanci pri izvajal
cih zdravstvenih storitev po
kazati kartico zdravstvene
ga zavarovanja, zdravstve
no izkaznico pa bo mogo
če uporabljati le še kot 
»koristno beležko« o neka
terih medicinskih podat
kih. 

Bodo volitve 
legitimne? 

U U B U A N A , 2. oktobra 
- Komisija za demokracijo 
s pravom oziroma t.i. be
neška komisija bo na proš
njo vlade premiera Bajuka 
dan pred parlamentarnimi 
volitvami v Sloveniji preu
čila vprašanja v zvezi z 
zapleti okrog oblikovanja 
novega volilnega sistema 
in s tem legitimnosti letoš
njih parlamentarnih voli
tev. Predsednik države Mi
lan Kučan je Bajukovo proš
njo označil kot napako in 
menil».. .da (Bajuk) ne zau
pa svoji državi in j az . . . ne 
bi zaupal organu, ki ne 
zaupa svoji državi.« Baju-
kov tiskovni predstavnik 
Saša Veronik pa je izjavil 
da bo to »samo dobro za 
vzdušje in demokracijo v 
celotni družbi.« 

Avtocestni križ 
vse daljši 

U U B U A N A , 3. oktobra 
- V torek so prometu pre
dali 11,2 kilometra dolg 
avtocestni odsek Višnja Go
ra - Bič. Cestnina za vožnjo 
po celotnem avtocestnem 
odseku od Ljubljane do Bi
ča (29,5 km) je za prvi 
cestninski razred 270 to
larjev, za drugi 410 tolar
jev, za tretji 750 tolarjev in 
za četrti cestninski razred 
1100 tolarjev. 
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O Emu sodniki 
$RD ne uspe razbremeniti Emovega kompleksa - Podjetnik Turnšek spomladi zbral 

0 milijonov tolarjev kupnine, a s poslom ni bilo nič - O pogodbi zdaj razsoja sodišče 

j(aj bo z usodo podjetja 
ETT in okoli 270 v 

î ĵ ni zaposlenih delavcev, 
ĝje na zadnjem zasedanju 

jjjestnega sveta, ko je svet-
ijjke seznanil , da je mestna 
ujjčina 19. septembra na 
jkrožno sodišče vložila tož-
1,0 za razveljavitev pogodbe 
î ed MOC in Slovensko raz-
,,ojno družbo, vprašal ce l j 
ski župan Bojan Šrot. Odgo-
ôra t renutno ne pozna 

pihče. V Celju upajo, da bo 
ijržava, ki doslej za mesto s 
jiršo okolico kljub temu, da 
jodi po deležu brezposel
nih v sam vrh v Slovenij i , 
pokazala več posluha in po
magala občini premostit i te
žave. 
j ^ H M H H M M M M M M M M 

Spomnimo, da je Mestna 
občina Celje spomladi leta 
1998 s Slovensko razvojno 
družbo sklenila kupoprodaj
no pogodbo, v kateri se je 

V podjetju Emo ETT so z 
oživljanjem proizvodnje 
emajlirane posode začeli z 
okoli 50 delavci, zdaj je za
poslenih okoli 270 ljudi. 
Prodajo doma in na tujih 
ligih, ki j ih vse bolj širijo, 
lovečujejo, lansko poslovno 
eto pa so zaključili s preko 
,1 milijarde tolarjev pri-
lodkov in 17,8 milijona to
larjev dobička. 

zavezala, da bo z bančnimi 
garancijami jamčila vse do' 
odkupa kompleksa Emo, za 
ikaterega se je zanimal pod
jetnik J a n k o Turnšek, ki je 
na tem območju tudi oživil 
proizvodnjo emajlirane po

sode. Turnšku je do letošnje
ga maja uspelo zbrati 400 
milijonov tolarjev kupnine, a 
zaradi dejstva, da je kom
pleks Ema obremenjen z več 
desetimi plombami, do pre
nosa lastništva oziroma vpi
sa v zemljiško knjigo ni mo
glo priti. V tem času so iz 
Celja na SRD naslovili števil
ne prošnje, proteste in zahte
ve, naj vendarle uredi razme
re oziroma vsaj dopusti, da 
namesto MOC v pogodbo 
pod istimi pravicami in ob
veznostmi vstopi podjetnik 
Turnšek. Mestna občina je 
namreč zaradi garancije za 
kompleks Ema kreditno nes
posobna in v težkem likvid
nostnem položaju, kot ugo
tavljajo v občinski upravi, pa 
bi s sprostitvijo te garancije 
lahko z najetjem posojil za 
poplačilo nekaterih drugih 
obveznosti (najbolj aktualen 
je takojšen odkup parkirnih 

mest v Garažni hiši Glazija) 
precej razbremenili občinsko 
blagajno oziroma znižali 
zneske, ki jih bodo po pred 
leti sklenjenih pogodbah 
dolžni plačevati še kar nekaj 
časa. 

V SRD na celjske predloge 
niso pristali, edino kar je Ce
ljanom uspelo, je bila odo
britev moratorija ter zniža
nje obrestne mere do konca 
letošnjega decembra. Ker so 
v začetku septembra v SRD 
zavrnili tudi celjski predlog 
za sporazumno fazvezo po
godbe, so v mestni občini 19. 
septembra izkoristili še zad
njo možnost, ki jim je ostala, 
in na okrožno sodišče vložili 
tožbo za razveljavitev kup
ne pogodbe za kompleks 
Emo ter predlog za izdajo 
začasne odredbe o prepove
di vnovčevanja bančne ga
rancije 

IVANA STAMEJČIČ 

V spomin teharskim žrtvam 
Nova slovenska zaveza je v nedeljo dopoldne na Teharju pripravila obletno slovesnost v 

spomin na žrtve teharskega taborišča. 
Slovesnost se je začela z mašo, v kateri je mariborski škof dr. Franc Kramberger med drugim 

pozval, naj z mesta tragične usode ponese glas po spravi in odpuščanju, da bi se v Sloveniji lahko 
posvetili prihodnosti. V nadaljevanju so govorniki spomnili na mačehovski odnos države do 
teharskih žrtev, saj ni videti, da bi se pred leti začeto urejanje Parka spomina Teharje vendarle že 
bližalo h koncu, opomnili pa so tudi, da je nedopustno, da Cinkarna Celje in Mestna občina Celje 
z bližnjim golf igriščem skrunita pieteto teharskih žrtev. IS, Foto: SHERPAi 

Skozi Jasovnik posijala luc 
Delavci SCT so v nedeljo 

dopoldne prebili več kot pol
drugi kilometer dolgo predor
sko cev skozi hrib Jasovnik. 
To je prva (leva iz smeri Vran
skega) od dveh cevi predora 
Jasovnik na avtocestnem od
seku Vransko - Blagovica. 
Drugo naj bi prebili do konca 
meseca, odsek do Trojan pa 
končali čez poldrugo leto. 

Z deli na vzhodnem predko-
pu so začeli konec lanskega 
junija, nato pa vse do nedelje 
vrtali 1,612 kilometra dolgo 
cev. Druga cev bo imela 1,633 
kilometra dolžine. Gradnja 
predora je v dobri polovici dol

žine potekala v geotehnično 
srednje zahtevni hribini, v 
preostalem delu pa pretežno v 
geotehnično zahtevnejših, tek
tonsko deformiranih glinovcih 
in meljevcih. Pri gradnji predo
ra so se predvsem na prelom
nih območjih pojavljali dotoki 
vode, ki pa del niso bistveno 
ovirali. 

Pri gradnji predora Jasovnik 
so delavci SCT doslej izkopali 
300.000 kubičnih metrov mate
riala ter vgradil 950 ton jekla, 
25.000 kubičnih metrov brizga
nega betona, 22.000 kosov si
der, 38.000 kosov sulic in uredili 
3.000 metrov drenažnih vrtin. 

Na 16,8 km dolgem avto
cestnem odseku Vransko -
Blagovica bodo skupaj štirje 
dvocevni predori. Poleg pre
dora Jasovnik sta v gradnji še 
predora Ločica in Trojane, 
predor Podmilj pa še ni od
dan v gradnjo. Vse predorske 
cevi bodo skupaj dolge dva
najst kilometrov. Predora Lo
čica in Jasovnik sta na podod-
seku Vransko - Trojane, ki bo 
predvidoma dograjen do 
konca leta 2002, predora Tro
jane in Podmilj pa na podod-
seku Trojane - Blagovica, ki 
bo predvidoma dokončan 
koncem leta 2004. SKO 

Z OBČINSKIH SVETOV 
Kdo upravlja Prevrat? 

SLOVENSKE KONJICE - Ustavno sodišče je predalo zadevo 
v zvezi s prenosom kotlovnice Prevrat na občinski stanovanj
ski sklad sodišču v Celju, ki je odredilo začasno ustavitev 
sklepa konjiškega občinskega sveta o prenosu, je svetnike 
seznanil župan J a n e z Jazbec , ki meni, da je občinski svet pri 
prenosu kotlovnice ravnal modro in prav. Razprava naj bi se 
na sodišču v Celju, kjer občino zastopa Velimir Cugmas, 
nadaljevala včeraj (v sredo). (VM) 

Kje bodo zidali? 
SLOVENSKE KONJICE - Vrste potrjenih sprememb odlokov 

o uporabi zemljišča in načinu zidave v naseljih Bezina, Prevrat 
in Slovenske Konjice so se zagotovo razveselili investitorji 
različnih poslovnih in stanovanjskih objektov, na Prevratu pa 
naj bi se s predvideno ureditvijo parkirnih mest, garaž, otroš
kega igrišča in zasaditve končala dvajsetletna zidava blokov
nega naselja. Prav tako so svetniki podprli namero konjiškega 
zdravstvenega doma, da obnovi streho in menja okna. Dom 
naj bi obogatil svojo dejavnost tudi s pridobitvijo aparata za 
merjenje sluha. (VM) 

Direktor ostaja Slapnik 
SLOVENSKE KONJICE - Na razpis za direktorja Javnega 

komunalnega podjetja Konjice so prišle tri vloge, komisija za 
mandatna vprašanja, volitve in imenovanja pa je občinskemu 
svetu predlagala, da naslednji mandat znova podeli sedanje
mu direktorju Dušanu Slapniku. Predlog je bil soglasno 
sprejet. (VM) 

Pitna voda preveč klorirana 
VRANSKO - Predstavniki trškega odbora so na zadnji seji 

Občinskega sveta Občine Vransko izrazili prepričanje, da 
zaradi povečanih potreb po pitni vodi v občini Braslovče in 
Polzela pijejo slabo oziroma pretirano klorirano vodo. Od 
direktorja Komunalnega podjetja Žalec so zahtevali, da v 60 
dneh pripravi predlog ukrepov za sanacijo tega stanja, ki bodo 
potrjeni in usklajeni z občinama Braslovče in Polzela. (T. T.) 

Zdravnico za polni delovni i n s 
VRANSKO - Občinski svet Vransko je izrazil negodovanje 

zaradi delovnega časa ene od zdravnic v ZD Vransko, ki je v 
ordinaciji samo ob ponedeljkih in torkih, ostale dni pa v 
Preboldu. ZD Žalec jih ni seznanil s kadrovskimi sprememba
mi, poleg tega pa so prepričani, da so s tako okrnjenim 
delovnim časom ordinacije kršene pravice zavarovancev in 
okrnjena raven zdravstvenih storitev. Občinski svet zato zah
teva, da obe zdravnici v ZD Vransko delata s polnim delovnim 
časom. (T. T.) 

Imenovani sodniki porotniki 
ZREČE - Svetniki so imenovali deset sodnikov porotnikov, ki 

bodo pomagali Okrožnem sodišču v Celju. To so postali: Jože 
Jelenko, Miran Cvelfer, Rudi Vidmar, Bertl Kapun, Branko Flis, 
Alojzija Šprajc, Magda Vogelsang, Mihaela Mastnak, Zdenka 
Kejžar in Viljemina Martina Cegiar. (AM) 

Občinska uprava še uspešnejša 
Vrhunec praznovanja ob-

•Sinskega praznika na Pol
zeli je bila s lavnostna seja 
"bčinskega sveta s podeli
tvijo letošnjih odliči j . Se je , 

je tokrat potekala v kri
stalni dvorani dvorca Še-
jl̂ek, so se poleg svetnikov 

vodij s t rank udeležili še 
župani in podžupani sosed
njih občin. 

'S. 
I Občinski praznik na Polzeli 
Praznujejo 2. oktobra v spo
jin na ta dan leta 1942, ko so 

v Mariboru kot talci ustre
ženi prvi Polzelani. Slavnost-

govornik je bil župan Ljubo 
•̂̂ idar, ki je opisal uspehe in 

j^rte v občini. Povedal je, da 
'No delavci občinske upra-

s preselitvijo v preurejene 
Jostore zelo dobre pogoje 

kar bo prispevalo k nji-
°̂vi uspešnosti. Poleg tega 

''^sodabljajo računalniško 
^Pfemo, informacijsko mre-
° ter digitalizacijo prostor-

f^K katastrskih in drugih za
dev. 

Omenil je tudi gradnjo vo-
ovodnega omrežja v Ločici 
" Savinji, nadaljevanje iz

gradnje vodovoda Dobrič -
Andraž in v Založah, gradnjo 
primarnega kanalizacijskega 
kolektorja na Bregu in se
kundarnega voda v Ločici, 

rekonstrukcijo ceste Podvin 
- Tomaž, asfaltiranje odseka 
ceste v Založah ter pridobi
vanje dokumentacije za iz
gradnjo phnovoda na Bregu 

in v Ločici. Velik del sredstev 
so namenili vzdrževanju in 
obnovi kulturno zgodovin
skih objektov, v tem sklopu 
tečejo tudi pogovori za na
kup rojstne hiše pesnice Ne
že Maurer. 

Vseskozi se na Polzeli ak
tivno prijavljajo na razpise 
resornih mmistrstev, pri če
mer so bili večkrat tudi us
pešni. Župan Žnidar je pove
dal, da namenjajo za pred
šolsko in šolsko izobraževa
nje kar tretjino celotnega 
proračuna, trenutno pa se 
pripravljajo za gradnjo treh 
športnih igrišč. Velik dose-
že_k, vreden 39 milijonov to
larjev, je tudi na novo 
opremljena šolska kuhinja, 
ki so jo po slavnostni seji 
predali namenu. 

Grb Občine Polzela je prejel 
Ivo Serdoner, plakete pa 
PCD Ločica ob Savinji, Si
mon Ograjenšek in Organi
zacijski odbor prireditve 
Družina poje od leta 1984 do 
2000. V kulturnem programu 
je nastopil mladi pianist Pri
mož Mavric. 
>:'>r:<T?«>^^tv;, T. TAVČAR 

Župan Občine Polzela Ljubo Žnidar podeljuje grb občine Ivu 
Serdonerju. 
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Kovinotehna samo še nekaj mesecev 
Projekt povezovanja z Merl(urjem bo dokončan sredi oktobra - Večina presežkov v režiji - V Celju le programa široke potrošnje in instalacij j 

Kovinotehna že nekaj ča
sa ni več osrednja tema po
govorov med Celjani. Najbrž 
je k temu pripomoglo tudi 
nekaj grenkih spoznanj o 
tem, da se je v tem ponosu 
celjske trgovine pod krinko 
uspešnosti skrivalo veliko 
slabega. Morda se bo »tem
peratura« v mestu spet neko
liko dvignila po 15. oktobru, 
ko naj bi bil znan celoten 
projekt povezovanja z Mer
kurjem in ko naj bi bilo torej 
končno jasno, kakšna bo or
ganiziranost delovnih mest 
v novi družbi ter katere dose
danje dejavnosti in funkcije 
Kovinotehne bodo sploh še 
ostale v Celju. 

Nekaj presežkov zagotovo 
bo, pravi predsednik uprave 
Merkurja mag. Bine Kordež, 
vendar je zdaj treba razmišlja
ti predvsem o tem, koliko 
služb bo ohranjenih in koliko 
ljudem bo zagotovljena solid
na prihodnost. Nikakor naj ne 
bi odpustili dvesto ali celo 
šesto delavcev, kot se je govo
rilo spomladi. V zadnjih me
secih je Kovinotehno, kjer je 
po zadnjih podatkih zaposle
nih 984 ljudi, od tega v trgovi
nah in njim servisnih službah 
415, sicer zapustilo kar nekaj 
vidnejših kadrov. 

Postopen prehod Kovino
tehne v Merkur, ali kot pravi 
Bine Kordež, širitev Merkurja 
v Celje, se bo torej pričel že 
prav kmalu in se predvidoma 
končal konec leta. S 1. januar
jem naj bi namreč Merkur in 
večji del Kovinotehne že delo
vala v enovitem podjetju s 
skupnim informacijskim si
stemom, enotno politiko vo
denja in vsemi ostalimi funk

cijami. Nova organiziranost 
bo takšna, kot velja v Merkur
ju, s tem da bo prehod za 
zaposlene v Kovinotehni zago
tovo bolj zahteven kot za Na-
kljance. Prav zato so vodilni iz 
Mekurja že pred časom začeli 
seznanjati in pripravljate Ce
ljane na prenos funkcij. 

Kot je znano, bo veleprodaj-
na dejavnost organizirana na 
obeh lokacijah, kar pomeni, 
da bodo določene blagovne 
skupine v celoti vodene in 
skladiščene v Celju oziroma v 
Naklem. V Celju sta predvide
na programa široke potrošnje 
in instalacij. Večina režijskih 
služb bo imela sedež v Na
klem, vendar jih bodo, kot 
napoveduje Bine Kordež, do
polnjevali s sodelavci iz Celja. 
»Zanimivo je,« pravi Kordež, 
»da je kar nekaj ljudi iz režije, 
kjer bo tudi največ presežnih 
delavcev, odklonilo našo po-

V novem Merkurju bo za
poslenih 2 .500 ljudi. Od tega 
jih bo 850 v Kranju, 4 5 0 v 
Celju, 1.200 pa v trgovinah 
po vsej Sloveniji. 

nudbo, da se zaposlijo v ko
merciali.« 

Sredi oktobra bo tudi jasno, 
kaj bo s Kovinotehninimi pro
dajalnami. Glede na usmerje
nost Merkurja v večje nakupo
valne centre jih v Celju najbrž 
ne bo ostalo prav veliko. »Za 
sedaj še ne morem govoriti o 
tem, katere trgovine bomo ob
držali, katere pa dali v najem 
ali v franšizo,« pojasnjuje Bi
ne Kordež, »vsekakor pa bo
mo pri končni odločitvi gleda
li predvsem na to, da čim 
manj ljudi izgubi zaposlitev.« 
Za tiste prodajalne, ki bodo 
ostale pod okriljem Merkurja, 

bo obdobje prehajanja nekoli
ko daljše. Ker jih bo treba 
urediti in opremiti po Merkur-
jevi podobi in ker nameravajo 
počistiti tudi vse zaloge, da bi 
se poslovanje v novih trgovina 
z Merkurjevim imenom priče
lo na povsem zdravih teme
ljih. 

Lani dobicelc, 
letos izguba 

V Merkurju pravijo, da 
vključevanje Kovinotehne v 
njthov sistem že daje pozitiv-

Predsednik uprave Mer
kurja Bine Kordež napove
duje, da se bo konec leta, ko 
bo večina funkcij Kovinoteh
ne prenesenih na Merkur, pri 
čemer bo celjsko podjetje še 
naprej delovalo kot pravna 
oseba, sedanji predsednik 
uprave Alojz Burja vrnil v 
Naklo. V vodstvu Kovinoteh
ne pa bo ostal sedanji član 
uprave Štefan Gerkeš. 

ne učinke, zlasti na področju 
nabave in pri zagotavljanju vi
rov financiranja. Na očitke, 
da Merkur raje kupuje pri svo
jih kot pri Kovinotehninih do
baviteljih in da posledice tega 
že krepko čuti marsikatero 
podjetje na Celjskem, Bine 
Kordež odgovarja, da so se res 
lotili selekcije med dobavite
lji, vendar so pripravljeni 
sprejeti vsakega s konkurenč
no ponudbo. »Povsem razum
ljivo je , da bo kar nekaj doba
viteljev užaljenih, vendar gre 
zlasti za takšne, ki so s Kovi
notehno imeli drugačne pove
zave,« dodaja Kordež. 

Po njegovih besedah bo 
Kovinotehna, ki tekoče, si
cer posluje s pozitivno nič

lo, letošnje poslovno leto 
končala z izgubo. Še vedno 
namreč niso razrešeni vsi 
problemi v Kovinotehninih 
hčerah, ki bodo dokončno 
sanirane šele s prevzemom. 
»Najprej bomo temeljito 
počistili vse, kar se je kopi
čilo kar nekaj let.« poudarja 
Bine Kordež. »Nobenega od 
teh podjetij ne bomo obdr
žali, vendar zagotavljam, da, 

jih tudi ne bomo poceni pro
dali.« 

Na vprašanje, kako je mo
goče, da je Kovinotehna še 
lani poslovala z dobičkom v 
višini 154 milijonov tolarjev, 
letos pa tekoče komaj posluje 
pozitivno, Bine Kordež odgo
varja, da je k lanskemu rezul
tatu celjskega podjetja poma
gal Merkur. 
•HMMHi JANJA INTIHAR 

Direktorju podjetja Novem Ivanu Podpečanu(levo) 
je certifikat podelil Peter Ključar iz BVQI. 

Certifikata kakovosti 
za Novem 

Podjetje Novem car - interior-design iz Žalca je s srečanjem 
delavcev poslovne skupine Novem praznovalo svojo deset
letnico, ob tej priložnosti pa so mu podelili tudi certifikat 
kakovosti 9001. 

Novem car - interior-design, 
ki smo ga včasih poznali kot 
Emteks, svoje delovne prostore 

pa ima na Ložnici pri Žalcu v 
Juteksovi industrijski coni, proi
zvaja lesene okrasne notranje 
obloge za evropske avtomobile 
višjega cenovnega razreda in je 
del velikega mednarodnega 
koncema, ki pokriva polovico 
svetovne proizvodnje lesenih 
oblog v avtomobilski industriji. 

V žalskem Novemu so zelo 
ponosni tudi na to, da jih je 
Audi uvrstil med svoje dobavi
telje skupine A, kar velja za 
celotni koncern VW, Audi, 
Seat in Škoda. V podjetju je 
zaposlenih 220 delavcev, do 
konca letošnjega leta pa bodo 
to število povečali še za okrog 
5 0 . T. TAVČAR 

Z vrati med slovenske gazele 
Podjetje Matjaž praznovalo deseto obletnico - Iz nič do drugega najpomembnejšega partnerja koncema Hormann 

Pred desetimi leti je Matjaž 
Goršek iz Petrovč z obiska v 
Nemčiji pripeljal zase, za so
seda in za prijatelja troje ga
ražnih vrat znane blagovne 
znamke Hormann. Danes je 
njegovo podjetje Matjaž 
d.o.o. drugi najpomembnej
ši evropski partner tega naj
večjega proizvajalca stavb
nega pohištva v tem delu 
sveta, v Sloveniji pa ima pri 
prodaji tujih garažnih vrat 
za individualne hiše in za 
industrijo največji, 30-od-
stotni tržni delež. 

»Začel sem iz nič, vendar 
sem bil vztrajen in prepričan 
vase,« pravi Matjaž Goršek. 
»Ko sem ustanovil podjetje, 
niti nisem vedel, s čim bi se 
ukvarjal. Zares se je pričelo 
šele leta 1991 po celjskem 
Mednarodnem obrtnem sej
mu, na katerem sem na svojo 
pobudo predstavil vrata 
Hormann, pri tem pa me je 
povsem po naključju opazil 
agent tega nemškega koncer-
na, ki ima tovarne in zastops

tva povsod po Evropi, in mi 
takoj ponudil sodelovanje. 
Konec leta sem z njimi že 
sklenil prvo pogodbo, poslov
na vez med podjetjema pa se 
je utrdila v pravo poslovno 
partnerstvo.« 

Kljub močni konkurenci se 
je začela hitra rast podjetja, ki 
se od leta 1997 uvršča tudi 
med gazele. V Petrovčah so 
zgradili poslovne prostore in 
nove skladiščne hale ter se ves 

čas kadrovsko krepili. Treba 
je poudariti, da Matjaž d.o.o. 
ni le prodajalec, ampak tudi 
svetovalec z dobro ekipo izku
šenih in strokovno usposob
ljenih monterjev in serviser
jev. Lani je podjetje ustvarilo 
preko 659 milijonov tolarjev 
prihodkov, kar je osemkrat 
več kot pred šestimi leti, dobi
ček pa je iz nekaj več kot 
štirideset tisočakov v letu 
1994 zrastel lani na skoraj 48 
milijonov tolarjev. 

Matjaž Goršek napoveduje 
za letos za več kot 20 odstot
kov večjo prodajo od lanske, 
še ta mesec pa bodo v indu
strijski coni v Trzinu odprti 
nov poslovni in razstavni ob
jekt, kamor bodo preselili tu
di svoje ljubljansko predstav
ništvo. Razmišljajo tudi o 
gradnji novih poslovnih pro
storov, saj so sedanji v Petrov
čah glede na nenehno rast 
podjetja postali že pretesna. 
Kam bi se preselili in kdaj, bo 
odvisno tudi od poslovnih 
partnerjev. 

»Na vrhu se je težko obdrža
ti, vendar je vizija našega raz

voja jasna,« pravi Goršek. 
»Ohraniti želimo zdravo pod
jetje, naš tržni položaj v Slo
veniji pa še bolj okrepiti in se 
morda s prodajo razširiti tudi 
na hrvaški trg.« 

JANJA INTIHAR 
iFoto: GREGOR KATIC 

Matjaž Goršek 

BAROMETEli 
Pomožni 

prepovedana 
Gospodarska zborni(s 

Slovenije in Upravni odbo 
Savinjsko-Šaleške območn^ 
zbornice sta opozorila vla. 
do, da je pomoč države 
primerih, ko se pomaga od. 
praviti škoda, povzročena i 
naravnimi nesrečami ali j^ . 
jemnimi dogodki, skladna s 
smernicami Evropske unije 
Praksa v uniji celo kaže, 
vzrok za takšne pomoči po. 
gosto niso samo naravne al, 
druge nesreče, kot se je prj. 
petila v Gorenju, temveč je 
zadosti le slabo poslovanje 
gospodarskih družb, katerili 
ohranitev je v širšem družbe-
nem interesu, zlasti z vidika 
ohranjanja delovnih mest. 
Gospodarska zbornica je o 
primeru Gorenje seznanila 
tudi Generalni direktorat 
komisije EU za konkurenco, 
kjer so jim zagotovili, da bi 
bila državna pomoč velenj
ski družbi v skladu s pravil: 
Evropske unije. 

Premočna 
konkurenca 

Urad za varstvo konkuren
ce bo zaradi resnega suma 
glede skladnosti s pravili 
konkurence uvedel postopek 
v zadevi priglašene koncen
tracije laškega Tima in ljub
ljanske Izolirke. Tim je na
mreč prejšnji mesec priglasil 
nakup 40-odstotnega deleža v 
Izolirki, ki je bil prej v lasti 
Slovenske razvojne družbe. 
Urad je na podlagi podatkov, 
ki mu jih je dostavil Tim, 
ugotovil, da bi imela ljub
ljansko in laško podjetje sku-

.paj v Sloveniji kar 60-odstoI-
ni tržni delež na področju 
bitumenskih hidroizolacij-
skih izdelkov za gradbeniš
tvo, kar pa po zakonu o pre
prečevanju omejevanja kon
kurence ni dopuščeno. Urad 
bo zato nadaljeval z analizo 
učinkov koncentracije na 
konkurenco, pri tem pa pozi
va podjetja, naj mu pošljejo 
mnenja in dokumente, ki bi 
bili pomembni za dokončno 
odločitev. 

Prvi dan trgovcev 
Ob deseti obletnici Sindi

kata delavcev trgovine Slo
venije in prvem dnevu trgov
cev bo 7. oktobra v kultur
nem domu v Žalcu slavnost
na akademija. 

Mont napoveduje izgubo 
V Konfekciji Mont iz Koz

jega tudi za letos napovedu
jejo izgubo. Kolikšna bo, 
nam Milena Grobelšek, ki je 
vodenje podjetja začasno 
prevzela 1, julija, ni želela 
razkriti. Povedala je le, da 
bo manjša kot v preteklosti 
in da učinke sanacijskega 
programa pričakujejo šele v 
naslednjih letih. 

Mont je lani ob 559 milijo
nih tolarjev celotnih prihod
kov pridelal kar 102 milijona 
tolarjev izgube, ki jo bodo, 
kot so na nedavni skupščini 
sklenili delničarji družbe, po
krili iz rezerv, iz revalorizacij
skega popravka rezerv ter iz 

revalorizacijskega popravka 
osnovnega kapitala. 

»Kljub težkim razmeram 
smo optimistični, vse napore 
pa smo usmerili v razvoj in 
ponovno uveljavitev naše bla
govne znamke, saj nam bo 
samo to omogočilo preživet
je,« pravi Milena Grobelšek. 
Ali se bodo napovedi o boljši 
prodaji od lanske uresničile, 
bo znano šele konec novem
bra, saj so se meseci, v katerih 
podjetje ustvari večino pri
hodka, šele dobro začeli. Gro-
belškova pravi, da gre prodaja 
zimske konfekcije za sedaj ta
ko kot so načrtovali, zato si 
tudi obetajo ugodnejše po

slovne rezultate kot lani. Up̂ ' 
jo tudi, da jim bo uspelo pove
čati izvoz, kjer poleg prodaj« 
na trgih bivše Jugoslavije r̂ ' 
čunajo še na uspešnejši pr"' 
dor v države Evropske unije-

Marija Grobelšek, ki se ji b" 
mandat vršilke dolžnosti direl'; 
torice iztekel konec leta, je tû ii 
napovedala, da bodo v podjetja' 
primorani zmanjšati število ^ 
poslenih. Nekaj jih bo šlo ^ 
Monta po naravni poti, to je ^ 
upokojitvami, nekaj delavcev 
nameravajo prezaposliti v Kô ' 
jansko invalidsko podjetje, ki 
ustanavljajo skupaj s tremi k̂ Z; 
janskimi občinami in štirii''̂  
podjetji s tega območja. •" 
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Sejem, ki daje mestu dušo? 
Peti sejem sadja, vina in kruha v Slovenskih Konjicah - Prihodnost v sadjarstvu in vinogradništvu - Zavistni kmeti in gostinci 

^di sejem sadja, vina in kruha, ki je 
^j^uli konec tedna krojil življenjski 
(̂fip v Slovenskih Konjicah, se očitno 
,(,oča z letošnjo težavo vseh slovenskih 
jgjniov: zanimanja je vse manj in če je 

obiskovalcev prišlo vsaj toliko kot 
Ijpi, je bilo letos manj razstavljavcev. 
Î ljub temu organizatorji ne obupujejo 
j„ razmišljajo, kako sejem ohraniti. 

„Ta sejem daje našemu mestu dušo,« je 
otvoritvi menil konjiški župan Janez 

Jazbec, potem ko je priznal, da sejem še 
j,e izpolnjuje pričakovanj organizator
jev. Letos je manj razstavljavcev kot prejš
nja leta, vendar je župan poudaril, da 
tjodo storili vse, da ga bodo ohranili, 
p i r e k t o r uprave RS za pospeševanje tu-

iijzma Boris Jež je poudaril, da je sloven
sko kmetijstvo razdrobljeno in da so 
s l o v e n s k e kmetije majhne. Prepričan pa 

je, da jih kljub temu čaka uspešna pri
hodnost, še zlasti v sadjarstvu in vino
gradništvu. Konjiški sejem sadja, vina in 
kruha je označil za sejem podeželja. 
Franci Bogovič, podpredsednik kmetij-
sko-gozdarske zbornice pa je Konjicam 
čestital za do sedaj prehojeno pot in jim 
zaželel veliko uspeha v prihodnje. 

V okviru sejma je bila tudi okrogla mizi 
z naslovom Kmetijstvo in turizem - iz
kušnje in možnosti, na kateri so govorili 
zlasti o prihodnosti turističnih kmetij. 
Predsednica združenja turističnih kmetij 
Vilma Topolšek je opozorila na zavist, ki 
je prisotna med gostinci in lastniki turi
stičnih kmetij. Težava je v tem, da eni 
želijo izpodriniti druge. Poudarila je, da 
dokler si oboji ne priznajo, da si niso 
konkurenca, ne bodo uspešni. Omenila 
je tudi dejavnost raznih inšpekcij, ki 
lastnike turističnih kmetij omejujejo v 
domači proizvodnji. 

Minister za malo gospodarstvo in turi
zem Janko Razgoršek je vzrok za nelo
jalno konkurenco med kmeti in gostinci 
videl v tem, da marsikdo zlorablja dejav
nost turistične kmetije. Menil je, da mora 
kmetija nuditi domačo hrano in ne na 
primer ribe. Prihodnost kmetov pa ne 
vidi v lastni predelavi živil, temveč v 
kolektivnih vaških predelovalnicah hra
ne. 

O turizmu na splošno pa je spregovoril 
podpredsednik TZS Anton Ros. »Razvoj 
turizma je postala eksistenčna nuja,« je 
dejal in opozoril na dejstvo, da se je 
Slovenija, še zlasti njeno podeželje, po 
osamosvojitvi začela usmerjati zlasti v 
turizem. Tudi zreški župan Jože Košir je 
menil, da je treba vse sile usmerjati v 
turistično dejavnost ter spomnil na veliki 
potencial naših krajev tako v smislu izko
riščanja narave kot zgodovine. 

S tradicijo in znanjem do uspelia 
Kmetijsko zadruga Laško tudi letos dobitnica bronaste medalje za kakovost svojih mesnih izdelkov 

v obratu za predelavo me
sa je skupno zaposlenih okoli 
40 delavcev, ki nadaljujejo 
starodavno tradicijo prede
lave mesa v teh krajih. 

Po besedah direktorja Karla 
Iraška so vsi mesni izdelki 
larejeni iz doma rej enih živali 
Jkoliških kmetij. »To je iz-
lljučno meso domačega pore
kla, te živali pa skoraj v celoti 
krmijo z domačo krmo, zato 
lahko trdimo, da je meso eko
loško neoporečno, kar je zelo 
pomembno pri današnji pre
tirani ljudi. Vse pogosteje smo 
namreč priče različnim vdo
rom bolezni, kot je denimo 
3olezen norih krav, ki so posle
dica prevelike intenzivnosti ozi
roma pretiravanja pri nekate
rih tehnoloških rešitvah.« 
Sodelovanje tradicije in no

vih znanj daje po njegovem 

mnenju dobre rezultate, ki jib 
potrjujejo potrošniki iz širšega 
celjskega področja. Koroške in 
od drugod ter nenazadnje tudi 
strokovnjaki. V okviru kmetij
skega sejma v Gornji Radgoni 
je Kmetijska zadruga Laško v 
zadnjih treh letih dobila kar 
šest medalj za svoje izdelke. 
Prodaja se povečuje kljub vse 
večji konkurenci. »V obdobju 
pred tranzicijo je bilo pri nas 
kakšnih trideset podjetij, ki so 
se ukvarjala s proizvodnjo in 
prodajo mesa in mesnih izdel
kov, danes jih je že več kot 
tristo,« je povedal Krašek. 

V prihodnje želijo v obratu 
predelave mesa v prvi vrsti 
povečati proizvodnjo in pro
dajo na približno 800 ton iz
delkov in 1.200 ton svežega 
mesa letno, se čimprej prila
goditi zahtevam Evropske uni
je, posodobiti proizvodnjo in 
tako povečati svoje zmoglji
vosti. Zaradi vse večje konku
renčnosti in pritiskov države 
bodo morali kmalu tudi zašči
titi svoje izdelke z blagovnimi 
znamkami, kar bo obenem po
menilo tudi lažjo prepoznav
nost na tržišču. 

BOJANA JANČIČ 

Direktor Kmetijske zadruge Laško Karel Krašek in tehnologi-
nja v predelavi mesa Maja Zmrzlak pred priznanjem (brona

sto medaljo) z letošnjega radgonskega sejma. 

Šest naibolie urefenih 
Območna gospodarska 

zbornica Celje je razglasila 
Nbolje urejene trgovine in 
podjetja na Celjskem. Oce
njevanje, ki ga je opravila 
Posebna komisija, je trajalo 
î sr nekaj mesecev, akcija pa 

potekala pod okriljem Zdru-
*nja za trgovino pri GZS in 
turistične zveze Slovenije. 

V ocenjevanje se je letos 
Prijavilo 28 trgovin, med ka-
'̂ rimi sta območno priznanje 
^ skupini tekstil, obutev in 
^^njena galanterija dobili Mo-

poslovna enota Mura EFD 
la Prešernovi ulici in .Modia-

v skupini živila pa Centrov 
"̂ srket Otok. Poleg omenje-

treh sta se v drugi, repub-
'̂ î i krog ocenjevanja uvrstili 
1̂  Drogerija trgovske družbe 
^̂ 'e in prodajalna Jerovšek 
^^mputers. 

2a priznanje najbolj ureje-
''̂ ga okolja se je letos potego-
i^io le štirinajst podjetij, od 
ĝa devet velikih, štiri sred-

"f̂  in eno malo podjetje. Ko-
'̂ '̂ ija je pri ocenjevanju upo

rabila deset kriterijev - od ce
lotne podobe podjetja do pri
jaznosti receptorjev in zapo
slenih. Največ točk oziroma , 

najboljše ocene so dobili Pi
vovarna laško. Zdravilišče 
Atomske Toplice in GKM Atras 
iz Zreč. J I , Foto: GK 

Predstavniki najbolje urejenih prodajaln in podjetij (z leve): Miran Caputa iz Modiane, 
Zvonka Gerjevič iz Mode, Janko Remic iz Pivovarne Laško, Helena Vrečer iz marketa Otok, 

Marjan Švinglin iz Atomskih toplic in Franc Orešnik iz Atrasa. 

Vrednostni papirji delniških družb 

Vrednostni papirji invesHcijsicih družb 

Tečajnica 

Borzni indeicsi 

Delavci inexe na dopustu 
Zaradi težje okvare pogonskega elektromotorja že od 14. 

septembra stoji ena od obeh valjarskih prog v lnexi Štore. Izpad 
proizvodnje je več kot 85-odstoten, zato se vodstvo podjetja že 
dogovarja z valjarnami v sosednjih državah, da bi jim pomagale 
do konca leta, ko naj bi elektromotor popravili. Zaposleni v Inexi 
bodo do sredine oktobra koristili ostanek letošnjega dopusta. JI 



8 KULTURA 

Počlovečenje oblastnika 
v celjskem gledališču so začeli novo sezo

no umetniško zgledno ambiciozno, saj so 
za svojo prvo premierno uprizoritev pripra
vili veliko tragedijo VJilliama Shakespeara 
Kralj Lear (v prevodu Mateja Bora). Takoj 
je mogoče zapisati, da sta si ustvarjalni 
pogum in kreativno sodelovanje številnih 
sodelujočih umetnikov zagotovila potrdi
tev v več kot solidni repertoanii stvaritvi, ki 
pa v celoti kljub vsemu ni presegla pričako
vanj (izvirajočih iz neizčrpne kompleksno
sti besedila in poznavanja dosedanjih odr
skih stvaritev večine sodelujočih). 

Režiser Matjaž Zupančič se je ob drama
turškem sodelovanju Krištofa Dovjaka in 
Mirka Zupančiča odločil za nad- oziroma 
izven- časovno univerzalno interpretacijo 
Shakespearove drastične prilike o kralju 
Learu, v kateri ga je bolj od politične 
drame vladarja (in morebitnih tovrstnih 
aktualističnih asociacij) vznemirjala in
timna tragedija oblastnika, ki se mora po 
storjeni napaki po strmoglavi kalvariji 
ponižanj in trpljenja »prikotaliti« do po
slednjega spoznanja, očiščenja in smrti. 
Pri tem mu je bila u veliko pomoč sceno
grafija Janje Korun (njen asistent je bil 
Janko Česnik), ki je s popolno prehodnost
jo sten iz trakov temno sivega blaga vzpo
stavljala zmuzljivo notranjost in zuna

njost obenem (in omogočala s tem tudi 
pomenljive svetlobne učinke Igorju Bergin-
cu), s spuščanjem geometrijsko stilizira-
nih in kovinsko hladnih kosov pohištva, 
ograj in rekvizitov, obešenih na odrskih 
vlakih, pa zgovorno nakazovala nedoum
ljivi »mehanizem« zgodovine, v katerega 
»kolesju« je človek vselej le nemočna žrtev. 
Pomenljivo razprto prepletanje preteklosti 

KRITIKA 
s prihodnostjo so ponujali po izbiri mate
rialov, krojev in barv tudi kostumi Janje 
Korun (ob asistenci Špele Leskovic). Med 
elementarno ritmiko in melodiko Orienta 
in Balkana ter mučno elektronsko zvočno 
disharmonijo postindustrijskega sedanji-
ka je gradil mestoma sugestivno zvočno 
spremljavo dogajanja tudi Drago Ivanu-
ša. 

Janez Bermež je v naslovni vlogi zrelo in 
polnokruno izkoristil svojo bogato življenj
sko in umetniško izkušnjo ter z očarljivo 
privrženostjo in zavidljivo odrsko energijo 
ustvaril magistralno vlogo starca, ki šele v 
blodnjah blaznosti spregleda svojo življenj
sko napako in prepozna pravo resnico 

sveta. Mučno pot ponižanja in trpljenja je 
izrazil z nadzirano, a opazno mero doma
la starogrško vznesenega tragiškega pato-
sa in tako rekoč brez distance. (Z uvodnim 
in zaključnim nemim prizorom -kronanje 
»spečega« kralja - nam je režiser ponudil 
tudi možnost »branja« vsega krutega in 
krvavega dogajanja na odru kot povsem 
intimne Learove sanjske oziroma podza
vestne preganjavice). Barbara Krajnc je 
bila manj razvidna v vlogi iskrene, a do
mala neme Kordelije, zato pa toliko moč
nejša in izrazno raznovrstnejša v domišlje
ni in izvrstno izpeljani vlogi jasnovidnega 
Norca. 

Utelešenje zla, v katerem v poslednji 
miimti vendar plane na dan tudi sij dobro
te, je iv vlogi pankrtskega Edmunda pre
pričljivo izoblikoval Mario Šelih. Njegove
ga brata Edgarja, ki šele v »norčeuski« koži 
»gozdnega človeka« prepozna pravo stanje 
stvari, je plastično izrisal Primož Pirnat. 
Njunega naivnega očeta Glostra, ki šele slep 
sprevidi, pa je z zemeljskimi barvami pre
pričljivo upodobil Miro Podjed. Med mno
žico več kot solidnih igralskih prispevkov 
moramo omeniti vsaj še Milado Kalezič, 
Jagodo Vajt, Bojana Umeka, Renata Jenč-
ka, Zvoneta Agreža in Miha Nemca. 

SLAVKO PEZDIR 

O zborniku 
Gornjega 

Grada 
V pogovoru s Tonetom 

Kregar jem bo nocoj, v četr
tek, ob 18. uri, v kavarni 
Muzeja novejše zgodovine 
Celje Zoran Tratnik pred
stavil zbornik Gornji grad 
med 2. svetovno vojno. 

Malo je krajev, ki se lahko 
ponašajo z natančnim zgo
dovinskim pregledom svoje 
preteklosti ali pa vsaj njene
ga posameznega obdobja. 
Mednje po zaslugi Zorana 
Tratnika, ki je zbral spo
minske zapise in pričevanja 
svojih rojakov ter jih dopol
nil z drugimi viri, sodi tudi 
Gornji grad. IS 

Jubilejna kolonija prijateljstva 
žalska območna enota republiškega sklada za ljubiteljske 

kulturne dejavnosti. Kulturno umetniško društvo in Občina 
Polzela so na kmetiji Konrada Brunška v Andražu nad 
Polzelo pripravili 10. jubilejno likovno kolonijo prijateljs
tva. 

_ Na njej so sodelovali Vlado Geršak, Vesna Filipčič, Slavica 
Žnidaršič, Savina Vybihal, Irena Pevnik, Anica Tamše, Simona 
Macuh, Štefka Kordeš in Marko Fužir. Strokovni spremljevalec 
je bil dr. Mirko Juteršek, ki bo tudi izbral dela za razstavo, ki jo 
bodo v mali dvorani kulturnega doma na Polzeli odprli v 
petek, 6. oktobra ob 18. uri. T. TAVČAR 

O Slomšku v Celju 
v kapeli Žalostne Matere božje v cerkvi sv. Danijela na 

Slomškovem trgu v Celju bodo nocoj, v četrtek, ob 19.30 
uri, odprli razstavo Slomšek in Celje. 

Avtor razstave je Matjaž Kukuruzovič iz Slomškovega 
kluba Celje, razstava pa bo pod okriljem Pokrajinskega 
muzeja Celje odprta do 10. decembra. Za obiskovalce bodo 
vsak dan, razen ob nedeljah in praznikih, dopoldne ob 10. uri 
ter popoldne ob 18. uri v oktobru, novembra in decembra pa 
ob 17. uri organizirana brezplačna vodenja po razstavi, 15. in 
29. oktobra ob 18. uri, ter 5. in 19. novembra in 10. decembra 
ob 17. uri pa bo obiskovalce po razstavi popeljal avtor sam. 

V Pokrajinskem muzeju Celje napovedujejo za ponedeljek, 
9. oktobra, ob 18. uri še otvoritev gostujoče razstave Muzeja 
Slavonije iz Osijeka Prazgodovinska umetnost Slavonije in 
Baranje, ki bo v Celju na ogled do maja prihodnje leto. 

Razstava Grofje Celjski, ki je v Pokrajinski muzej Celje lani 
privabila vrsto obiskovalcev, ne samo s Celjskega, ampak iz 
vse Slovenije in tudi tujine, pa bo med 9. novembrom in 
majem 2001 na ogled v Narodnem muzeju Slovenije v 
Ljubljani. IS 

Stari grad 
z otroško galerijo 

V prostorih nekdanje resta
vracije Starega gradu nad Ce
ljem so v petek odprli prvo 
otroško galerijo v Sloveniji. 
Pobudo za stalne galerijske 
prostore, ki bi bili namenjeni 
zgolj predstavitvi otroških li
kovnih del, je dal urednik 
mednarodne revije Likovni 
svet in lastnik podjetja Limit iz 
Štor Mihailo Lišanin, za uredi
tev razstavnih prostorov v gra
du pa so poskrbeli v Mestni 
občini Celje. 

Otroško galerijo na Starem 
gradu, v njej pa tudi razstavo 
likovnih del mladih iz več kot 
20 držav ter posebno pregled
no razstavo romskih otrok iz 
slovaškega mesta Jarnovice, so 
za obiskovalce odprli velepo
slanik Republike Slovaške v 
Sloveniji Milan Tokar, celjski 
župan Bojan Šrot in urednik 
revije Likovni svet Mihailo Li
šanin. Otroška dela iz arhiva 
revije Likovni svet, ki obsega 
preko 30 tisoč likovnih del 
otrok iz 30 držav, bodo v graj
ski galeriji, imenovani tudi Mo

dri salon, menjali približno na 2 
meseca, zdajšnja razstava pa 
bo ogled do konca novembra. 

IS, Foto: GAŠPER DOMJAN 

V kulturnem programu pred odprtjem prve otroške likovne galerije v Slovenije je znotraj 
obzidja Starega gradu zaplesala tudi Mojca Majcen iz Plesnega teatra Igen iz Celja. 

ZAPISOVANJA 

Volilni talk-show 

Piše: TADEJ ČATER 

Ste kdaj pomislili, za kaj 
vse bi bili prikrajšani, če se 
vsaka štiri leta ne bi zgodile 
državnozborske volitve? Kaj 
vse bi zamudili? Vse tiste talk-
showe, ki jih lahko takorekoč 
vsak dan spremljate preko teh 
in onih televizij. Ja, talk-sho-
we, pri čemer velja kar takoj 
razčistiti dilemo talk showa. 
Hmm, če se vam zdi, da so 
razvedrilne in zabavne odda
je, ki se naslavljajo kot talk-
showi v resnici talk-shovvi, po
tem se vam krepko narobe 
zdi. Se motite! Gre bolj za 
talk. Za pogovor Manjko sho-
wa se nadomešča drugje. Pri 
predvolilnih nastopih. To so v 
resnici talk-showi. Zabava za 
ves televizijski avditorij. No 
ja, saj ne rečem, da na predvo
lilno oddajo komaj čakate, 
gledate na uro, si rezervirate 
čas, odpoveste redno tedensko 
rekreacijo, prestavite pomem
ben poslovni sestanek, poza
bite na rojstni dan kakšnega 
od družinskih članov, preklo
pite kanal z nogometne tekme 
na predvolilno oddajo, toda, 
ko jo enkrat gledate, če »pade-
te vanjo«, se od nje pravza
prav ne morete »odlepiti«. Pa 
ne zaradi tega, ker bi šlo za 
vrhunski suspenz, za odlično 
dramaturško zgradbo, za 
zgodbo, ki bi vas pritegnila, 
»posesala«, ne, ne, daleč od 
tega, predvolilne oddaje so 
talk-shovj zgolj zato, ker v sebi 
skrivajo nekaj, kar je lastno 
vsakemu dobremu talk-sho-
wu: možnost identifikacije. 

Ja, možnost sodelovanja. 
Občutek neodrinjenosti. Obču
tek pripadnosti, hej, saj v tej 
oddaji sodelujem tudi sam. 
Hej, saj to je oddaja, ki je 
narejena izključno zame. Ki je 
posvečena meni, navadnemu 
gledalcu, ki morda nikoli ne 
bom dobil priložnosti, da bi 
aktivno sodeloval v kakšnem 
showu. Kot bi rekel Malcolm 
McLarren, nekdanji menažer 
Sex Pistolsov, vse skupaj je ena 
»sama velika rokenrol preva
ra«. 

Ena sama prevara, torej. 
Blef! Ki se trudi igrati na kar
to gledalca, pardon na njegov 
glas, na njegov občutek sode
lovanja, na njegov občutek 
vsemogočnosti, češ, vse skupaj 
je v rokah gledalcev, v resnici 
pa je gledalec tam le zato, da 
bo tistega usodnega dne odšel 

na volišče in oddal svoj 
tistemu, ki ga je uspel najbA 
prepričati. \ 

Hm, ko bi res bilo vse 4̂ 
zelo preprosto! Pa ni! In N 
more biti! Ker je gledalec t 
večini primerov že prepričal 
Ker ga je z nekaj oddajcm 
težko prepričati, ker mu niM 
ne bo jasno, da je predvolib^ 
oddaja ena redkih, če že N( 
edina oddaja na katerikoli tt 
leviziji tega sveta, ki je nareji 
na izključno zaradi njega. (I 
zakaj bi o tem sploh mon 
razmišljati?) Kjer je v prvi vm 
pomemben gledalec. Samo glf 
daleč in nihče drug. Avtorsk 
narcisoidnost ustvarjalcev oi 
daje in ekshibicionizem nastu 
pajočih so zanemarljivi. & 
več; avtorska narcisoidnost f 
prikrita. S takšno vrsto nara 
soidnosti noče imeti nitui 
opravka. Verjemite! Insajda 
ska informacija, če hočete! Ek 
hibicionizem nastopajočih pi 
se zrcali nekje drugje: na pol 
tičnem prizorišču. Tista odda 
ja je le eno izmed sredstev zi 
zadovoljevanje ekshibiciom 
stičnih nagibov. Je le del poti 
ki vodi do končnega cilja, k 
paradoksalno, nastopati v ta 
ki oddaji niti ni ne vem kakki 
užitek. Ni nekaj, kar bi si m 
skončno želeli. Ni isto, skrath 
kot biti gost v oddaji Man: 
Galuniča, Miše Molk ali Ivm 
Šundov. Čeprav zelo rad hkrdi 
verjamem, da komaj čakatt 
da z ekranov zginejo vsi tisi 
politični obrazi. In da bosU 
lahko spet v miru sanjah Ma 
ria Galuniča, Mišo Molk d 
Ivano Šundov. Da komaj čaka 
te, da pride tisti volilni dan, fc 
boste namesto za stranko spc 
navijali za nogometno moštvo, 
za nastopajoče v kvizih in 1 
razvedrilnih oddajah. Katff^ 
stranki kdo pripada, takrti^ 
spet ne bo več niti za trenutd 
pomembno. Ali pač? No JI' 
vsaj ne bi smelo biti! 
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Nagrada celjski slavistki 
slavistično društvo vsako 

|g(o pripravi slovenski slavi-
0f\\ kongres, na katerem 
gdeii tudi nagrade za uspe-

delo v slavistiki. Letos bo 
^ 5. do 7. oktobra v Kopru, 
ĵed letošnjimi nagrajenci je 

ijidi Marija Končina, profeso
rica slovenskega jezika in 
Ijijiževnosti ter članica Slavi-
jtjčnega društva Celje, ki bo 
prejela nagrado za življenj-
jlie uspehe pri poučevanju 
slovenskega jezika v osnov
nih iii srednjih šolah. 

Marija Končina se ]c po 
šolanju v Ljubljani in Mari
boru zaposlila v Šolskem 
centru Celje, v Splošni in 
strokovni gimnaziji Lava, 

Marija Končina 

kjer uči še danes. Pred tem je 
službovala v tehniški in po
klicni šoli. Že vrsto let je 

članica Slavističnega društva 
Celje, ki ga je nekaj časa tudi 
vodila, in Slavističnega druš
tva Slovenije. 

Dve mandatni obdobji je 
bila članica Republiške ma-
turitetne komisije. Sodelo
vala je pri nastajanju učnega 
načrta za slovenski jezik in 
književnost V gimnazijah in 
drugih štiriletnih srednjih 
šolah. Bila je članica sveta 
projekta Prenova pouka slo
venskega jezika in književ
nosti, sodelavka za jezikovni 
pouk pri oblikovanju novega 
učnega načrta za pouk slo
venščine v gimnazijah. Zna
na je tudi kot soavtorica uč
benika Na pragu besedila, 
delovnega zvezka in priroč
nika za učitelje. 

V preteklih letih je bila 
nekajkrat mentorica mladim 

raziskovalcem, ki so v okvi
ru projekta Mladi za Celje 
izdelovali raziskovalne nalo
ge. Tudi dijaki, ki jih je pri
pravljala na tekmovanja iz 
znanja materinščine za Can
karjevo priznanje, so pogo
sto posegali po najvišjih me
stih in zlatih priznanjih. Ko 
je bila pred leti mentorica 
šolskega glasila današnjega 
Šolskega centra Celje, je bilo 
glasilo dvakrat proglašeno za 
najboljše v Sloveniji. 

Kot mentorica mladim sla
vistom je vedno dajala vzo
ren zgled. Sedaj že vrsto let 
vodi šolski aktiv slavistov in 
študijsko skupino, sodeluje 
pri projektu Odprta šola in 
se z vsem žarom posveča pe
dagoškemu delu. 

•
JUANA ROBIDA 

Foto: GREGOR KATIC 

Večer z Zi jahom A. 
Solcolovicem 

Nepozaben umetniški ve
čer se Celjankam in Celja
nom obeta v petek, 13. okto
bra, ob 20. uri, ko bo s svojo 
monodramo z naslovom 
CABAres, CABArei nastopil 
sloviti sarajevski dramski 
umetnik, ki od leta 1992 živi 
in ustvarja na Dunaju. 
Omenjeno monodramo bo 

lijah A. Sokolovič odigral v 
reliki sali Hotela Štorman, v 
Celje pa bo prišel na povabilo 
Elanic Lions kluba Celje - Mo
zaik. Dogodek bo pomemben 
vsaj z dveh vidikov. S kulturne
ga, saj gre za imenitnega vse
stranskega umetnika, pri nas in 
v svetu znanega predvsem po 
predstavi »Glumac. je glu-

m a c . j e glumac«, ki jo je odi
gral že več kot 1300-krat in je 
prevedena v pet svetovnih jezi
kov. Za svoje delo v gledališču, 
na filmu, radiu in televiziji pa je 
Sokolovič kot igralec, pisatelj 
in režiser prejel že blizu 40 
pomembnih nagrad in priznanj. 
Drugi pomen umetnikovega go
stovanja v Celju je še globlji; v 
Lions klubu Celje - Mozaik so se 
članice odločile, da bo šel ves 
denarni izkupiček od predstave 
v humanitarne namene. 

Vstopnice po 2000 tolarjev 
in informacije so na voljo v 
Galeriji Mozaik v Celju na 
Gosposki 3, v času od 8. do 14. 
ure (tel. št. 03/54-41-708 ali 
0 4 1 / 3 5 - 3 0 - 1 8 . M.A. 

Lončarski izdelki 
v kapeli 

v torek, 3. oktobra, so v 
Špitalski kapeli v Celju od
prli razstavo lončarskih iz
delkov, ki so nastali v po
letni lončarski delavnici, 
ki jo je na celjskem Starem 
gradu vodil zgodovinar in 
etnolog Rok Komel v sode
lovanju s celjsko Območno 
izpostavo Sklada RS za lju
biteljske kulturne dejavno
sti vodil. Izdelki bodo na 
ogled do sobote, 14. okto
bra. 

Letošnja poletna lončarska 
delavnica je bila že druga po 
vrsti, lanskoletna je potekala 
v njegovem ateljeju v Trnov-

Ijah. Tokratne se je udeležilo 
24 udeležencev, ki so spoz
navali izdelavo lonča^•skega 
izdelka od začetnega obliko
vanja do končne podobe. 
Pred obiskovalci Starega gra
du so udeleženci izdelke ob
likovali prostoročno in na 
lončarskem vretenu. Za to
vrstno dejavnost in sloven
sko kulturno izročilo je pri 
nas kar precej zanimanja, za
to se je prof. Komel odločil, 
da bo v svojem ateljeju na 

"Obrtni 54 v Trnovljah tudi v 
jesensko-zimskem času na
daljeval z lončarskimi tečaji 
(informacije na tel.: 416-729 
aU 461-770) . 

ŽIVKO BEŠKOVNIK 

V čast kiparju E. Salesinu 
v počastitev 90-letnice rojstva akadem-
l̂̂ ega kiparja in likovnega pedagoga Edvar-
Salesina je bila v Občinski matični knjiž-

•̂ 'ci Žalec slovesnost, ob kateri je Filateli-
^̂ ično društvo Žalec izdalo društveni ovitek 
^ Umetnikovo podobo, obenem pa so člani 
'''̂ uštva odprli še razstavo poštnih celin. 

Direktorica Zavoda za kulturo Žalec Anka 
•̂•̂ mar je spregovorila o delu in življenju E. 

^^lesina in povedala, da se je rodil pred 90 leti 
^Trbovljah, po šolanju, ki ga je zaključil na 
^grebški umetniški akademiji, pa je speciali-
"̂"31 v Rimu. Prvo službeno mesto je dobil v 

Trebinjah v Hercegovini, po vojni pa je bil 
najprej likovni pedagog v celjski gimnaziji, 
potem pa vse do svoje upokojitve leta 1972 v 
OŠ Žalec. 

Med njegovimi učenci so bili tudi Anton 
Herman, Veljko Toman, Adi Arzenšek in dru
gi. Seveda je ves čas tudi kiparil, bil je mojster 
otroškega portreta, v Žalcu pa se postavljajo s 
plastikami Župančiča v mavcu, Levstika v 
bronu in Rista Savina. Razstava bo odprta do 6. 
oktobra, v kulturnem programu pa so nastopili 
gojenci Glasbene šole Rista Savina pod vods
tvom Tanje Miklavc. T. TAVČAR 

Prvo berilo 
v Knjižnici Velenje bo v 

soboto, 7. oktobra, pred
stavitev nove knjige Mar
jana Marinška Moje prvo 
berilo. 

Predstavil jo bo Ivo 
Stropnik, odlomek bo bra
la Natalija Pilko, sodelo
vali bosta sopranistka Gor-
dana Hlep in pianistka Jer
neja Grebenšek. Avtor, ki 
izvira s Kozjanskega, jo je 
posvetil svojim nekdanjim 
učiteljem: Marici Sirec iz 
Laškega, Miru Klančniku 
iz Prekorij, prof. Boženi 
Orožen in pokojnemu 
proL dr. Aleksandru Bajtu 
(predstavitve se bo udele
žila njegova vdova Dragica 
B a j t ) . BJ 

PRIREDITVE 

GLEDALIŠČE 
SLG - Kralj Lear 6. 10. ob 

19. 30 za abonma petek ve
černi in izven, 7 10. ob 19.30 
za abonma sobota večerni in 
izven. 11.10 ob 20 . uri pre
miera Markiza De Sade, na 
Odrupododrom, izven abon
maja. 

Dom II. slovenskega tabo
ra Žalec 5..10. ob 19.30 vese
loigra v sedmih slikah avtorja 
in režiserja Ivana Mikeka z 
naslovom »Halo! Obiralke so 
tu! 

Otroški muzej Hermanov 
brlog - ob tednu otroka: 5. 10. 
ob 17 predstava Stonoga in 
deževnik, 6. 10 ob 17 uri Za
ljubljeni žabec. 

Kulturni dom Slovenske 
Konjice 7 10. ob 10. uri lut
kovna predstava Rdeča kapi
ca, za otroški abonma. 

KONCERTI 
Krčma pri Zamorcu 5. 10. 

ob 21. koncert skupine Lucky 
Cupids. 

Mestno središče 7 10. ob 
10. uri območna revija pihal
nih orkestrov Mestne občine 
Celje ter občin Dobrna, Laš
ko, Štore in Vojnik. 

RAZSTAVE 
Knjižnica Vojnik 5. 10. ob 

18. uri otvoritev razstave ek-
slibrisov slikarja in grafika Ar-
pada Šalamona ter predstavi
tev ekslibrisa knjižnice Vojnik 
avtorja Jožeta Žlausa. 

Razstavišče Kulturnega 
centra Laško 6. 10. ob 17 uri 
odprtje razstave slovenjegraš-
kega slikarja Petra Petroviča. 

Cerkev sv. Danijela 5. 10. 
ob 19.30 otvoritev razstave 
Slomšek in Celje. 

Mladinski center Celje 6. 
10. ob 20. uri otvoritev razsta
ve fotografij Ane Trojnar. 

Mestna galerija Riemer 6. 
10. ob 18. uri otvoritev razsta
ve Huiguin Wang. 

Minoritski samostan v 
Olimju 8. 10. otvoritev razsta
ve fotografij Božja znamenja 
ob Slovenski planinski poti 
Cirila Velkovrha. 

Špitalska kapela Celje lon
čarski izdelki II. poletne lon
čarske delavice. 

Kulturni dom Šentjur pro
dajna razstava Henrika Planka 
in Aleša Kovačiča. 

Avla Doma II. slovenske
ga tabora Žalec Minerali Šta
jerske in Koroške. 

Ipavčeva hiša Šentjur foto
grafska razstava »Kulturna de
diščina Občine Šentjur«. 

Galerija Volk razstava II. 
slikarske delavnice »Mravljica 
2000« do 30. 10. 

Muzej novejše zgodovine 
Živeti v Celju, stalna razsta
va. 8. 10. od 16. do 17. ure ter 
11. 10. od 10. do 11. in od 
16.30 do 1 7 3 0 ure predstavi
tev obrtne kulturne dedišči

ne v Celju, demonstracija 
obrtnice modistiiije Marte 
Žohar. 

Osrednja knjižnica Celje 
Celjski mestni park nekoč in 
danes. 

Stekleni fotografski ate
lje Jos ipa Pelikana, Razla-
gova ulica 5, Celje, ki ga ni 
več. 

J e d i l n i c a Splošne bolni
šn i ce Celje Boris Černjul 
in J a n o š Šeš ler , do 3 0 . 10. , 
Galer i ja Borovo r isbe 
otrok iz vsega sveta na te
mo Konj (revija Likovni 
sve t ) ; Etol Saša Grad, do 
3 0 . 10. 

Mestna galerija Šoštaiij 
razstavlja dela Zvesta Apol-
lonia, Milene Branisel j , J a 
neza Kovačiča, Andreja Pa
vlica, Rudija Skočirja, Sto-
jana Špeglja, Maje Šubic, 
Milana Todiča, Lojzeta Za-
volovška in Vinka Železni-
karja. Galerija je odprta od 
ponedeljka do petka od 10. 
do 12. in od 16. do 18. ure 
ter v sobotah in nedeljah od 
10. do 12. ure. 

OSTALO 
Mladinski center Celje 5. 

10. od 17. do 18.30 franco
ska, od 18. do 20 . ure raču
nalniška delavnica, ob 20 . 
pa potopisno predavanje Ja
neza Jakl iča o Parkih iz 
Amerike; 6. 10. od 16. do 
19. likovna delavnica, ob 
22 . plesni večer; 7. 10. ob 
20 . uri festival Musicafest 
00 ; 9. 10. od 17. do 18.30 
nemška delavnica; 10. 10. 
od 17. do 18.30 francoska in 
od 18. do 2 0 . ure računal
niška delavnica; 11. 10. od 
16. do 18. angleška, od 18. 
do 19.30 nemška, od 18. do 
20 . računalniška delavnica 
ter ob 18. uri klepet s celj
skimi podmladki političnih 
strank. 

Knjižnica Laško 10. 10. ob 
19. uri potopisno predavanje z 
diapozitivi Francija Horvata 
»Moja Afrika«. 

Galerija sodobne umet
nosti 10. 10. ob 18. predava
nje Podoba krajine v razvoju 
skozi stoletja Alenke Dom-
jan. 

Muzej novejše zgodovine 
5. 10. ob 18. uri predstavitev 
zbornika Gornji Grad med 
drugo svetovno vojno in pogo
vor z avtorjem Zoranom Trat
nikom. 

K u l t u r n i dom R o g a t e c 
5. 10. ob 19. uri potopisno 
predavanje Brane ta Koba-
la z nas lovom »Pakis tan, 
ž iv l jen je na pragu Himala
j e « . 

Toplice Dobrna 6. 10. ob 
16. uri folklorna prireditev s 
plesom in družabnimi igrami, 
peko kostanja, pitjem mo
šta... 

Dvorišče Zveze kultur
nih društev Celje, Gregor
č ičeva 6 11. 10. ob 8.30 
likovna delavnica »Ptičja 
straši la«^ • 

Ex tempore na Dobrni 
V petek se je na Dobrni zbralo okoli 15 umetnikov, ki so na 

že tradicionalnem slikarskem srečanju 19. Ex temporu 
Dobrna 2000 ustvarjali na temo Dobrna z okolico. 

Slikarsko srečanje so zaključili v nedeljo popoldne z odprt
jem priložnostne razstave pretekla dva dneva narejenih likov
nih del, udeležencem letošnjega Ex tempora pa so podelili tudi 
nagrade in priznanja. IS 



10 DOGODKI 

DrŽava zanemarja vodo 
V Celju z lokalnimi ukrepi izboljšujejo svojo poplavno varnost - Če ne bo urejeno porečje Savinje gorvodno, je lahko 

Laško podmornica 

Celjanom, ki so v zadnjem 
desetletju preživeli dve ob
sežni poplavi, j e jasno, da 
krotenja vod, prelivajočih se 
preko Savinjine struge, ne 
zmorejo sami. Zato ljudem 
na poplavno najbolj ogrože
nih območjih z lokalnimi 
ukrepi zgolj blažijo bojazen 
pred novimi ujmami, miren 
sen pa j im bodo lahko zago
tovili šele, ko se bo tudi dr
žava zavedala svojih dolžno
sti in sistemsko pristopila k 
urejanju voda v državi. 

»renielj vsrga jo Zakon o 
vodah, ki ga v Sloveniji še ni
mamo, bo pa sistemsko uredil 
pristojnosti države do voda. 
Prav tako pomembno pa je 

tudi, da v državi uzakonimo 
ustrezen taksni sistem, s kate
rim se bo zagotavljalo dovolj 
denarja za vodno-gospodar-
ske ukrepe, ter ustrezno pro-
storsko-plansko politiko,« 
meni Aleš Vrečko, ki v Celju 
koordinira prizadevanja za 
boljšo poplavno varnost ljudi. 
Mestni svetniki so spomladi 
sprejeli program ukrepov za 
izboljšanje poplavne varnosti 
na območju mestne občine do 
leta 2003, za letos pa v občin
skem proračunu zagotovili 30 
milijonov tolarjev za posa
mezna dela. Kot je znano, so v 
Celju letos sanirali desnobrež-
ni nasip v Liscah, zgradili pro-
tipoplavni zid ter sanirali vreče 
obeh jezov na Savinji; razširili 
predvidena dela, potrebna za 

povečanje pretočnosti Savinje 
na Polulah s temeljitim čišče
njem brežin ter odstranjeva
njem naplavin in urejanjem 
desnega obrežja Voglajne ter 
čiščenjem struge od Topra do 
sotočja s Savinjo; posebno po
zornost pa so namenili tudi 
dograjevanju in urejanju kana
lizacijskega omrežja, s čemer 
bodo sčasoma zagotovili, da 
ob naraslih vodah v mestno 
središče ne vdre voda preko 
kanalizacijskega omrežja. 

Ob tem se v Celju zaveda
jo, da so vsi ukrepi, ki jih 
izvedejo, zgolj lokalnega 
značaja in dejansko zboljšu-
jejo poplavno varnost le Ce
ljanom. Celovito urejanje Sa
vinje bi moralo seči gor vod
no, menijo tudi v celjski izpo

stavi Uprave RS za varstvo 
narave, saj sicer vsak korak 
k boljši poplavni varnosti v 
Celju še poslabšuje razmere 
v krajih nizvodno; začenši z 
Laškim. 

'iim I. STAMEJČIČ 

Brezskrbno v Ljubljano, 
zaskrbl jeno čez tire 

Ne vem, kaj bi si vi mislili , 
če bi na letališču v Levcu 
hotelo pristati kakšno pot
niško letalo, ampak j az sem 
prepričana, da bi vsi skupaj 
zagnali vik in krik o varnosti 
in zavarovanosti okolice in 
kar je še takega. Letala se 
nam zdijo nevarna. Na vlake 
smo se pa očitno navadili. In 
smo vsi obvezno navdušeni, 
da lahko zdaj ^ potujemo z 
modernim in hitrim pendo-
linom, ki ga oglašujejo na 
letalski način. Pa čeprav dr
vi mimo kdo bi vedel koliko 
nezavarovanih križanj ceste 
in železnice. 

Celje je z več kot 775 tisoč 
potniki druga največja želez
niška postaja v Sloveniji. Čez
njo potujejo vlaki prometne
ga koridorja od Dunaja do 
Trsta, proga, ki se mestu prib
liža z mariborskih in s tem 
tudi s šentjurskih in šmarskih 
koncev ter nato nadaljuje 
proti laškim krajem, pa ni kak 
regionalen ali drugorazreden 
tir, temveč proga prvega raz
reda. Po njej vozijo medna
rodni vlaki in po njej po no
vem drvi hitri nagibni vlak, ki 
doseže 200 km na uro. Člo
vek bi pričakoval, da ga bodo 
na »polet« spustili po zavaro
vanem območju. Pa sem - žal 
- prepričana, da je tako kot v 
Debru pri Laškem na njegovi 
poti po širnem celjskem ob
močju še kje drugje cestni 
prehod čez pendolinovo pisto 
zavarovan samo s prometni
mi znaki. 

Po podatkih, ki sem jih naš
la, je v Sloveniji 1200 križanj 

železnice in ceste, od tega pa 
jih je avtomatiziranih samo 
četrtina. Pasivno zavarova
nih, torej samo s prometnimi 
znaki opremljenih, je več koi 
700 prehodov. Že res, da je bil 
septembra sprejet nov Zakon 
o varnosti v železniškem pro
metu, ki na veselje tistih, ki 
morajo živeti ob železnici io 
preživeti prehode čeznjo, 
predpisuje obvezno izvenni-
vojsko ureditev križanja pro
ge s cesto, če je dovoljena 
hitrost vlaka večja od 160 km/ 
h in nujno zavarovanje z za
pornicami ali polzapornicanii 
tam, kjer vlak presega hitrost 
100 km/h. Ampak veselje je 
kratkotrajno, saj zakon govo
ri tudi o nekakšnih rokih za 
ureditev stanja. In ti roki so, 
pa če verjamete ali ne, razteg 
njeni na 8 ali celo 10 let. 

Kako hitro zares vozi pen-
dolino, ne vem. Si pa mislim, 
da bi precej izgubil na atrak
tivnosti, če bi povsod, kjer so 
naselja in razne neustrezno 
zavarovane cestice, vozil pod 
100 km/h. Zdi se mi tudi, da bi 
se železničarji ob taki omeji
tvi najbrž precej manj navdu
ševali nad novimi Siemenso-
vimi tovornimi vagoni, ki bo
do zmogli do 140 km/h in 
bodo nadomestili stare »go-
mulke«, ki so prav tako zmo
gle že čez to mejo. Iz česal 
moja gospodinjska logika 
sklepa, da se najbrž vlaki 
marsikje - tudi tam, kjer ni 
nobenih zapornic - spustijo v 
hitrosti, ki na običajnih cestati 
niso dovoljene. 

No, zdaj si pa opremljeni s 
posnetki kakšnih čelnih tr
čenj z avtomobilskih testiranj 
(pri kakšnih 50 km/h) pred-
stavljaje, da vas s hitrostjo 
»samo« 100 km/h udari su-
permoderni vlak, ki ima 15» 
ton lastne teže. In potem bo
ste še kar tiho? In boste še kai 
naprej zgolj sebi in samo sebi 
pripisovali odgovornost 
varen prehod čez nezavaro
vano križanje ceste in želeZ' 
niče? 

P.S.: Žal vam ne moreni 
natančno reči, na koga b' 
morali pritiskati, da bi neza; 
varovani železniški prehod' 
izginili s slovenske in s šir 
ne celjske zemlje. Odgovof 
nost za varnost so si namre*^ 
porazdelili železničarji , ce 
starji, direkcija RS za žel^z 
niški promet, pa še kakšn" 
ministrstvo. Morda bi - P" 
vzoru avtoprevoznikov -
največ dosegli z zaporam' 
tirov. Ampak to odpade. K f̂ 
je prenevarno. 

Piše: PIKA KUKERL 

Načelnik Z 
inšpektorji 

Načelnik Upravne enote 
Celje Damjan Vrečko je 
pred dnevi v Štorah sklical 
4 . sejo svojega sosveta in 
nanjo povabil tudi vodje 
območnih enot inšpekto
ratov. 

Člani sosveta - sestavljajo 
ga celjski, vojniški in dobrn-
ski župan ter štorski občin
ski svetnik - so vodje ob
močnih enot inšpektoratov 
za zdravstvo, veterino, 
kmetijstvo, delo, družino in 
socialne zadeve, okolje in 
prostor, promet in zveze, 
obrambo ter ekonomske 
odnose in razvoj opozarjali 
na konkretna odprta vpra
šanja, katerih rešitev vidijo v 
učinkovitejšem delu inšpek
cijskih služb. Hkrati pa so 
menili, da bi bila lokalnim 
skupnostim zelo dragocena 
pomoč oziroma svetovanje 
inšpektorjev pri pripravi 
prostorskih aktov in drugih 
občinskih odlokov. Da bi te
snejše sodelovanje z lokal
nimi skupnostmi pripomo
glo k zmanjševanju različ
nih nezakonitosti, so se stri
njali tudi inšpektorji. IS 

Pripravljeni na devefletlco 
Pred letom dni so v Nazar

jah odprli novo osnovno šo
lo in tako kraju zagotovili 
prvo osemletko nasploh. J u 
nija je šolo zapustila prva 
generacija osmošolcev, med 
letošnjimi počitnicami pa so 
z obnovo prejšnje podruž
nične šole pridobili dodatne 
tri učilnice s kabineti ter ta
ko zagotovili pogoje za de
vetletno šolanje. 

m 
Naložba je skupaj z opre

mo stala okroglih 50 milijo
nov tolarjev, izvajalec del CM 
Celje se je potrudil in gradnjo 
zaključil v predvidenem roku. 
Tristočlanski kolektiv učen
cev in učiteljev ima zdaj zago
tovljene optimalne pogoje za 
delo. 

»Vzgojno izobraževalni si
stem mora imeti prednost v 
državi, saj so se samo izo
braženi ljudje sposobni na 
podlagi različnih mnenj kva
litetno odločati,« je ob otvo
ritvi prizidka poudarila dr
žavna sekretarka v ministrs
tvu za šolstvo in šport An-. 

gelca Likovič. K šoli sodi 
tudi nova športna dvorana, 
ki bo predvidoma dokonča
na še letos, večnamenski 
objekt pa bo prava pridobi

tev ne samo za Nazarje am
pak za celotno Zgornjo Sa
vinjsko dolino. 
m- EDI MAVRIC 
m Foto: CIRIL SEM 

Nove prostore sta predala v uporabo državna sekretarka 
Angelca Likovič in župan Ivan Purnat. 

Velenje bo pridobilo 51 stanovanj 
Ob Cesti Simona Blatnika preurejajo samske domove 

gradbenega industrijskega podjetja Vegrad v neprofitna in 
socialna stanovanja. Nova stanovanja bodo vseljiva na za
četku prihodnjega leta. 

Stanovanjski sklad mestne občine Velenje bo tako pridobil 
skupaj 51 stanovanj, od tega 33 neprofitnih in 18 socialnih. Z 
njimi bodo lahko rešili vloge večine prosilcev za najem nepro
fitnih stanovanj, ne pa tudi vlog za najem socialnih stanovanj. 
Po sklenjeni pogodbi bi morala biti dela končana do konca 
letošnjega leta, vse pa kaže, da se bodo lahko stanovalci vselih 
v stanovanja šele v začetku prihodnjega leta. ML 

Evrodopisnice na 
železniških postajah 

Slovencem so ponovno na 
voljo evrodopisnice. Gre za 
brezplačne dopisnice s pla
čano poštnino, s katerimi 
lahko na naslov evronabi-
ralnika naslovite katerokoli 
vprašanje, povezano z 
Evropsko unijo in sloven
skim vključevanjem vanjo. 
Tokrat so evrodopisnice raz
deljene po prodajnih mestih 
34 najpogosteje obiskanih 
železniških postaj v vsej Slo
veniji, tudi v Celju, Laškem 
in Šentjurju. 

Slovenske železnice in 
Urad vlade za informiranje 
sta se dogovorila o sodelova
nju pri komunikacijskem pro
gramu »Slovenija. Doma v 
Evropi«, s katerim želi vlada 

RS zagotoviti čim boljšo ob
veščenost slovenske javnosti 
o tej tematiki. Slovenske že
leznice so zagotovile primer
na mesta za delitev več kot 
sedem tisoč evrodopisnic v 
svojih enotah. 

Evrodopisnice so oblikova
ne tako, da bodo imeli poši
ljatelji kar najmanj dela tako 
pri postavljanju vprašanj kot 
pri naročanju brezplačnih in
formativnih zloženk o različ
nih vidikih vključevanja Slo
venije v EU. Urad vlade bo 
poskrbel za čimprejšnje od
govore, posredovali pa jih bo
do na različne načine - po 
pošti, telefonu ali elektronski 
požti. 

NATAŠA PEUNIK 

Vojna napoved neredu 
V turistični Rogaški Slatini 

so med prvimi napovedali voj
no neredu ter zapuščenim vo
zilom. Tako so začeli prejšnji 
teden z ustanavljanjem službe 
komunalnega nadzorstva in 
občinskega redarstva ter spre
jemanjem pravne podlage za 
ravnanje z zapuščenimi vozili. 

Občinski komunalni nadzor
nik bo skrbel za izvajanje občin
skih predpisov v zvezi z vzdrže
vanjem poslopij in urejenim 
okoljem nasploh z opozarja
njem, mandatnimi kaznimi, s 
sodelovanjem s sodnikom za 
prekrške in podobnim. Po no
vem bodo imeli v Rogaški Slati
ni tudi uniformiranega občin
skega redarja (po vsej verjetno
sti bosta oba v eni osebi), kar 
narekuje zakon o varnosti cest
nega prometa. 

Občinski redar bo imel na 
skrbi mirujoči promet ter med 

drugim odrejal odvažanje ne
pravilno parkiranih vozil. Prav 
tako pozoren naj bi bil tudi na 
vsako zapuščeno vozilo. Če ga 
lastnik ne bo odstranil sam, ga 
bodo drugi, lastnik pa bo zato 
prejel račun. V primeru, da last
nika ne bo mogoče ugotoviti, 
bodo vozilo prodali na javni 
dražbi ali uničili. Zapuščena vo
zila so namreč tudi na območju 
Rogaške Slatine vse hujši prob
lem, doslej pa z njihovim od

stranjevanjem zaradi pomanj
kljive pravne plati niso bili naj
bolj učinkoviti. 

Zato je začel občinski svet 
prejšnji teden s sprejemanjem 
posebnega odloka, ki ga bodo 
smiselno uporabljali tudi za vo
zila, ki so namenjena oglaševa
nju. Njihovi lastniki se namreč v 
zadnjem času vse bolj izogibajo 
plačilu komunalne takse ter pri
dobivanju soglasja. 

BRANE JERANKO 

Kovane vrtnice Zrečanont 
Turistično društvo in Krajevna skupnost Zreče pripravljata 

v soboto, 7. oktobra, ob 19. uri praznovanje mesta in 
proglasitev najbolje urejenih okolij s podelitvijo priznanj in 
kovanih vrtnic. V večnamenski dvorani v Zrečah bodo v 
kulturnem programu nastopili Mešani pevski zbor Jurij 
Vodovnik iz Zreč, kantavtorica Gabriela Hren, plesni par 
Lana Filipič in Sergej Slapnik in ansambel Adama Bicskeya. 
Na ogled bodo dela, nastala v likovni koloniji Zreče-mesto. 
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Celje se uveljavlja kot 
študijsko središče 

Qc\)e se že vrsto let uve
ljavlja kot študijsko središ-

v ponedeljek pa so odprli 
^gta Centra višjih in viso-
^ strokovnih šol Celje. V 
^novljeni stavbi na Mari-
Ijjfski 2 se je začelo novo 
jjjdijsko leto za prvo gene-
jjcijo študentov Višje po-
^vno komercialne šole, od
peli pa so tudi oddelek viso
košolskega strokovnega 
Ipfograma z a promet, Fakul-
0 za gradbeništvo Univer-
L Maribor, ki v Celju že 
Jekaj let izvaja program 
gradbeništva in strojništva. 
Program višje strokovne po-

jlovno - komercialne šole so 
pripravili na srednji Poslovno 
.komercialni šoli Celje, ki bo 
tudi izvajala nov dveletni izo-
)raževalni program. Vanj se je 
želelo vpisati več kot štiristo 
Slušateljev, sprejeli pa so jih 
M v redni in prav toliko v 
bedni program. 
1 Sodobno opremljene preda-
^ i c e bodo študentom pri 
Iludiju omogočale praktič
nost, drugačnost, inovativnost 
in odličnost. Ne samo to, kajti 
Mgienu so predah tudi učihii-^ 

co, ki bo omogočala študij na 
daljavo. 

Stavba Centra višjih in stro
kovnih šol Celje je last Mestne 
občine Celje, ki je v adaptacijo 
in opremo zgornje etaže vloži
la 80 milijonov tolarjev. Ker se 
ministrstvo za šolstvo in šport 
ni odzvalo k financiranju raču

nalniške opreme, bodo zanjo s 
pomočjo donatorjev morali 
poskrbeti sami, predvidevajo 
pa tudi opremo knjižnice. 

V stavbi se v okviru Centra za 
srednjeveške in novoveške štu
dije, ki se ukvarja z znanstveno 
raziskovalnim delom, odvija 
tudi seminarska dejavnost Od

delka za arheologijo Filozof
ske fakultete Univerze Ljublja
na. Poleg tega tu ustvarja in 
posreduje svoje znanje Tehno
loško orodjarski center Slove
nije. V pritličju stavbe pa že 
nekaj časa uspešno deluje Mla
dinski center Celje. 

Celje se lahko letos pohvah 
s prvima diplomantoma viso
košolskega strokovnega pro
grama gradbeništvo. Polona 
Adamič in Boštjan Rezar sta 
študij končala z odliko. S štu
dijem bosta nadaljevala oba, 
saj sta se vpisala v univerzitet
ni program v Mariboru. 

SABINA KRANJEC 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

Celjski župan Bojan Šrot je prerezal slavnostni trak 

Z gibanjem de zdravja 
Jesensko preverjanje telesne pripravljenosti odrashh med 20. 
165. letom starosti s hojo na dva kilometra bo v soboto, 7. 
Ictobra, med 8.30 in 10.30 uro s Savinjskega nabrežja, 
testiranje pripravljata projektna pisarna Celje, zdravo mesto 
dodatne informacije na tel. 492 59 40) in ŠD Gaberje. 

Za podporo dojenju 
v prostorih projektne pisarne Celje, zdravo mesto bo danes, v 

Eetrtek, ob 16. uri redno srečanje skupine za podporo dojenju. 

Darujte kri 
Rdeči križ Slovenije sporoča, da je danes, v četrtek, 5. 

oktobra, krvodajalska akcija v Mestinju, jutri, 6. oktobra, bo na 
Polzeli, 8. v Lučah, 19. na Planini pri Sevnici ter 26. v Ravnah 
nad Šoštanjem. 

V Gotovljah končno 
kanalizacija 

Vrsto zapletov je bilo potrebno rešiti, preden so v Gotovljah 
pričeh s prvo fazo izgradnje kanalizacije, ki bo pod obvoznico 
priključena na omrežje v Žalcu. Primarni vod naj bi bil 
dokončan v dveh mesecih, še letos pa naj bi bila dokončana 
kanalizacija jedra Gotovelj. Vrednost del prve faze bo znašala 
okrog 51 milijonov tolarjev, širše območje KS Gotovlje pa naj bi 
se na kanalizacijo priključilo prihodnje leto. Dela izvaja PUV, 
d. d. Celje. T. TAVČAR 

MODRI TELEFON 

Celjski grb na 
smeKšČM 

Prebivalci in sprehajalci z 
Brega se pritožujejo nad 
neurejenim okoljem ob glav
ni cesti v Laško, pri mostu 
čez Savinjo pri Bregu, kjer 
so postavljeni novi panoji s 
celjskim grbom. Sprašujejo 
se tudi, za kaj je bilo porab
ljenih 100.000 tolarjev, ki jih 
je plačal kamnosek Vrečko 
za skladiščenje na javni ze
lenici (brez privoljenja pre
bivalcev). Po njihovem mne
nju bi se ta denar moral po
rabiti za ureditev Brega. 

Silvo Plesnik z Mestne ob
čine Celje je zagotovil, da bo
do poklicali postavljalce pa
nojev, ki bi morali skrbeti za 
urejenost omenjenega ob
močja in jim posredovali zah
tevo za sanacijo okolja. V pre
teklosti so se že srečevali s 
podobnimi težavami, ki pa so 
jih uspešno rešili. 

Iztok Uranjek, strokovni 
sodelavec za promet v Mestni 
občini Celje, je povedal, da je 
šlo 120.000 tolarjev, ki jih je 
plačal kamnosek Vrečko za 
skladiščenje na javni zelenici, 
v integralni proračun. To ni 
namenski denar, pač pa ga 
svetniki delijo v skladu s po
trebami proračunskih porab
nikov (šole, vrtci, ureditev 
cest.. .). 

Varna pot V Šolo 
Na modri telefon je prispe

la pritožba zaradi neurejene 
poti v šolo pri križišču na 
Polulah (dvajset metrov v 
smeri proti Celju). Prebivalci 
sprašujejo, kdaj bo njiho
vim otrokom zagotovljena 
v a m a pot v šolo. 

Iztok Uranjek meni, da je 
omenjena pot v šolo povsem 
varna: »Od križišča na Polulah 
do avtobusne postaje pri Pe-
trolovi črpalki je asfaltirana 
pešpot, ločena od vozišča za 
motorna vozila. Otrokom je 
zagotovljena varna pot v šolo, 
seveda pa morajo otroci kot 
udeleženci prometa poznati 
pravila in jih tudi upoštevati. 
V skladu z zakonom o varnosti 
cestnega prometa moramo ce
stišča dodatno opremljati, kar 
tudi počnemo.« 

Nevaren prehodi za 
pešce 

Slavica iz Celja je opozori
la na nepregleden prehod za 
pešce pri trgovini Center. Av
ti so parkirani ob cesti od 
Trubarjeve do Čopove ulice, 
vse do prehoda za pešce. Še 
posebej nevaren je za otro
ke, saj mora vsakdo, ki želi 
prečkati cesto, stopiti na pre
hod, da sploh vidi na cesto. 
Nevaren je tudi izvoz prebi
valcev, saj morajo iti slepo 
na cesto. Kdo v tem primeru 

Do prihodnjega četrtka bo 
vaše klice na Modrem telefo
nu sprejemala novinarka Ja
nja Intihar. Na telefonsko 
številko 031/569-581 jo lah
ko pokličete vsak dan med 
10. in 17. uro, svoja vpraša
nja za Modri telefon pa lah
ko med ponedeljkom in pet
kom do 17. ure zastavite tudi 

po telefonu 42-25-000. 

krije škodo, ki bi nastala 
zaradi morebitne nesreče? 

Iztok Uranjek je povedal, 
da so lani na novo obeležili 
vzdolžno parkirišče ob Tru
barjevi ulici z namenom umi
ritve prometa. Sedem metrov 
ceste so zožili na pet metrov. 
Zdaj je skoraj preozka za dvo
smerni promet, zaradi česar 
se je promet nekoliko umiril. 
»Sami smo preverili to ob
močje. Preglednost res ni naj
boljša, vendar je vseeno boljša 
kot prej, ko so bih avti parki
rani na pločniku. Trubarjevo 
ulico bomo kmalu rekonstrui-
raU in poskrbeh za pregled
nost.« Kar se tiče varnega izvo
za stanovalcev pa meni, da 
imajo na voljo več izvozov na 
prednostno cesto in svetuje, 
da naj izberejo bolj varnega. V 
primeru nesreče stroške krije
jo sami. 

Nezadovoljni Z 
ogrevanjem 

Nekateri stanovalci iz Ce
lja se pritožujejo nad ogre
vanjem stanovanj. Sprašu
jejo, zakaj začnejo s kiu-je-
njem šele ob sedmih zjutraj 
in prenehajo že ob deveti uri 
zvečer. 

Antonija Jurkošek iz pod
jetja Energetika Celje je poja
snila, da je v zimskem času v 
pravilniku predpisano ogreva
nje od petih zjutraj do devetih 
zvečer. V jesenskem času pa 
zakurijo le zjutraj in zvečer. 
Ko bodo ob devetih zvečer tri 
dni zapored namerili manj 
kot 12 stopinj Celzija, bodo 
začeli z rednim ogrevanjem. 
Ravnajo se po predpisih in 
menijo, da je težko ustreči 
vsem. Dokler ne bodo dobili 
drugačnih navodil, bo ogre
valni čas ostal enak. 

Nevarna 
razsvetljava 

Bralko M. K., ki nasploh 
opozarja na neurejenost ob
močja Brega v Celju, še pose
bej moti zanikrna javna raz
svetljava. V ulici, nekdanji 
glavni cesti v Laško, so J 
ulične svetilke, od katerih 
sta 2 tako polni nesnage, da 
ni od njiju nobene prave ko
risti, tretja pa je razbita ter z 
ostanki stekla resno ogroža 
pešce ter avtomobile. 

Direktor komunalne direk
cije Mestne občine Celje Silvo 
Plesnik nam je odgovoril, da 
so o tem že obvestiU delniško 
družbo Elektro Celje, ki javno 
razsvetljavo vzdržuje ter z njo 
upravlja. BJ 
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Celje potrebuje 
dežurno trgovino 

Podjetje Center se ne bo odreklo svoji dan in noč odprti trgovini - Pogovor s stanovalci 
in več strpnosti bodo rešili težave, meni predsednik uprave Boris Krajnc 

Zaradi Centrove dežurne 
trgovine Ložnica ob Ljub
ljanski cesti je bilo ob otvo
ritvi pred štirimi meseci in 
zdaj spet pred dvema tedno
ma izrečenih kar nekaj os
trih besed in kritik. Najbolj 
glasni so stanovalci Plave la
gune, ki se hudujejo, da jim 
je ponoči odprta trgovina 
odnesla spanje. V vodstvu 
Centra mnenja stanovalcev 
jemljejo resno, vendar to še 
zdaleč ne pomeni, da bodo 
klonili pod njihovimi grož
njami in se odrekli dan in 
noč odprti trgovini. 

»Prepričan sem, da bomo 
nesoglasja rešili v korist obo
jih, to je stanovalcev Plave 
lagune in našega podjetja. Po

trebnih bo le več medseboj
nih stikov in strpnosti,« pravi 
predsednik uprave Centra 
Boris Krajnc, sicer tudi direk
tor divizije Prehrana v velenj
ski Eri, ki je krmilo celjskega 
podjetja prevzel pred dobrim 
mesecem. Krajnc pojasnjuje, 
da imajo vse članice Skupine 
Era, kamor sodi tudi Center, 
tovrstne trgovine. Nekatere 
so dežurne 24 ur, druge imajo 
le podaljšani obratovalni čas, 
odvisno pač od odlokov po
sameznih občin. In v vseh teh 
trgovinah, z izjemo celjske, 
seveda, nimajo prav nobenih 
težav z bližnjimi stanovalci. 

»Od 9. junija, ko smo v trgo
vini uvedli 24-urno dežurstvo, 
pa do danes, nismo na naš 
naslov dobili prav nobene 
uradne pripombe ali pritožbe 

stanovalcev ter organov, ki 
skrbijo za javni red in mir,« 
pojasnjuje Krajnc in poudarja, 
da so v vednost dobili le tisti 
dopis, ki so ga pred štirinajsti
mi dnevi poslali stanovalci 
Plave lagune Mestni občini 
Celje, in v katerem načelnika 
oddelka za pravna in premo
ženjska vprašanja nagovarja
jo, naj občinska uprava vza
me Ložnici status dežurne tr
govine. »Menim, da stanoval
ci niso ubrali prave poti, saj se 
nikoli niso neposredno obrni
li na nas, da bi težave reševali 
skupaj,« pravi Krajnc. »Naše 
podjetje poskuša narediti vse, 
da bi bila okolica Ložnice ure
jena in da bi bila oskrba trgo
vine čim manj moteča. Želi
mo imeti zadovoljne kupce in 
tudi urejeno odnose z oko
ljem, vendar, žal, ugotavlja
mo, da je odnos stanovalcev 
do kupcev in do našega pod
jetja izrazito negativen. 
Upam, da bomo s pogovo
rom in strpnostjo rešili tudi 
to.« 

Boris Krajnc še poudarja, 
da Celje glede na svojo kupno 
moč potrebuje dežurno trgo
vino, izkušnje v svetu pa ka
žejo, da so tovrstne trgovine v 
naseljenih območjih, oziroma 
na obljudenih mestih, in ne 
daleč stran od ljudi. Poleg te
ga imajo v Ložnici tudi izjem
no dober promet, saj se je v 
mesecih, odkar je v njej uve
den nov delovni čas, povečal 
za več kot trikrat. 

JANJA INTIHAR 

Darko Orožim pri predstavljanju posameznih drevesnih vrst. 
Drevo na sliki je javorolistna platana. 

Šeneška gozdna učna pot 
Dvorec in park Šenek sta 

gotovo med najpomembnej
šim pri razpoznavnosti obči
ne Polzela. Turistično druš
tvo Polzela se je odločilo, da 
bo skozi park uredilo gozd-
jio poučno pot, ki so jo otvo-
rili in predstavili ob letoš
njem občinskem prazniku. 

Zgodovina dvorca sega v 
15. stoletje, park pa so zasadi-
h v drugi polovici 19. stoletja. 
Kot je povedala predsednica 
TD Polzela Alenka Žnidar, je 
ideja za ureditev učne poti 
vzniknila pri turističnem 
krožku OŠ Polzela že pred 
šestimi leti, vse od ustanovi
tve TD občine Polzela pa je 
bilo članom glavno vodilo 

ohranjanje naravne in kultur
ne dediščine, kamor sodita 
dvorec in park Šenek. 

Namen učne poti je pred
vsem sprehod skozi park in 
spoznavanje njegovih poseb
nosti. Te je na predstavitvi na
zorno opisal Darko Orožim iz 
Zavoda za gozdove Celje. V 
parku je kar petnajst vrst dre
ves, ki so v Sloveniji redkost, 
ali pa so primerki v parku 
Šenek celo edini. Vse udele
žence prvega sprehoda po uč
ni poti je pozdravil tudi polzel-
ski župan Ljubo Žnidar, v kul
turnem programu so nastopili 
gojenci Glasbene šole Risto 
Savin, oddelka Polzela in KUD 
Polzela. T. TAVČAR 

Na zdravje, trški župan, menih in staroste rečičke farel 

Drago prodajali in poceni kupovali 
Starejšim je sejemski način trgovanja, ka

kršen je bil v naših krajih med obema vojna
ma nekaj vsakdanjega, še gotovo v živem 
spominu, mlajšim pa je Lenartov sejem na 
Rečici ob Savinji prvovrstno narodopisno 
doživetje. Rečička sejemska pravica sega v 
leto 1585, ko jim je takratni zemljiški gos
pod Janez Tavčar dovolil sejmariti in trgova
ti. 

Sejemski vrvež je vedno lepa priložnost za 
kupčijo - protokol in pravila obnašanja sta v 
rokah budnega trškega policaja in njegovega 
pomočnika. Brez glihanja ni kšefta, se zaveda 
sleherni kupec, še bolj izdatno so štantmani 
hvalili svoje blago. Vse po pravilih in postavah 

se trguje na Rečici, drago prodajati in poce 
kupovati pa je moto, ki že 415 let spremi 
sejemski dan. Tokrat ga je nekohko zmoi 
dež, nekoliko manj pa vaške posebneže, kij 
se veselo motovilili med štanti. 

Vse polno domačih dobrot je vabilo - i 
skoraj'pozabljeni lectar in zeliščar, kovači 
čebelar so ponujali svoje izdelke. Živahnosti i 
manjkalo in za mrzlo zimo je bilo mogoi 
kupiti nogavice iz domače ovčje volne. Sta 
dobri časi, izvirnost brez vsiljivega plastične^ 
kiča, ki na narodopisno prireditev v nobenei 
primeru ne sodi. 

EDI MAVRji 
Foto: CIRIL SH 

Juri jev festival 2000 
Novopečeni car evropskega 

združenja karnevalskih mest 
(FECC) za Slovenske Konjice, 
Alfred Ravnjak, je v petek 
slavnostno prižgal novo raz
svetljavo v Starem trgu. S tem 
se je zaključil letošnji Jurijev 
festival, ki je potekal od go-
dovnega dne pa do petka. 

Konjiški župan Janez Jaz
bec se je na slovesnosti še 
posebej zahvalil predsedniku 
konjiškega Turističnega druš
tva Jožetu Fideršku in Alfre
du Ravnjaku. Prvemu zato. 

ker je bil najbolj zaslužen za 
izvedbo vseh dogajanj v okvi
ru festivala in sejma, druge
mu pa za to, ker je prispeval 
sredstva za svetilke. Župan je 
FECC označil za združenje, ki 
nam bo doprineslo veliko so
delovanja in gospodarske ko
risti. 

Arhidiakon Ivan Pajek je ob 
blagoslovu svetilk dejal, da 
bodo te luči spominjale na to, 
da smo otroci svetlobe in ne 
teme. »Tema je zlo in beži od 
svetlobe,« je dejal. 

Med gosti so tudi bili Bra 
ko Brumen, ki je v Sloven 
odgovoren za FECC, in [ 
Erika ter Mirko Napast, veti 
rana v združenju FECC. Pn 
tako sta bila prisotna prini 
Friedrich in Ton iz Nizozen 
ske. Za glasbo je poskrbel 
Štajerska godba iz Maribon 

Mesto Zreče je v okviru! 
stivala pridobilo vodomet i 
potok, ki mu jih je podaril 
sedaj že cesarica Laura V« 
Jave, slavnostna otvoritev p 
bo v prihodnjih dneh. I.l 
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Dekle z navdihom 
»Okusa ne moreš izboljšati, poslabšati pa tudi ne. Važen je le dober občutek.« 

fea Velenšek iz Šempetra v 
jjvinjski dolini sodi med tiste 
i ^ k e ljudi, ki so tako nabiti z 
^tvarjalno energijo, da nav-
ijjlinejo in poženejo tudi vse 
pljoli sebe. Modna kreatorka, 
| j bi skoraj postala akadem-
jl̂ a slikarka, a svojo strast do 
fjjaiija izliva v koledarjih z 
^nskimi akti (»Čisto komer
cialni so, saj veš, kdo jih obe-

na stene,« strogo opozar
ja), športna navdušenka, ki 
^skoraj ne loči od rolerjev in 
lunalu tudi pevka, saj se pri
pravlja na snemanje zgoščen
ke. 

Kljub vsemu pa na prvem 
mestu ostaja moda in modno 
oblikovanje. Njeno »industrij
sko« kreiranje se je se je začelo v 
velenjskem M Clubu, kamor je 
želela na študijsko prakso. Ko 
jim je pokazala svoje skice in 
[narejene izdelke, so bili prese-
[nečeni in navdušeni hkrati. Po 
idveh mesecih je že dobila prve 
vzorce blaga in naročila za krei
ranje, »^ibližno ti povedo, kaj 
in za koga delajo, pokazali so 
mi celo proizvodnjo, spoznaš 
se s konstruktorjem...« 
Konstruktorjem? 
Konstruktor izdeluje različne 

konfekcijske številke iz osnov-
aega kroja, ki si ga narisal. Z 
ijim moraš biti na isti valovni 
Jolžini. KonshTiktorka v M Clu
bu je bila odlična. Z njo sva 
pblikovali modno znamko De-
^ e e , podobo elegantne žen
ske, sladke kostimčke, potem 
|Stil >na enem obešalniku vse<, od 
bluz in kril do šala in rutk, samo 
fevlji so še manjkali... V bistvu 
[Odlična ideja ponuditi ženski 
trodelni kostim, zraven pa še 
ustrezne čevlje. To sedaj počne 
Mura s Pekom. Veliko sem se 
naučila, predvsem dela v skupi
ni in s konstruktorji, kako sled

njim pripraviš skice. Čeprav ob
stajajo tudi takšni, ki iz nekaj 
zamaho\ s flumastrom znajo 
razbrati, î aj kreator pravzaprav 
hoče, kakšna je njegova vizija. 

So ti kdaj povedali, kako 
uspele so bile tvoje kreacije? 

Mislim, da so jih ženske zelo 
kupovale. Ampak težava je 
drugje. Niso poskrbeli za pro
mocijo svoje znamke in kolek
cije, mimo je šla skoraj brez 
oglaševanja. Lahko narediš 
absolutno dobre izdelke, am
pak če jih ne promoviraš na 

pravi način, stvar obstane na 
isti točki. Ne pride dlje od 
tovarne do trgovine. Pa še ne
kaj je značilno za slovensko 
tekstilno industrijo, kar je 
morda celo temeljni problem. 
Trgovci, ki pridejo na predsta
vitev kolekcije, stvari, ki se jim 
ne zdijo zanimive, preprosto 
ne sprejmejo v trgovine. Zato 
izdelki, ki so inovativni, naj
bolj modni, niti ne pridejo v 
prodajalne. 

To gotovo omejujejo delo 
kreatorja. 

Absolutno. Zato sem po iz
kušnjah v dveh podjetjih pre
pričana, da bom svojo blagovno 
znamko, o kateri razmišljam že 
dolgo časa, prodajala le v last
nih ali pa izbranih trgovinah. 

Po M Clubu sta bila na vrsti 
olimpijska kolekcija in Elan. 

Do dela za Elan sem prišla s 
pomočjo profesorice na faksu, 
ki je videla, da se zanimam za 
Street wear, za športne linije 
oblačil, in mi je predlagala, naj 
sodelujem na natečaju sloven
skega olimpijskega komiteja. 
Ko sem videla barvne kombina
cije, ki so jih predlagali, me je 
tako pogrelo, da sem nalašč 
pripravila kreacije, ki so ustre
zale razpisanim pogojem. Ko
mite me je izbral, nato pa sem 
jim razložila, da oblačila v tak
šnih barvah ne bodo mogli pro
dati. Sploh ne v olimpijskem 
letu. Predlagal sem barvno ska
lo slovenske zastave, a so se 
branili, da bomo spominjali na 
Slovaško, na Jugoslavijo... 
predvsem zaradi rdeče barve. 
Razložila sem jim (leta 1999, 
op. p.), da bo rdeča barva hit 
olimpijskega leta, da jo promo-
virajo Prada, Ralph Lauren, 
Tommy Hilfiher, Energie. In 
res, letos so njeni akcenti po
vsod, v oglaševanju, industrij
skem oblikovanju..., celo rdeča 
zvezda, ki se je pri nas tako 
branimo, je letos na črni ali 
vojaško zeleni podlagi modni 
hit pri mladih. 

In kakšen je bU kompro
mis? 

Nazadnje sem predlagal, da 
bi rdečo in belo kombinirala z 
bež in svetlo modro, saj nas v 
takšni kombinaciji res ne bi 
mogli zamenjati z nikomer. Bež 
kot barva poletne, suhe Avstra
lije, in svetlo modra, v barvi 
morja, poletnega neba. Pravza
prav moraš biti dober psiholog 
in pripraviti celo zgodbo o imi

džu, celostni podobi in z njo 
odgovorne prepričati o svojem 
prav. 

Garaški napori... 
Pa še kako. Skupaj s kreira

njem, saj moraš v kolekcijo 
zajeti trende leta ki prihaja, 
vsebovati mora nacionalne sim
bole, ujeti moraš značilnosti 
mladostne mode, saj jo želijo 
tržiti med mladimi kupci. Zdi 
se mi, da je kar uspelo. Jezilo 
me je, ker so izločili svetlo 
modro barvo. Mislim, da zaradi 
prevelikih stroškov, tako da je 
bila kolekcija izdelana samo v 
treh barvah. Ko pa sem videla 
slike naših športnikov z zlatimi 
medaljami okrog vratu, ki so 
bile pripete na nebeško modre 
trakove, sem takoj vedela, da bi 
morala biti oblačila v takšnem 
odtenku, kot je bilo takrat 
modro avstralsko nebo v 
ozadju. Vendar kljub temu niso 
slaba, športniki so se v njih zelo 
dobro počutili. 

Za Elan si delala tudi ka
sneje? 

Zanje sem izdelala tudi redno 
kolekcijo, hotela sem jo obli
kovati v surf stilu, oziroma bor-
derskem za zimski čas. A se 
hgovke ne morejo navaditi, da 
prihajajo nove stvari. Hlače, ki 
se pod koleni končajo z rahlim 
zvoncem, so gledale skoraj z 
grozo. Pa so letos izredno pri
ljubljene. Včasih se mi res zgo
di, da s kakšno stvarjo, ki je še 
nikjer nisem videla, ujamem 
kasnejši pop trend. Izredno mi 
je žal tudi srebrnih bikink, ki so 
jih zavrnili. Morda res ne bi bile 
prodajni hit, toda* za imidž to
varne, za podobo blagovne 
znamke bi bile fantastične. 

Zdi se, da ti je slog urbane, 
Street mode najbolj pisan na 
kožo? 

Totalno. Izredno mi je pri 
srcu, v njem se najbolj naj
dem. V tretjem letniku sem 
tako naredila raziskovalno na
logo, v kateri je bilo treba 
oblikovati celostno podobo. 
Izbrala sem borderje in nare
dila natančno analizo, kako 
živijo, kako se obnašajo, celo 
kako jedo. Skušala sem čim 
bolj občutiti njihov način, fi
lozofijo življenja in jo preliti v 
oblačila. No, uživam tudi v 
disko imidžu, ki je priljubljen 
zadnje čase. Sedemdeseta, 
malo odtrgano, bleščice. No
ro! Tudi obleka za miss Slove
nije je v tem slogu. 

Te je zvabil natečaj? 
Ja, premamilo me je. Poslati 

je bilo treba celo filozofijo in 
odlično skico, ki prepriča ko
misijo. Morda sem se ravno 
zaradi tega odločila za natečaj, 
saj izredno rada rišem. Dosti 
lažje, kot potem sešijem oble
ko. No, skratka, obleka bo zelo 

drugačna, a raje ne bi preveč 
razkrila... 

Saj nekaj si že izdala, se
demdeseta, vplivi disko mo
de... 

Ko sem razmišljala, kako bi 
naredila obleko, me je prešini
lo, da si želim prosojnosti, vzvi
šenosti stekla. Odšla sem v Ro
gaško Slatino, v tamkajšnjo ste
klarno, in skušala njihovo kri
stalno steklo ujeti v oblačilo. To 
temo stekla bom prelila v celot
no kolekcijo, od oblačila do 
nakita. Tudi, če ne bom izbrana 
na natečaju. 

Olimpijska kolekcija za 
Elan je bila tvoja diplomska 
naloga. Menda odhajaš sedaj 
v tujino? 

Prvo leto podiplomskega štu
dija bom opravil v Sloveniji. Za 
nadaljevanje pa sem dobila šti
pendijo Britanskega sveta in Mi
nistrstva za kulturo za študij v 
Veliki Britaniji. Ne vem še sicer, 
kje, verjetno na londonskem 
Royal Collegeu. Tam je kreativ
nost osnovno vodilo. • 

Kako je pravzaprav z inspi
racijo pri modi, od kod nav
dih? 

Zame recimo v velikih me
stih, Londonu, Parizu, 
Madridu. Vso to utripanje, hi
trost, promet, luči, podzemna, 
nočno življenje, prostitucija..., 
to je neverjetna inspiracija za 
izdelavo najbolj odbitih stvari. 
Sedaj razmišljam o kolekciji iz 
usnja, z vonjem in okusom lon
donskih ulic. Najlažje pa de
lam, če imam določeno ciljno 
skupino, ko iščeš njihove zna
čilnosti. Moja najljubša skupi
na so mladi mojih let. Vem, kaj 
bi sama rada nosila, to je ogrod
je, ki ga nadgradim z novimi 
zamislimi. 

Kako pa sploh pride do tega 
novega? Natančno analiziraš 
že videno in nato na podlagi 
tega nastane nek presežek, ali 
pa se ideja utrne nekje iz pod
zavesti? 

Hmm. Glej, ko sem iskala 
zamisel obleke za miss, sem 
hotela nekaj prosojnega in bleš
čečega hkrati. Pepelko! Že kot 
otrok sem si tako predstavljala 
njeno obleko, tisto, kar sem 
videla na slikah, se mi je zmeraj 
zdelo premalo razkošno, pre
malo veličastno. Razmišljala 
sem, kako bi to uresničila in v 
neki reviji videla sliko ženske, 
ki si umiva obraz, okoli nje pa 
so pršele prozorne kapljice vo
de. Kot bi bila ujeta v led. 
Spomnila sem se na steklo, a se 
je zdelo, da to ne bo uresničlji
vo. Potem sem odšla v Rogaško 
in nekako se je le dalo izvesti... 

. . .kako? 
Boš že videl... (in zvonek 

smeh). 
SEBASTUAN KOPUŠAR 
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Sklepno dejanje v 
dobrodelni akciji 

Gregor Janežič iz Celja, ki je od usodnega 
skoka v jezero pred dobrima dvema letoma 
postal in ostal tetraplegik, je danes prepri
čan, da je človeška dobrota brezmejna. 

Po dolgotrajnem zdravljenju v bolnišnici in 
zavodu se je Gregorjevo življenje začelo na 
novo, z drugačnimi možnostmi in v drugačnih 
okoliščinah. Da bi jih lahko premagoval in to 
življenje živel dalje, so Gregorjevi starši nale
teli na veliko oviro. Za različna pomagala, ki bi 
Gregorju olajšala gibanje in krajšala čas na 
invalidskem vozičku je bil potreben denar, 
vehko denarja. 

Potem je sredi marca letos, pod okriljem 
celjskega Rdečega križa, stekla dobrodelna 
akcija, ki je presegla vsa pričakovanja. Dobri 
ljudje, prijatelji, sošolci in ostali dijaki, šport
niki, upokojenci, delovni kolektivi, dobrodel
ni klubi (rotary, lions) in še bi lahko naštevali 
tiste, ki so se odzvali klicu srca. Tako se je v 
akciji zbiranja pomoči za Gregorja Janežiča 
nabralo 3 milijone 600 tisoč tolarjev. Iz teh 
sredstev so v Rdečem križu že spomladi kupili 
respirator za čiščenje dihalnih poti, potem pa 
še hišno dvigalo in posebno vodilo za računal
nik. Ker pa je bilo domače vozilo mnogo 
premajhno, da bi se Gregor lahko s starši 
odpeljal kam izven doma, se je akcija iz 

meseca v mesec bližala cilju, 
nakupu in izročitvi posebnega 
vozila, izdelanega in za potre
be invalida, kakršen je Gre
gor, prirejenega v Citroenovih 
delavnicah. 

Gregorju so to vozilo slove
sno izročili v torek popoldne v 
Avtocentru Košak v Celju, kjer 
imajo veliko zaslug za to, da je 
bila cena vozila nižja od obi
čajne in da je njegova notra
njost prirejena Gregorjevim 
specifičnim potrebam ter 
zmožnostim. Gregorjev oče se 
je ob tej priložnosti zahvalil 
vsem, ki so želeli in s svojimi 
dejanji omogočili, da bo živ
ljenje tega fanta, ki je nedavno 
prestopil prag polnoletnosti, 
odslej lepše, njegovi načrti pa 
lažje dosegljivi. 

M.A. 
Foto: GREGOR KATIC 

Invalidi med nami 
in v svetu 

Center za rehabilitacijo in
validov Celje že več kot de
setletje strokovno sodeluje z 
ustanovami iz Nemčije, Ma
džarske in Poljske, ki so mu 
glede na smoter, delovne na
loge in cilje sorodne. 

V tem letu so sodelujoče 
ustanove dolgoletno sodelo
vanje obeležile z medseboj
nimi obiski in strokovnimi 
srečanji v lokalnem okolju 
štirih držav, v katerih deluje
jo. Tako so predstavniki Cen
tra za rehabilitacijo invahdov 
Celje že obiskali Poljsko in 
Madžarsko, čaka pa jih še 
obisk Nemčije. 

Od 1. oktobra do danes j 
sami bili gostitelji skupn^ 
srečanja, na katerem so se 
vetili predvsem probleinat^ 
življenja prizadetih do 15. u 
starosti, razpravljali so o dJ 
in zaposlovanju invalidov v i. 
tivni življenjski dobi s pom, 
jo ukrepov rehabilitacije in 
skovalcem ter strokovnim 
delavcem omogočili vpogled, 
neodvisno življenje invalidov 

V torek so pripravili tui| 
okroglo mizo, kjer so predsil 
vili vsebino celotnega moM 
usposabljanja in zaposlovai| 
invalidnih oseb v celjski regij 

s: 

Ključe Citroenovega vozila je Gregorju izročila predstavnica območnega združenja 
Rdečega križa Celje. 

Spoznajmo svc je mesto 
v Turističnem društvu Celje so prejšnjo sredo, 27. septembra, ki je razglašen za svetovi 

dan turizma, pripravili brezplačna vodenja po knežjem mestu. 
Dopoldanskega ogleda mestnega središča in kulturno-zgodo 

vinskih znamenitosti na knežjih ulicah se je udeležilo okoli S 
radovednih in podatkov o svojem mestu želnih Celjanov ii 
Celjank; med njimi so prednjačili mladi, saj so kar dobn 
polovico sestavljali sedmošolci OŠ Lava s svojimi učitelji 
Skupino (na sliki) so vodnice Maja Hrovatič, Saša Pintar ii 
Vesna Vidovič razdelile v tri manjše; po poldrugo uro trajajo 
čem ogledu Celja pa so se ustavili še pred Muzejem novejši 
zgodovine Celje. Popoldanska skupina sprehajalcev po Celju« 
bila številčno nekoliko skromnejša, po besedah tajnice TI 
Celje Rade Hriberšek pa si je v 20-članski skupini mestni 
znamenitosti ogledovalo tudi nekaj že uveljavljenih turistični! 
vodnikov in precej pedago,;ov. Med Celjane in Celjanke so v Ti 
Celje na svetovni dan turizma razdelili tudi precej promocijske 
ga gradiva o knežjem mestu. 

IS, Foto: GAŠPER DOMJAN 

Uspel dobrodelni koncert za Vilija 
O Viliju Jurkoviču in njegovi nesreči smo pisali v prejšnji številki Novega tednika. Njegovi nekdanji sošolci in prijatelji 

so zanj organizirali dobrodelni koncert, ki je bil v petek v Osnovni šoli Ljubečna. 
Pripravili so pester program, kateremu je prisluhnilo ogromno ljudi. Gostili so nekatere celjske skupine in pevca Vilija Resnika. 

670 tisoč tolarjev, ki so jih zbrali, bo v veliko pomoč Viliju. Njegova mama Hermina je bila ganjena: »Enkratni so. Res imajo veliko 
srce, da so se lotili takšne prireditve. To je bilo presenečenje za vso družino; tudi za Vilija bo, če si bo opomogel.« 

SK, Foto: GD 
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Otroci in odrasli za otroke 
0gdobčinska zveza prijateljev mla-

Celje je v tem tednu, tednu otroka, 
jpizirala številne prireditve in de-

^̂ ijjce. Na osrednjo temo »Hočem, to-
. 2inorem!« bodo danes v Osnovni 
IjVojnik pripravili okroglo mizo klu-
'jtaršev, v Ljubljani pa bo osrednja 
•jeditev Družine se predstavijo. 
.̂ ponedeljek in torek so otroci iz vrtca 
nižjih razredov osnovne šole v Celju, 

jjiiiku, Dobrni ter na Frankolovem sli-
jljiia asfalt. Na Resevni nad Šentjurjem 
jje potekala dvodnevna likovna delav-
3̂ za nadarjene, kjer so otroci upodab-

jj predvsem motive iz narave. V mese-
Ijanuarju ali februarju pa bodo pripra-
Ijrazstavo teh izdelkov. 
yponedeljek so v razstavnih prostorih 
Ĵ ,oda za zdravstveno varstvo Celje od-
li otroško razstavo Piran 2000, ki bo na 
,|ed do prihodnjega ponedeljka. Likov-
jdela nadarjenih osnovnošolcev so na

stala v desetdnevni koloniji, ki je julija 
potekala v Piranu. Mentorja sta bila li
kovna pedagoginja in svetovalka Marija 
Cene ter profesor Dejan Petrovič, koloni
jo pa je organizirala Medobčinska zveza 
prijateljev mladine. 

Včeraj dopoldne so otroci poslikali 
okna lekarne v središču mesta, popoldne 
pa so v prostorih projektne pisarne Celje -
zdravo mesto odprli otroško kiparsko 
razstavo z naslovom Celje 2000. 

V okviru tedna otroka Muzej novejše 
zgodovine Celje v Hermanovem brlogu 
organizira lutkovne predstave. Z Mavrič
no ribico so svojo ustvarjalnost predstavi
le vzgojiteljice Vrtca Zarja, vzgojiteljice 
Vrtca Anice Černejeve pa s predstavo Ali 
veš, koliko te imam rad? Danes si bodo 
otroci lahko ogledali predstavo Stonoga 
in deževnik, jutri pa Zaljubljenega žabca. 
V soboto bo pod balkonom Muzeja novej
še zgodovine Celje potekal Otroški boljši 

sejem, kjer se bodo otroci lahko pridru
žili prodaji,in nakupu starih igrač ter 
knjig. 

V Osnovni šoli Podčetrtek je včeraj 
gostovala Potujoča gledališka predstava s 
predstavama Droge - ne hvala ter Nauči
mo jih in pustimo jim živeti. 

Ob mednarodnem tednu otroka so 
vzgojiteljice in učiteljice Splošne bolni
šnice Celje pripravile pester program za 
otroke, ki bodo ta teden preživeli na 
njihovih oddelkih. V torek je otroke 
obiskala pravljičarka iz Osrednje knjiž
nice Celje, Oddelka za otroke. Včeraj so 
se otrokom na otroškem oddelku pred
stavili učenci I. Osnovne šole z igrico 
Obtoženi volk, danes pa si bodo otroci 
lahko ogledali predstavo Gusar Berto v 
izvedbi Stena Vilarja, ki jim jo podarja 
Medobčinska zveza prijateljev mladine 
Slovenije. 

SABINA KRANJEC^ 

Pikin dan zaključil teden veselja 
Sobotno mezenje z neba je 
lo resda jesensko turobno, 
ioni zmotilo številnih mla
ji, ki so se zbrali v Rdeči 
forani v Velenju na tradi-
ionalnem Pikinem dnevu, 
pjbolj živahnem delu celo-
denskega I L Pikinega fe-
ivala. Največji otroški fe-
ival v Sloveniji je letos po
kal pod geslom Pika za 
ijazno okolje, na večerni 
ireditvi pa so podelili Zlate 
lie za najbolj pikasto pred-
m ter za najboljša literar-
in likovna dela natečaja 

la 2000. 
)rganizatorji festivala - Kul-
mi center Ivana Napotnika 
Velenja, Medobčinska zve-
Iprijateljev mladine Velenje 
Mestna občina Velenje - so 
los pripravili zelo bogato 
igajanje, od gledaliških, ple-
lih in lutkovnih predstav, ki-
ipredstav, koncertov, pla
nskih pohodov, več kot 80 
lunih ustvarjalnih delavnic 
ipet Pikinih razstav, Pikin 
stival pa je v Velenju v tednu 
u obiskalo več kot 50.000 
fekovalcev iz vse Slovenije. 
Ob zaključku festivala je de-
'tflanska komisija priznanje 
'najbolj pikasto gledališko 
'Mstavo podelila Slovenske-
'1 narodnemu gledališču 
bribor za igro Aladin. Zlato 

piko za najboljše likovno delo 
je dobila Anja Gorčan iz vrtca 
Maja v Šmartnem ob Paki, 
najboljše literarno delo po 
mnenju komisije pa je ustvaril 
Tadej Kugi, učenec Osnovne 
šole Frana Lešnika Vuka iz 
Slivnice pri Mariboru. 

Na zabavi je sodelovala le
tošnja častna pokroviteljica 
festivala, akademska slikarka 

Jelka Reichman. Njena dela 
so bila ves teden razstavljena v 
Galeriji Velenje. Otroškega ra
janja se je naužila tudi prva 
pokroviteljica Pikinih festiva
lov, prva dama Slovenije Štef
ka Kučan, ki je v soboto obi
skala Velenje. Ob festivalu je 
potekala humanitarna akcija 
Novo sonce - Pika pomaga. V 
njej so otroci darovali kovan

ce iz svojih hranilnikov, zbra
ni denar pa bodo organizatorji 
namenili Zvezi društev za po
moč duševno prizadetim Slo
venije Sožitje za Varstveno-
delovni center Ježek v Vele
nju. 

SKO 
Foto: ROBERT OCVIRK 

Pikin festival je obiskalo tudi več kot štirideset avtobusov slovenskih osnovnošolcev, ki so 
sodelovali v različnih delavnicah. 

DESKANJE 
PO SPLETU 

Filmi po žici 
Vem, sliši se rahlo napih

njeno in hkrati obrabljeno. 
Tole s filmi, ki naj bi jih 
gledali kar preko Interneta, 
namreč. Pa vse skupaj sploh 
ni tako daleč, kot se zdi. 
Širokopasovne povezave 
prihajajo hitreje kot si pred
stavljamo. Se spomnite, 
kdaj so trgovci začeli zraven 
računalnikov obvezno pro
dajati tudi modeme in dostop 
do Interneta? Slej ko prej bo
mo začeli zelo vsakdanje 
razmišljati tudi o kablih in 
xDSL tehnologijah ter celo o 
optiki. Pa naj se pri našem 
največjem in edinem nacio
nalnem operaterju še tako 
trudijo, da bi prikazali ISDN 
kot najboljšo pogruntavšči
no, takoj po narezanem kru
hu. In potem bomo gledali 
filme v živo, preko Interneta. 
Zametke tega, kako bodo 
stvari najbrž izgledale ta
krat, si lahko ogledate na 
portalu My, Movies 
{www.mymovies.net). 

Portal je v bistvu že zdaj 
pripravljen na tehnološke no
vosti, ki se bodo šele zgodile, 
v tem trenutku pa je moč na 
njem dobiti vrsto informacij 
iz filmskega sveta. In seveda 
tudi kupiti kakšen DVD ali 
video kaseto, jasno. Poleg 
dnevnih novic so tako na vo

ljo lestvice priljubljenosti 
posameznih naslovov, novi 
izidi, ocene filmov in podob
ne stvari. Na voljo so tudi 
sporedi kinematografov -
zaenkrat le angleških in ame
riških, da ne bo pomote. Če 
bo portal zdržal hudo konku
renco, ki jo bo širokopasovna 
revolucija prinesla s sabo, 
bomo nekoč lahko nemara na 
njem pogledali tudi, kaj igra 
v Unionu ali Metropolu, kdo 
ve. 

Ko smo že pri konkurenci, 
pri My Movies so se povezaH z 
močnimi partnerji, kar jim 
morda utegne prinesti karto 
za preživetje, lahko pa malce 
kibiciramo in rečemo, da bo 
ta portal ob uspešnem poslo
vanju kmalu postal del kakšne 
multinacionalke. Če že ni. Pa 
dovolj ugibanj, vrnimo se k 
portalu samemu. 

Sicer pa je najbolj zanimiv 
del portala tisti, kjer si lahko 
pogledamo video napovednike 
za prihajajoče filme, lahko pa 

tudi pobrskamo po arhivu že 
objavljenih filmov. Če že nič 
drugega, si lahko vsaj vnaprej 
ustvarimo nekakšno mnenje o 
filmu, ki si ga nameravamo 
ogledati. Izbirate lahko med 
Media Player in Real Audio 
formatoma. Sam sem imel s 
prvim težave, zato vam pripo
ročam, da poizkusite najprej z 
Real Audiom. Kot sem že napi
sal, je to le seme tistega, kar se 
nam obeta v prihodnosti. Pred
vsem Video on Demand - video 
na zahtevo - kar pomeni, da si 
bomo filme lahko naročili in si 
jih pogledali, kadar bomo ho
teli. No, po domače lahko te
mu rečemo tudi spletna televi
zija. Zaenkrat pa se bomo mo
rali zadovoljiti z drobnimi gib
ljivimi slikicami. Ja, tudi tele
vizija je bila včasih črnobela, 
pa še slab sprejem je bil. 

To pa žal tudi ni edina po
manjkljivost te strani. Stran je 
bila namreč ob mojem ogledu 
straliovito počasna, kar mi neka
ko ni dalo občutka, da se bom 
lahko kaj kmalu »oširokopaso-
vil«. Zato vam priporočam, da se 
za ogled te strani oborožite z 
dobro voljo in trdno vero v svet
lo prihodnost. Hja. 

Vasja Ocvirk 
vasja@slowwwenia.com 

Veselo Kon jičkovo popoldne 
^veza prijateljev mladine 
• Slovenskih Konjic je v 
"ledeljek ob svetovnem 
"̂ vu otroka in kot uvod v 
"Vensk i teden otroka pri-
'̂ vila že tradicionalno Ko-
'l̂ kovo popoldne pred ko-
"̂ kim kulturnim domom, 
^^jmlajši in tisti malo večji 
'ustvarjali, plesali, peli in 
^̂ l̂i še kopico zanimivih re-

zvokih prikupnih ptroš-
J pesmic. Med drugim so se 
''̂ o zavihteli na konjski hr-
?'n si privoščili kratko ježo 
'P3 se prepustiH starejšim 
S^m in fantom, ki so jim 
J^sili frizuro in pobarvali. 

Najbolj radoživi so še; 
l̂̂ ali v vrečah, hodili z minil 

J^^ljami, pesnili v literarni 
J^^nici, gradili iz žice in 
;^'ovali vazice; vsem pa so 
t̂̂ advse prilegla okusna pe-

^in sladek sok. B.H. 

Elektronski protest 
raziskovalcev 

Zaposleni v znanosti in 
razvoju so se zaradi težav
nih razmer, v katerih morajo 
delovati, in mačehovskega 
odnosa oblasti do njihovega 
dela odločili za morda neko
liko nenavdano obliko pro
testa, s katero želijo priteg
niti pozornost vlade. Tako 
so na vplivno javnost naslo
vili prošnjo, naj vlado in mi
nistre zasuje z elektronski
mi pismi s podporo. 

»Pri nastajanju Slovenije 
smo z e-pošto pridobili podpo
ro razvitega sveta, sedaj skuša
mo opozoriti na velike proble
me znanosti in razvoja v Slove
niji,« so v imenu Sindikata 
vzgoje, izobraževanja in zna
nosti zapisali Branimir Štru
kelj, Janez Stergar in Matjaž 
Gams. Tako je bilo v letošnjem 
letu za znanost in razvoj name
njenih najmanj sredstev dose-
daj. Od osamosvojitve Sloveni

je se je število zaposlenih na 
tem področju zmanjšalo za šti
rideset odstotkov, v državni bi
rokraciji pa se je povečalo za 
celih 300 odstotkov. Politični 
vrh jih ni še nikoli tako ignori
ral, prihaja celo do pravnih 
kršitev, še nikoli dosedaj ni 
bilo tolikšnih razlik med so
rodnimi profili. Zato zaposle
ni v znanosti in razvoju od 
vlade zahtevajo spoštovanje 
veljavnih predpisov, takojšen 
začetek pogajanj za spremem
bo kolektivne pogodbe za razi
skovalno dejavnost in odgovor 
premiera dr. Andreja Bajuka 
na njihovo pismo. 

Njihove zahteve lahko pod
prete z e-pošto na naslove loj-
ze .marincek@mzt.s i , http:/ 
/www.gov.si/upv/na vpra
šajte predsednika vlade, vsi 
ministri pa so dosegljivi na 
ime.pri imek@gov.si . 

SEBASTUAN. KOPUŠAR 

http://%7bwww.mymovies.net
mailto:vasja@slowwwenia.com
mailto:ze.marincek@mzt.si
http://www.gov.si/upv/na
mailto:ime.priimek@gov.si
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Rokometaši najvišje 
z veličastno prireditvijo so se v nedeljo 

zgodaj zjutraj, popoldan po srednjeevrop
skem času, končale 24. ol impijske igre mo
derne dobe v Sydneyju. Mnogi, s predsedni
kom Mednarodnega olimpijskega komiteja 
Juanom Antoniom Samaranchom na čelu, 
so j ih ocenili kot najbolje pripravljene do
slej , zadovoljni pa smo lahko tudi Slovenci. 

Prvič se lahko namreč pohvalimo z najžlaht-
nejšima odličjema, ki so si ju'priborili strelec 
Rajmond Debevec in veslača Iztok Čop ter Luka 
Špik, petnajsterica predstavnikov s Celjskega pa 
je nekoliko zaostala za cilji, še bolj pa za željami. 
Najboljšo uvrstitev izmed športnikov z našega 
območja so dosegli člani rokometne reprezen
tance, ki so turnir končali na 8. mestu. Uvrstitev v 
četrtfinale je bil tudi osnovni cilj, zato bi bila 
kritika nesmiselna, toda bolj kot so se tekmova
nja bližala koncu, slabše so bile predstave sloven
ske rokometne reprezentance, katere člani in 
spremstvo so pred odhodom v Avstralijo napove
dovali celo boj za odličja. Vendar blede igre niso 
dovoljevale preboja med najboljše, naši pa so v 
boju za uvrstitev od 5. do 8. mesta povsem 
odpovedali in pokvarili vtis. Največ kritik je bilo 

moč slišati na račun selektorja 
Leopolda Jerasa, katerega stol
ček naj bi bil na precej majavih 
nogah, v Sydneyju pa ni našel 
pravega recepta za preporod, 
čeprav je sprva po solidni 
obrambi 3-2-1 kazalo, da ima
mo dovolj adutov za preseneče
nje. Najbolj opazen na olimpij
skem prizorišču je bil Roman 
Pungartnik, naš najučinkovi
tejši mož, ki je bil s 45 goli celo 
tretji najboljši strelec rokomet
nega turnirja, a v kolektivnem 
športu posameznik pomeni bo
re malo... 

Anja Valant je upravičila na
stop na največjem dogodku, žal 
pa jo je v finalu oviralo kar nekaj 
majhnih težav, očitno pa tudi še 
ni dovolj izkušena, da bi se lah
ko v najodločilnejših trenutkih 
dovolj zbrala. Je pa napovedala 
svoj pohod proti vrhu svetovne
ga troskoka, kamor jo je pribli
žal trener Borut Bilač. Valantova 

je tudi lastnica druge najboljše 
slovenske atletske uvrstitve na 
letošnjih 01. Na atletskih stezah 
se je izkazal še član celjskega 
Kladivarja Urban Acman, saj je 
kot član štafete 4x100 m z novim 
državnim rekordom prišel v pol-
finale, dlje pa ni šlo, kar je bilo 

tudi pričakovano. Obe štafeti 
4x400 m skoraj nista omembe 
vredni, saj so bili zanju prehud 
zalogaj že predteki. Velenjčana 
Jolanda Čeplak in Sergej Šala
mun kot člana četverice v obeh 
štafetah nista prikazala nič po
sebnega. 

Pred naslednjimi olimpij
skimi igrami leta 2004 v Ate
nah se bodo slovenski športni
ki očitno morali bolj potruditi 
za olimpijsko vozovnico. Pre
več je bilo namreč kritik, češ 
da so bili v Sydneyju mnogi 
zgolj turisti, saj so se zadovo
ljili že z uvrstitvijo v reprezen
tanco. Tisti, ki so se ubadali z 
zdravstvenimi težavami, za
gotovo ne morejo biti tarče 
podobnih napadov, a je bilo 
tudi onih drugih kar precej. 
»Turisti, kopalci, izletniki, žu-
rerji,« in podobne opazke smo 
lahko prebirali in poslušali po 
nastopih naših športnikov, ki 
so olimpijske igre izkoristili 
za ogled sydneyjskih zname
nitosti in dobro zabavo. Olim
pijski komite Slovenije bi za
to moral zelo zaostriti norme 
za 01 v Atenah in to bo zaradi 
številnih pritiskov najbrž tudi 
storil. Zato bo Slovenijo v Gr
čiji verjetno zastopalo le 
okrog 50 športnikov, če seve
da ne bo kakšnega preseneče
nja v ekipnih športih. S tem pa 
lahko računamo tudi na manj 
olimpijcev s Celjskega, ki nas 
letos niso navdušili. 
» M M M H H H TOMAŽ LUKAČ 

Roman Pungartnik, 3. strelec rokometnega 
turnirja v Sydneyju. 

Start obeh odbojkarski 
prvoligašev 

Prihodnj i teden bosta v 
prvoligaški druščini zače la 
tekmovanje ženska in moš
ka č l anska ekipa iz Šempe
tra. Kraj z novo večnamen
sko športno dvorano ob os
novni šoli j e tako postal 
eno na jmočne j š ih odboj
karski s redišč v ce l j sk i re
giji . Na uvodnih t ekmah v 
soboto moška č l anska eki
pa gosti Pomur je , ženska 
ekipa pa potuje k Rogozi 
M i k l a v ž . 

Odbojkarski klub Sip Šem
peter se je pred začetkom 
sezone okrepil z dvema novi
ma igralcema, organizator
jem igre Alešom Smrketom 
iz Žužemberka in blokerjem 
Urošem Zupancem iz MisH-
nja. Moštvo, vodi ga nekda
nji igralec Uroš Dvornik, pa 
je tik pred začetkom ligaške-
ga tekmovanja ostalo brez 
poškodovanega Aleša Udri
ha, ki velja za enega ključnih 
igralcev. Trener Dvornik pra
vi, da je njihov cilj zaenkrat 
obstanek v prvi ligi. Priprav
ljalne tekme ne kažejo slabo. 
Doma so izgubili z Olimpijo 
(3 :1) , z enakim rezultatom 
jih je ugnal tudi Fužinar, za

to pa so brez i zgub l j J 
niza opravili s ŠoštanjeJ 
le enega predali moštvu 
Kranja. 

Ženska ekipa po bes^ 
trenerja Dragana Bojinov 
v prihajajoči sezoni n e cj 
samo na obstanek v prvjjj 
ampak tudi na uvrstite^ 
sredino lestvice, kar »ĵ  
cer mlada postava rea| 
sposobna doseči«. Svoje 
ste so okrepili z izkuš? 
rusko igralko, tridesetlet 
podajalko Mašo Kopilo, 
Slovenko Špelo Krebs 
obetavno mladinko Moj 
Verdnik, ki bo igrala nac 
stu proste igralke (liben 
ter domačimi mladinka 
Andrejo Mlakar in Mile 
Pajič. V pripravljalnem I 
dobju so premagale nel 
močnih nasprotnic. Tako 
dobile turnir v Mislinji, p 
magale so novomeške ( 
bojkarice, ki prav tako ig 
jo v prvi ligi, izgubile 
proti zagrebškemu Viadi 
tu, ki je lani osvojil četi 
mesto v hrvaškeni državni 
prvenstvu. 

SEBASTIJAN KOPUŠi 

Žalski 
karateisli 
na Dunaju 

Prejšnjo soboto se je na 
Dunaju zbralo 17 članskih 
reprezentanc, ki so hotele 
preizkusiti pripravljenost 
svojih tekmovalcev v kara-
teju pred najpomembnejšim 
tekmovanjem v letošnjem 
letu, svetovnim članskim pr
venstvom, ki bo od 12. do 15. 
oktobra v Miinchnu. 

Med reprezentancami je 
bila tudi petnajstčlanska slo
venska, v kateri so sodelova
li trije žalski karateisti, in 
sicer Teja Šavor, Damir Vr-
banič in Matjaž Končina. 
Gregor Jančič zaradi poš
kodbe ni nastopil. 

Najuspešnejši je bil Mat
jaž Končina, ki je dosegel 2. 
mesto. V športnih borbah do 
75 kilogramov je po zmagi 
nad reprezentanti Nemčije, 
Češke, Hrvaške in Škotske 
izgubil finalni dvoboj z enim 
najboljših karateistov na stari 
celini, Slovakom Klavdijem 
Farmadinom. Damir Vrba-
nič se je uvrstil na 5. mesto. 

Na svetovnem članskem 
prvenstvu bosta tekmovali 
Mateja Bukovnik in Teja Ša
vor, ki bo tekmovala ekipno. 

SILVO MARIC 

Polzela še slavi Zrinskega 
Mešani občutki ob začetku košarkarskega DP- Lokalni derbi Laščanom 

Uvod letošnjega košarkarskega prvenstva 
v ligi Kolinska ni postregel s presenečenji . 
Tudi klubi s Celjskega so odigrali v okviru 
pričakovanj. Morda je bil nekoliko presenet
ljiv le odpor Triglava v Treh Lilijah, ko so 
domači v zadnjo četrtino krenili celo z zao
stankom, a so v odločilnih trenutkih Lisica 
in soigralci le uspeli streti žilave goste iz 
Kranja, pri katerih se je izkazal Roman 
Horvat. 

V e l i k a ž e l j a p o z m a g i s e j e o b r e s t o v a l a tudi 
košarkarjem Rogle Atrasa, ki so brez večjih 
težav odpravili Zagorjane. Gostje so bili povsem 
dotolčeni že po prvi četrtini, dodaten plus za 
moštvo Gorazda Bokšana pa je tudi vrnitev 
Miloša Šporarja, ki bo zanesljivo pripomogel k 
še boljšim rezultatom. Čeprav v pripravljalnem 
obdobju Petranovič ni dosegal prav veliko ko
šev, se je ponovno izkazal takrat, ko je to 
najpotrebneje, učinkovit pa je bil tudi drugi 
tujec Dundovič, omenjeni dvojec je skupaj 
prispeval kar 42 točk. Zelo dober odpor so 
Zrečani nudili tudi državnim prvakom iz Nove
ga mesta, ki so si odločilno prednost osmih točk 
priigrali v prvih desetih minutah, nato pa so 
izenačeno tekmo kljub dobri predstavi Starova-
snika in Petranoviča gostje rutinirano dobili. V 
Sežani so se favoriziranim domačinom zelo 
dobro upirali tudi Šentjurčani, čeprav sprva ni 
kazalo tako, saj si je Kraški Zidar priigral že 15 
točk naskoka. Toda varovancem trenerja Pucka 
je uspelo v zadnji minuti predvsem po zaslugi 
Petroviča in Čoviča, ki sta skupaj dosegla več 
kot polovico točk za Kemoplast Alpos, izid celo 
izenačiti, Sežanci pa so si minimalno zmago v 
dramatični končnici priigrali šele tri sekunde 
pred zadnjim zvokom sirene. Še za odtenek bolj 
izenačeno srečanje je kar 700 gledalcev videlo v 
Škof j i Loki, kjer je Loka Kava v podaljšku 
ugnala Polzelane, ki so imeli zmago že v rokah, 
a tudi prednost 14 točk ni bila dovolj velika, da 
bi Savinjski Hopsi ohranili tradicijo s tekem z 
omenjenim nasprotnikom, ki jih je prvič pre
magal v tekmi za točke državnega prvenstva. 

Laščani premočni 
še bolj so Savinjčani razočarali v lokalnem 

derbiju proti Pivovarni Laško, ko so v svoji 

dvorani varovanci Mihajla Počeka demonstri
rali, kako se ne sme igrati. Tekma je bila 
praktično odločena že po uvodnih minutah, ko 
je bila očitna večja želja po zmagi pri Laščanih, 
kar je v predhodnih derbijih krasilo predvsem 
takratne varovance Borisa Zrinskega, ki pa je 
sedaj prvič sedel na nasprotni klopi, kljub 
temu pa je bil deležen toplega sprejema doma
čih navijačev, ki so se mu za minulo devetletno 
delo oddolžili tudi z darilom. »Vesel, sem, da 
so me navijači kluba, v katerem sem preživel 
najlepša leta dosedanje trenerske kariere, spre

jeli na tak način. Rad bi se 
zahvalil prav vsem: navija
čem, upravi in igralcem, da 
sem lahko v preteklosti delal v 
tako organiziranem klubu, ki 
mu tudi v bodoče želim vse 
najboljše,« je po zmagi dejal 
Boris Zrinski, ki ni skrival 
zadovoljstva ob zelo dobri igri 
svojih varovancev: »Igrali smo 
celo bolje kot sem pričakoval 
za ta del prvenstva. Odločilna 
je bila predvsem obramba, 
kjer smo zaustavili domače, 
nato pa nam je steklo tudi v 
napadu. Težili smo tudi k igri 
pod obročema, kjer smO pre
cej močnejši od Polzelanov,« 
je še dodal Zrinski, ki je bil 
razumljivo povsem drugače 
razpoložen kot njegov kolega 
na drugi strani, Mihajlo Po-
ček, ki nikakor ne more biti 
zadovoljen z igro svojega 
moštva. »Nam je bila sicer 
precej važnejša tekma v Škofji 
Loki. Laščani so precej kvali
tetnejša ekipa od nas, toda to 
ni opravičilo, da smo igrali 
tako slabo že od samega začet
ka, ko smo samo v prvih dveh 
četrtinah izgubili kar 14 žog. 
Na ta način ne moreš prema
gati nobenega nasprotnika, 
kaj šele Pivovarno Laško,« je 
bil kratek Poček, ki je nezado
voljen tudi s selekcijo igral
cev, ki jih med polčasom ni 
prebudil niti obisk direktorja 
Seniča v slačilnici. Prav zaradi 
blede predstave domačih der-
bija pravzaprav niti ni bilo, 
»zatajili« so tudi gledalci, ki so 
se zbrali v skromnem številu, 
upamo pa lahko, da bodo vsaj 
ti, kljub bledi predstavi Sa
vinjskih Hopsov, še prihajali v 
polzelsko dvorano. 
~,<:...:i DEJAN OBREZ 

r " ' ' Foto: GREGOR KATIC 

Polzelan Branimir Josipovič (z žogo) je bil 
ob Juretu Erženu (desno) in Elvirju Ovčini 

na prvem lokalnem derbiju nemočen. 

ŠPORTNI 
KOLEDAR 

M A U N O G O M E T 

1. SLMN, 5. krog - Ce 
Maxi klub Celje - T F Bel 
(20) 

S O B O T A , 7 . 1 0 . 

N O G O M E T 

III. SNL - sever, 9. kro 
Maribor: Kovinar Mascon 
Mons Claudius, Hajdina:! 
dina - Vransko, Šoštanj:! 
njar - Zreče (vse 15.30). 

O D B O J K A 

1. SOL - moški, 1. kro 
Šempeter: SIP Šempeter-
murje (19). 

1. SOL - ženske, 1. krfl 
Maribor: Formis Bell Mikli 
- B&L Utrip (18). 

K O Š A R K A 

Liga Kolinska, 3. kr 
Laško: Pivovarna laško - S 
van (18.30) Ljubljana: Uni 
Olimpija - Savinjski Hop 
Šentjur: Kemoplast Alpe 
Helios (obe 19), Škofja Lo 
Loka kava - Rogla (20) . 

l .B SKL, 2. krog - SloV 
ske Konjice: Banex - Hrast 
(19) . 

1. SKL-ženske, 4. kro! 
Celje: Merkur Celje - Ponii 
Skiny (18). 

R O K O M E T 

1. DRL - ženske, 4. ki 
Velenje: Vegrad - Izola, 
čevje: Gramiz - Žalec (" 
19) . 

N E D E U A , 8 . 1 0 . 

N O G O M H 

II. SNL, 10. krog: 
jur: Šentjur - Dravi^ 
Š m a r t n o ob Paki: Esot< 
Šmar tno - Živila Trig 
(obe 1 5 . 3 0 ) . 



ŠPORT 

Rudar na Celjskem vladar 
lokalni derbi 11. kroga I. SNL Velenjcanom - Končno vrhunska predstava Gorana Joliča - Vse več Pušnikovih težav 

J tekmami 11. kroga v ligi 
.^obil se j e končala prva 
l̂ tjina nogometnega DP, ki 

ponudila prenekatero 
^ggenečenje, eno izmed 
lilije tudi zaskrbljujoč po-
i^j celjskega prvoligaša in 
î stvo l jubljanske Olimpi-
, Verjetno se bodo razmer-
jna prvenstveni lestvici še 

zimo nekoliko spreme-
jla, po njej še bol j , vendar 
jvijači pričakujejo ogor-
jQ boj Olimpije in Maribo-
j pivovarne Laško za na-

Medsebojni dvoboj največ
ji slovenskih klubov je minuli 
,(ien pritegnil največ pozor-
osti, veselili pa so se Ljub-
ančani, ki so doslej prikazali 
ajveč - tako na domačih kot 
a evropskih nogometnih 
iriščih. Veliki derbi je minil 
idi v znamenju izgredov go-
tujočih navijačev na vlaku od 
irestolnice do Celja, razočara
le polnega Ljudskega vrta pa 
;bilo precejšnje tudi zaradi 
eikih pričakovanj po priho-
u slovitega trenerja Iva Šuš-
a, ki mu mnjjgi napoveduj e-
i,da se bo - tako kot njegovi 
levilni predhodniki iz tujine -
pekel ob stiku s slovenskimi 
TOligaši. Podobne izkušnje 
I imeli že Celjani, ki so se 
os spet zatekli k domačim 
idrom, toda po uvodni tretji-
iso se spet znašli v nezavi-
Ijivem položaju, saj so šele 
a predzadnjem mestu. Vpra-
Mije, ali je kriza na vrhuncu, 
i zato povsem na mestu. 

Tomažic pomagal 
Pušniku 

Maloštevilni ljubitelji nogo-
neta, ki so se v deževnem 
ledeljskem popoldnevu po-
fali na Skalno klet so bržčas 
'ričakovali bolj izenačeno 
'redstavo, a so bili rumeno-
lodri nevarni le v uvodnih 
iiinutah tekme, potem pa so 
'ieniti igre v sv«je roke prev
ali gostje, ki so z disciplinira-
1° igro nenehno prežali na 
'§oden položaj pred celjski-

vrati. Po poškodbi gostu-
"čega vratarja Dina Laliča so 
'logovi soigralci prišli v vods-
0̂ prek razpoloženega Go-

Jol iča iz prostega strela, 
'̂ jboljši igralec tekme pa je 
^ tudi asistent Lavriču pri 
^ e m velenjskem golu. Po-

so Celjani še bolj padli, 
'^'enjčani pa zrelo nadzoro-
'̂ li razvoj dogodkov na raz
močenem igrišču, kjer so bili 
'̂ solutni vladarji. Zmagova-

koroškega obračuna na 
^ îierskih klopeh Toni To-
"^žič je bil po zmagi zadovo-

pretiranega veselja pa ni 
Ĵ âl: »Zasluženo smo zma-
''''zato, ker smo znali izko-
'̂ ''ti nekatera izmed števil-
'"'̂  priložnosti, kar pa nas-
'fotniku ni uspelo. V drugem 
'času smo nevtralizirali nji-

'̂ ê tri nogometaše v konici 
,P3da in skušali doseči še 
'̂ '̂ šen zadetek, a v težkih 
^^nierah ni šlo,« je umirjeno 

obračun Preval j čan, 
^vograjčan Marijan Pu-
"'k pa je bil bolj zaskrbljen: 
k. 

Prvi na Koroškem, prvi na 
Celjskem, 3. na lestvici - Toni 

Tomažič. 

»Zmaga gostov ni bila vpraš
ljiva, kajti dobili so skoraj vse 
posamične dvoboje na igriš
ču. Moji igralci so se sicer 
borili, a tudi igrali nespamet
no, zato rezultat ni mogel biti 
ugodnejši,« je tarnal Pušnik, 
ki se ni mogel izogniti vpraša
nju o pomenu zamenjave ze
lo solidnega Lunguja ob pol
času: »Nisem ga menjal zara
di slabe igre, ampak zaradi 
novih taktičnih" zamisli, ker 
smo zaostajali. Žal pa se je 
ponovila zgodba z nekaterih 

prejšnjih srečanj, ko so rezer
visti odigrali še slabše od čla
nov začetne enajsterice,« je 
pojasnil Pušnik, rojak Toma
žič pa je rojaku »priskočil na 
pomoč« in potrdil njegove be
sede: »To ni samo celjski, 
temveč slovenski problem, 
saj se v večini klubov dogaja, 
da sveži igralci s klopi ne pri
nesejo preobrata, čeprav so 
bolj pri močeh kot ostali. Ver
jetno so težave v glavah.« To
vrstne zablode je trener CM 
Celja Publikuma sicer že 
mnogokrat izpostavljal, na to 
so opozarjali že njegovi pred
hodniki, vendar rešitve ni na
šel nihče. 

Različni izhodišči 
žal pa igralske glave niso 

edine, ki motijo Pušnikov 
spanec. Težave se kar kopiči
jo: »Nekateri igralci so na tre
nutke anemični, kar sicer pro
ti Velenjcanom nisem opazil, 
prej pač. Namesto, da bi med 
prvoligaškim 14-dnevnim 
premorom strnili vrste in se 
pripravili na drugi del jesen
ske sezone, bomo delali le 
nekateri, saj bomo brez sed
mih članov nacionalnih selek
cij, čeprav si sodeč po prika
zanem poziva v reprezentan
ce ne zaslužijo,« je dvomil 
Pušnik in še enkrat zanikal 
omenjeni bojkot nekaterih 
igralcev. Nobena skrivnost ni 
več, da se posamezniki ne 
morejo sprijazniti s svojim 
statusom in načinom dela v 
prvem moštvu. Edini, ki je 
doslej navdušil, je vratar 
Amel Mujčinovič, golgeter 
Damir Pekič je po »boomu« 
že poniknil, ostali skoraj niso 
omembe vredni. Več kot očit
no j e , da trenutno na Skalni 

kleti nimajo več kot 5-6 po
tencialnih članov vrhunskega 
moštva. Pojavljajo pa se celo 
že namigi, da naj bi se vnovič 
ušteli pri izbiri trenerja prve 
ekipe. Kritike zaenkrat najbrž 
še ne morejo biti upravičene, 
saj je bilo vendar jasno, da 
bistvene izboljšave ne bo čez 
noč. Do konca jeseni bo po
trebno še kako garati, da ne 
bo spomladi kakšne panike. 

Iz velenjske garderobe se je 
po zmagi v lokalnem derbi ju 
na Skalni kleti slišalo: »Vidimo 
se v sredo ob 10. uri!« Strateg 
Rudarja je svoje varovance raz
pustil za več kot dva dni, najbrž 
je ocenil, da si »dopust« zaslu
žijo, kajti v Celju so prikazali 
eno najboljših partij v tej sezo
ni. Ob jezeru se še vedno uba
dajo z neučinkovitostjo, a naj 
bi jo odpravili z vrnitvijo Lavri-
ča, ki bo najverjetneje z Muja-
novičem tvoril udarni tandem 
v konici napada, za njima pa 
naj bi gospodaril virtuoz Goran 
Jolič. Popularni »Jola« je bil več 
kot mesec dni v krizi, v nedeljo 
pa je spet dokazal, da je vrhun
ski nogometaš. Z Želj kom 
Spasojevičem sta začetnika 
skoraj vseh obetavnih velenj
skih akcij, skupaj z borbenima 
Plescem in Golobom pa tvorita 
izjemno čvrsto zvezno vrsto. 
»Knapi« bodo zagotovo skušali 
obdržati visok igralni ritem, za
to bodo premor izkoristili za 
novo »polnjenje akumulator
jev«. Izhodišče pred sklepnim 
delom je domala idealno: nihče 
ne zahteva boja za sam vrh, s 5. 
ali 6. mestom pa bi se večina 
sprijaznila. Zato si lahko Rudar 
jeseni privošči kakšen spodrs
ljaj, prijetnega presenečenja pa 
je tudi sposoben. 

TOMAŽ LUKAČ 

Š o š t a n j - T o p o l š i c a v i š j e ? 
Po poletnih počitnicah so se odbojkarji drugoligaša 

Šoštanja - Topolšice spet zbrali na pripravah pred novo 
sezono. Vsi menijo, da so zaenkrat delali dobro, zato naj 
rezuhat ne bi izostal. 

Beloruski strokovnjak Nikolaj Pozdniak, ki drugo sezono 
vodi fante, je prepričan, da jim bo letos uspelo tisto, kar se 
jim je izmuznilo zadnjo pomlad - uvrstitev v najvišji razred 
domačih tekmovanj. Igralska zasedba je zelo podobna lan
ski, saj je moštvo zapustil le Haris Zulič, prišel pa je Uroš 
Babnik. Po bazičnih pripravah na Rogli je trenutno osnovni 
cilj Šoštanja - Topolšice piljenje in dvig forme pred začetkom 
ligaških obračunov. Odigrali so že nekaj prijateljskih srečanj, 
včeraj pa pokalno gostovanje pri Pomurju, tako da na prvi 
prvenstveni tekmi v Škofji Loki pričakujejo že prvo zmago 
proti tamkajšnjemu Termu Lubniku. ROBI KUGOVNIČ 

Na Zavodu za šport 
ogorčeni 

Zavod za šport Slovenije je 
prejšnji teden prejel sklep za 
izvedbo postopka prenehanja 
delovanja in likvidacijo usta
nove, ki je bil sprejet na seji 
vlade 2L septembra letos. Nje
govo delo naj bi prevzelo mi
nistrstvo za šolstvo in šport. ' 

V obrazložitvi vlade je med 
drugim zapisano, da so prene
hale potrebe po storitvah Zavo
da za šport Slovenije, zaradi 
katerih je bil ustanovljen, zato 
odstopa od pogodbe, sklenjene 
sredi leta 1994. Delavci zavoda 
so novico sprejeli z ogorčenjem, 
svoje poglede na ukrepe vlade 
pa bodo predstavili tudi širši 
javnosti. Menijo namreč, da je 
bil postopek nekorekten, saj jih 

o sklepu nihče ni predhodno 
obvestil, sporna pa se jim zdi 
tudi ugotovitev vlade, da je za
vod nepotreben, saj je do tega 
spoznanja prišla brez ustrezne 
strokovne analize. Vlada naj bi 
tudi prekoračila svoja poobla
stila in posegla v pristojnosti 
državnega zbora, saj je naloge 
Zavoda za šport Slovenije opre
delil prav Državni zbor Republi
ke Slovenije v letos sprejetem 
Nacionalnem programu športa. 

Najmanj kar je ob tem potreb
no dodati je, da je vlada bržčas 
ravnala nepreudarno, hitro in 
verjetno precej nestrokovno. Za
to se bo zgodba o ukinitvi Zavo
da za šport Slovenije najbrž še 
pošteno zapletla. T.L. 

Upornilcova vrnitev 
SSK Velenje je konec ted

na pripravil DP v smučar
skih skokih in nordijski 
kombinaci j i , ki j e bilo uvod 
v alpski pokal za mladince 
konec tega tedna. Največ za
nimanja so pritegnili naši 
najboljši skakalci , med kate
rimi je zablestel Bine Nor-
čič , zelo odmeven pa je bil 
tudi povratek Primoža Pe
terke. 

Nekdanji šampion je po 
dveh zaporednih osvojitvah 
svetovnega pokala bistveno 
zaostal za svojimi dosežki, 
vselej so ga omenjali kot 
problematičnega najstnika, 
ki naj ne bi živel športno, 
zaradi svojih dolgih las pa je 
izpadel celo iz A reprezen
tance Slovenije. Zgodilo se je 
sredi poletja, Pr imož Peter
ka pa se je vrnil med domačo 
elito prav v Velenju, kamor je 
vedno rad prihajal. Z dvema 
zelo solidnima skokoma je 
ugnal kar nekaj sedanjih čla
nov naše elitne izbrane vrste 
in napovedal boljše rezultate 
v prihodnji zimi. Zavoljo Pri-
moževe dobre forme je bil 
zadovoljen tudi njegov klub
ski trener Bogdan Norčič, ki 

se je veselil tudi sinove zma
ge med člani. Bine Norčič je 
bil po prvi seriji sicer tesno 
skupaj z Blažem Vrhovni-
kom, v drugi pa ga je presko
čil za poldrugi meter in pre
pričljivo osvojil naslov držav
nega prvaka. Skupaj s Peter
ko in Cvetkom ter Krajncem 
so morali v ekipni konkuren
ci priznati premoč Ilirije, tret
je moštvo prvenstva pa je 
bilo domače s Peršetom, 
Kočnikom, Zorkom in Kali-
garom, ki je za 2. mestom 
zaostalo le za pičlih 8 točk. 
Sicer pa so se Velenjčani lah
ko pohvalili še s četrtim me
stom Kaligara med člani, 
enako uvrstitev je ponovil 
Perše v mladinski konkuren
ci, Kočnik pa se je v nordijski 
kombinaciji med starejšimi 
mladinci povzpel še mesto 
višje. Očitno pa raste obeta
ven rod skakalcev tudi na 
Ljubnem, saj so člani tam
kajšnjega BTC-ja med 16-let-
niki osvojili bronasto odličje. 

Rezultati - člani: 1. Norčič 
(Triglav) 242,0 točk (88,5, 88,5 
m). 2. Vrhovnik 239,5 (88,5, 
87) , 3. Fras (oba Uirija) 237,0 
(87 ,5 ,88) , 4. Kaligaro (Velenje) 
234,5 (86,5. 86,5) , 5. Peterka 
(Triglav) 231,0 (86. 85.5) , 6. 

Radelj (Ilirija) 230,0 (85, 86) . 
Ekipno: L Ilirija (Medved, Vr
hovnik, Radelj, Fras) 945,0, 2. 
Triglav (Cvetko, Kranjec, Pe
terka, Norčič) 907,0, 3. Velenje 
(Perše, Kočnik, Zorko, Kaliga
ro) 899,0. Mladinci do 18 let: 
L Damjan (Ilirija) 218,0 (82,5, 
84,5), 2. Benkovič (Mengeš) 
216 (86,5, 80) , 3. Zupan-Urh 
(Triglav) 207,5 (80, 82) . Ekip
no: L Triglav (Zupan, Bernik, 
Burgar, Zupan-Urh) 831,0, 2. 
Ilirija (Jušt, Podreberšek, Ruk-
še, Damjan) 775,0, 3. Alpina 
(Kumer, Oblak, Vegelj, Mlinar) 
768,0. Mladinci do 16 let: 1. 
Benkovič (Mengeš) 239,5 
(86,5 ,87) , 2. Plevnik (Mislinja) 
212,5 (81,83), 3. Oblak (Alpina) 
211,5 (80, 84) . Ekipno: 1. Alpi
na (Vegelj, Kumer, Oblak, Mli
nar) 871,0,2. Triglav (Rozman, 
Kern, Urbane, Šparovec) 831,5, 
3. Ljubno BTC (Reberčnik, Bri
novec, Tadič, Juvan) 775,0. 
Nordijska kombinacija - čla
ni: 1. Robnik (Mislinja), 2. Per-
ko -1-1:18,0, 3. Jezeršek (ob Tr
žič) + 1:14,0. St. mladinci: 1. 
Jezeršek, 2. Šimic (oba Tržič) 
+0:13,0, 3. Kočnik (Velenje). 
Ml. mladinci: 1. Plevnik (Misli
nja), 2. Oranič (Tržič) +0:09.0, 
3. Vtič (Zabrdje) 0:52.0. 
• • • • • • • • M H H n H i T.L. 

PANORAMA 
NOGOMET 

I . SNL 
11. krog: CM Celje Publi-

kum - Rudar 0:2 (0:1); Johč 
(49.) , Lavrič (57.). Vrstni red: 
Olimpija 26, Maribor Pivovar
na Laško 20, Rudar 18, Dravo
grad 17, Korotan 16, HIT Gori
ca, Tabor 14, Koper 13, Mura, 
Primorje 12, CM Celje Publi-
kum 11, Domžale 10. 

I I . SNL 
9. krog: Nafta - Esotech 

Šmartno 0:0, Dravinja - Jadran 
Šepič 1:1 (0:0); Sire (84.). Via-
tor&Vektor - Šentjur 5:1 (2:0); 
Pevnik (56.). Vrstni red: Živila 
Triglav 20, Ivančna Gorica 19, 
Jadran, Elan, Dravinja 17, Naf
ta 15, Zagorje, Feroterm Po
horje 14, Aluminij 13, Esotech 
Šmartno 12, Šentjur 11, Via-
tor&Vektor 9, Železničar 7, 
Beltinci 6, Renkovci 4, Brda 3. 

I I I . SNL 
8. krog: Mons Claudius -

Stojnci 2:1 (1:1), Vransko -
Kovinar 2:1 (2:0), Ptuj - Usnjar 
2:0 (0:0) , Zreče - Hajdina 0:1 
(0:1). Vrstni red: Ptuj 22, Us
njar, Paloma 17, Zreče 15, Ro-
goza 13, Kozjak 12, Vransko, 
Mons Claudius 9, Stojnci, Fu-
žinar 8, Hajdina, Gerečja vas 
7, Kovinar 6, Krško 5. 

KOŠARKA 

A-1 SKL 
1. krog: Pivovarna Laško -

Triglav 98:91 (63:63, 46:46, 
25:17); Lisica 26, Jurak 20, 
Dragšič 16, Duščak 14, Udrih 
12, Eržen 3, Ovčina, Mai"ojevič, 
Miletič 2, Delič 1. Loka kava -
Savinjski Hopsi 100:90 (81:81. 
52:62, 34:42, 15:18); Simič 27. 
Plotnikau, Kobale 16, Belina 
10, Cizej 8, Ručigaj 7, Čmer 6. 
Rogla - Zagorje Banka Zasavje 

96:79 (80:52, 57:34, 28:18)^Pe-
tranovič 23 , Dundovič 19, Špo-
rar 14, Zinrajh U, Temnik 9, 
Zarič 6, Herman, Benič 5, Sta-
rovasnik 4. Kraški zidar - Ke-
moplast Alpos 80:79 (59:54, 
43:37,25:17); Čovič 21, Petrovič 
19, Novakovič 13, Kahvedžič 
10, Tomažin 6, P. Maček 4, 
Rovšnik, Jovanovič, Kočar 2. 

2. krog: Savinjski Hopsi - Pi
vovarna Laško 60:82 (40:66, 
25:45, 16:24). Čmer 18, Kobale 
13, Cizej 7, Josipovič 6, Simič 5, 
Molnar 4, Plotnikau 3, Ručigaj, 
Kadič 2; Jurak 15, Dragšič 13, 
Duščak, Lisica, Ovčina 11, Udrih, 
Eržen 6, Delič 4, Marojevič 3, 
Tilinger 2. Rogla - Krka Telekom 
74:80 (52:59,36:44,16:24); Staro-
vasnik 23, Petranovič 22, Dun
dovič 10, Benič 7, Temnik 4, 
Zarič, Šporar 3, Sivka 2. 

1.B SKL 
1. krog: Union Olimpija ml. 

- Banex 70:80 (49:56, 34:34, 
20 :20) . Tomašič 23, Strnad 22, 
Pučnik 12, Ravnihar 9, Keblič 
8, Lušenc4, Pavhn 2. 

SKL - ženske 
3. krog: Odeja Marmor - Mer

kur Celje 42:82 (28:57, 17:42, 
8:20); Veble 17, Deak 13, Potoč
nik 12, Arbeiter 9, Erkič 8, Ram-
šak 7, Obrovnik 6, Barenjova 5, 
Lesjak 3, Perlič 2. Vrstni red: 
Lek Jezica, Merkur Celje 6, 
Wels, BTC Legrand 5, Cheddite 
Ilirija, Maribor 4, Odeja Mar
mor, Pomurje Skiny 3. 

MALI NOGOMET 

1.SLMN 
4. krog: Naja - Maxi klub 

Celje 8:2 (2:1); Delameja (20.), 
Lazič (36.) Vrstni red: Ll Liti
ja 10, Naja, Sevnica 9, Beton 7, 
Makoter TF Beton 4, Tomaž, 
Mizarstvo Širovnik 3, Puntar 
Alpkomerc 2, Maxi klub Celje 
O (-6). 
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NOČNE 
CVETKE 

• l ' t ) l ic is t i s o l)i l i 2 9 . se [ ) te iT i -
bra dopoldne obveščeni, da se 
na atletskem stadionu Kladi
varja nahaja mularija, ki je 
zelo glasna. Med razgrajači 
naj bi bil tudi eden, ki ima za 
pasom pištolo, so še izvedeli. 
In res so na stadionu našli 
skupino šestih dijakov, ki se je 
pretepala. Robi pa je s pištolo-
plašilko grozil, da jo bo upo
rabil. Jezni dečki so se potem 
za silo umirili, Robiju pa so 
policisti pištolo odvzeli. 
• V petek popoldne je bilo 
glasno v gostilni Kladivar ob 
Kersnikovi ulici. Tam sta se 
drla in zmerjala Boštjan P. in 
Boštjan A. Boštjan P. je šel 
tako daleč, da je soimenjaku 
zagrozil, da ga bo že enkrat 
nekje pričakal in mu zasadil 
nož med rebra. Zoper nasilne
ga Boštjana P. so policisti že 
ukrepali po zakonu o javnem 
redu in miru, moral pa se bo 
tudi zagovarjati na sodišču. 
• V petek zvečer pa so se 
hude reči dogajale v družin
skem gnezdecu na Svetini. 
Tam je gospodar in soprog 
Jurij razgrajal in razbijal, gla
va pa mu je nagajala še potem, 
ko je v hišo vstopila patrulja. 
Ker ni pokazal pripravljeno
sti, da se bo pomiril, je noč 
prebil v policijski treznilnici. 
• V nedeljo zvečer je poklica
la Ana. Povedala je, da njen 
očim Ferdinand S. pretepa 
njeno mamo. Ker je bila prija
va resnična, se bo Ferdinand 
srečal s sodnikom za prekrš
ke. M.A. 

Bo pričal tudi tajni Žan? 
Šesterica, ki naj bi se ubarjala s prodajo heroina in podobnih nedovoljenih snovi, zanika krivdo-Manjka Marija Kamem̂^̂^̂^̂^̂^ 

Na Okrožnem sodišču v Ce
lju se je 2. oktobra začela 
glavna obravnava zoper šest 
oseb, ki naj bi se ukvarjale z 
nedovoljeno proizvodnjo in 
prodajo mamil. Med njimi so 
kar trije člani družine Kame-
nik iz Slovenskih Konjic: Kri
stijan (na 20-letno zaporno 
kazen obsojeni morilec iz Te
kačevega), njegov brat Ko
nrad in njuna sestra Klavdija 
Fideršek. Njihova mama Ma
rija Kamenik se skriva pred 
mednarodno policijo, zato ji 
bodo sodili ločeno, ko (če) jo 
bodo našli. 

Na zatožni klopi so se, po 
odmevni akciji in prijetju v celj
skem mestnem središču februar
ja letos, zdaj znašli: Konrad Ka

menik (20), Alojz Založnik 
(27), Sašo Fijavž (27), Kristijan 
Kamenik (28) ter državljana Hr
vaške Krešo Leskovar (29) in 
Josip Petek (38). Obtožnica 
Skupine državnih tožilcev za po
sebne zadeve pet od njih breme
ni nadaljevanih kaznivih dejanj 
proizvodnje in prometa z mami
li, Klavdijo Fideršek pa, da je 
pomagala pri teh kaznivih deja
njih. Med februarsko aretacijo 
so kriminalisti Konradu Kame-
niku zasegli kilogram heroina, 
edina, ki je takrat uspela pobeg
niti, pa je bila Marija Kamenik, 
za katero so kasneje izdali med
narodno tiralico, a je do začetka 
glavne obravnave niso uspeli 
najti. Njeni trije obtoženi otroci 
so v ponedeljek med zagovorom 
zatrjevali, da ne vedo, kje se 
nahaja, hčerka Klavdija Fider

šek pa je izjavila, da jo je nazad
nje videla 17 februarja, ko so 
združbo prijeli oziroma dan 
pred tem, ko se je vrnila iz 
porodnišnice, kjer je rodila. Ta
krat je bila mati pri njej na 
obisku, ker pa se brat Konrad pri 
njej ni oglasil, kot je pričakova
la, je v trgovino po nakup odšla 
mama Marija Kamenik. Stano
vanje je zapustila le nekaj minut 
pred prihodom kriminalistov, ki 
so pri njej opravili hišno prei
skavo, je povedala Klavdija Fi
deršek. Zakaj se mati ni vrnila iz 
trgovine, je zanimalo državno 
tožilko Branko Zobec Hrastar. 
Fiderškova je odgovorila, da jo 
je poklicala po telefonu in ji 
povedala, da imajo hišno prei
skavo. Od takrat je še ni videla ali 
govorila z njo, je pa še povedala, 
da so kriminalisti med hišno 
preiskavo v kuhinjskem ele
mentu našli in zasegli 30 tisoč 
nemških mark, v glavnem de
nar, ki si ga je sposodila v banki, 
a ji pri zasegu niso dali nobenega 
potrdila. Na vprašanje državne 
tožilke, s čim se njena mati zdaj 
preživlja, pa je odgovorila: »Saj 
ima moža.« V zagovoru je Fi
derškova med drugim zatrdila, 
"da ni vpletena v-nikakršne posle 
z ma iT i i l i . 

Kristijan Kamenik je odgo
varjal na vprašanja državne to
žilke. Povedal je, da je mater 
nazadnje videl na začetku tega 
leta, sicer pa pred 19. februar
jem, ko ga je obiskala v zaporu. 

Na vprašanje tožilke, če je za 
svojo mama v telefonskih pogo
vorih kdaj uporabljal izraz »na
ša«, ni hotel odgovoriti, kot tudi 
ne na vprašanje, v kakšnem 
kontekstu je uporabljal izraza 
»jebemtisila« in »bemtisila«. 
»Odgovoril bom, ko mi boste 
postavili konkretno vprašanje v 
zvezi s tem, ki bo v določenem 
kontekstu,« je dejal tožilki. Za
nimivo je, da Kristijan Kamenik 
tudi ni znal odgovoriti, ko ga je 
tožilka vprašala, s kom vse je bil 
v raznih zaporniških sobah v 
času pripora oziroma prestaja
nja zaporne kazni v Mariboru v 
času od oktobra lani do letoš
njega januarja. 

Ostali obtoženi se niso hoteli 
zagovarjati oziroma odgovarja
ti na vprašanja tožilstva, sklicu
joč se na zagovore, ki so jih dali 
v preiskavi na sodišču 10. maja 
letos. Sašo Fijavž je v svoj 
zagovor dejal edinole: »Nič ni
mam z očitki iz obtožnice, dru
gega nimam povedati, kot sem 
že povedal v zagovoru v prei
skavi.« 

Konrad Kamenik je se je 
odločil, da bo odgovarjal le na 
vprašanja svojega zagovornika. 
Med drugim je dejal, da je ma
mila užival od leta 1996, nikoli 
pa se ni ukvarjal z prodajo ma
mil. Vse do maja lani, ko ga je v 
Tepanju k temu napeljal nek 
Žan, za katerega pa takrat ni 
vedel, da [e tajni sodelavec poli
cije. Ta Zan mu je obljubljal 

dober zaslužek, zato mu 
sedel, je v ponedeljek pov̂  
Konrad Kamenik. 

Ker se obtožnica tožilstv̂  
veliki meri opira na po^ 
metode in sredstva p(£ 
(npr.prisluhi telefonskih pJ 
vorov, tajni sodelavci) so 2 
vorniki obtožene šesterice! 
tevali dobesedni prepis vj 
prisluhov telefonskih poĝ  
rov, to pa je precej zamudno 
dolgotrajno delo. ZagovoJ 
obtoženih s o senatu tudi pt, 
lagali, da sodišče neposred 
zasliši Marijo Kamenik, osê  
imenom Žan, upravnika m 
borskih zaporov in o s e b o , \ 
opravila prepise telefonsj 
p r i s l u h l D v . Predsednik petčl, 
skega senata okrožni sod 
Milko Škoberne se je o zali 
v zvezi z dobesednimi pn 
prisluhov posvetoval z osti 
člani senata in obrambi ug 
O ostalih predlogih obramt 
bo senat odločil naknadno, 
to je bila glavna obravnava 
ložona za nedoločen čas. 

MARJELA AGR 

Radarske kontrole bodo... 
• v petek, 6. oktobra dopoldne, na območju Celja, popoldne 
pa na območju Laškega, 
• v soboto, 7 oktobra dopoldne, na območju Mozirja, v 
popoldanskem času pa na območju Šmarja pri Jelšah, 
• v nedeljo, 8. oktobra dopoldne, na območju Rogaške 
Slatine, popoldne pa na območju Žalca, 
• v ponedeljek, 9. oktobra dopoldne, na območju Laškega, v 
popoldanskem času pa na območju Celja, 
• v torek, 10. oktobra dopoldne, na območju Šmarja pri 
Jelšah, popoldne pa na območju Mozirja, 
• v sredo, 11. oktobra dopoldne, na območju Šentjurja pri 
Celju, popoldne pa na območju Slovenskih Konjic ter 
• v četrtek, 12. oktobra ves dan, ko bo poostren nadzor 
prometa na cestnem križu. 

MINI KRIMIČI 
Zlatnina, franki, 

dolcument 
v torek, 26. septembra med 

11. in 13. uro, je neznani stori
lec vlomil v stanovanjsko hišo 
na Kosovelovi ulici v Celju, last 
Bože D. Ko si je ogledal in 
pregledal vse prostore, je ukra
del več kosov zlatnine, 700 
francoskih frankov in potni 
list. Lastnica je oškodovana za 
približno 400 tisoč tolarjev. 

OIcradene dijalcinje 
v torek, 16. septembra po

poldne, je neznani zmikavt 
vstopil v dijaško garderobo v 
Srednji tehniški šoli v Celju. 
Sedmim dijakinjam je iz od
loženih torb pobral denar in 
mobilne telefone. Skupaj so 
dekleta oškodovana za okoli 
75 tisoč tolarjev. 

odpeljal škodo 
Robert M. iz Maribora je 

osumljen, da je 26. septembra 
zvečer z dvorišča vikenda v 
Belem Potoku odpeljal osebni 
avtomobil Škoda Pick up, rde
če barve, z registrsko oznako 
CE 49-64K, last Franca Š. 

Kapelica brez 
Marije 

v času od 18. do 27 septem
bra je neznani storilec vlomil 
v kapelico v Mlačah in ukradel 
kipec Marije, narejen iz mav
ca, visok okoli 80 cm in star 
dve leti. Turistično društvo iz 
Mlač je oškodovano za prib
ližno 100 tisoč tolarjev. 

Z metlo nad 
roparja 

v sredo, 27. septembra nekaj 
po 21. uri, sta dva zamaskirana 
neznanca, oborožena z manjšo 
pištolo, vstopila v prodajalno 
Gaj v ulici Zagata v Celju. Od 
trgovke sta zahtevala denar, 
ker pa se je le-ta prestrašila in 
pričela kričati, je iz pisarne 
pritekel lastnik trgovine, po
grabil metlo in s tem storilca 
prestrašil, da sta pobegnila v 
smeri Gosposke ulice. 

Ukradel 300 
metrov kabla 

v noči na 28. september je 
nekdo kradel v gozdu ob gozdni 
cesti v Pečovniku. Ukradel je 
300 metrov električnega kabla, 
navitega na kolut. Elektro Celje 
je storilec oškodoval za približ
no 210 tisoč tolarjev. 

Med prenovo 
v času od 13. do 28. septem

bra je neznani storilec kradel v 
notranjosti Petrolovega motela 
v Tepanju, ki ga prenavljajo. 
Odpeljal je asinhroni potopni 
elektromotor in 50 litrov hidra
vličnega olja. S tem je podjetje 
Lesnina Inženiring oškodoval 
za okoli 800 tisoč tolarjev. 

Kmetija brez 
traktorja 

v noči na 28. september je 
neznani storilec stopil do gos
podarskega poslopja v Skor-
nem in ukradel kmetijski trak
tor IMT 539. Lastnik Milan S. je 

oškodovan za približno 1 mili
jon 600 tisoč tolarjev. 

Pretepli S O 
mladoletnika 

Na levem bregu Savinje v 
mestnem parku v Celju so 29. 
septembra popoldne trije mlajši 
moški obstopili 15-letnega Luko 
L. in zalitevali, da jim izroči ves 
denar, ki ga ima pri sebi. Ker jim 
fant ni imel česa izročiti, so ga 
pretepli in odšli v neznano. Za
radi poškodb je moral Luka po 
pomoč v bolnišnico. 

izginula ponyin 
sunny 

v petek, 29. septembra okrog 
poldneva, je bil na Cankarjevi 
ulici v Celju ukraden osebni 
avtomobil Hyundai Pony, ko
vinsko sive barve, z registrsko 
oznako CE 43-lOS. Lastnik Ivan 
Z. je oškodovan za okoli 250 
tisoč tolarjev. 

Istega dne v popoldanskem 
času pa je izginilo osebno vozi
lo Nissan Sunny, last Roberta 
K., parkirano pred stanovanj
sko hišo v Skomarju. Konjiški 
policisti so skupaj z oškodovan
cem vozilo kmalu našli, parki
rano pred gostinskim lokalom v 
istem kraju. Ugotovili so, da si 
je nissana »sposodil« Vili P. 

Praznil kiosk 
v noči na 1. oktober je neznani 

zmikavt vlomil v kiosk na Celj
ski cesti v Vojniku. S polic in 
predalov je ukradel več zavitkov 
različnih znamk cigaret, približ
no 30 vžigalnikov, 20 telekartic, 
nekaj kozmetike in žvečilk ter 
manjšo vsoto menjalnega denar
ja. Andreja G. je oškodovana za 
okoli 200 tisoč tolarjev. 

V tednu dni 
v času med 24. in 30. septem

brom je neznani storilec kradel v 
stanovanjski hiši v Spodnjih Sel-
cah, last Dragice S. Odpeljal je 
kosilnico, glasbeni stolp ter nekaj 
orodja in goriva. Lastnica je oško
dovana za okoli 40 tisoč tolarjev 

Stroj brezluci 
v dneh minulega vikenda je 

nekdo kradel na delovišču ceste 
Šempeter - Podlog. Z delovnega 
stroja je odmontiral štiri spred
nje reflektorske luči, podjetje 
Alea Group iz Celja pa oškodo
val za okoli 120 tisoč tolarjev. 

Se ni dovolj? 
Kot da katastrofalni požar v 

velenjskem Gorenju še ni bil 
dovolj, se je v dneh minulega 
vikenda v centralnem skladišču 
Gorenja nahajal nekdo, ki je 
ukradel računalnik Pentium, 
vreden okoli 100 tisoč tolarjev. 

Nepazljiva mamica 
v ponedeljek, 2. oktobra 

dopoldne, je neznani storilec 
izkoristil nepazljivost Nataše 
M., ki je bila z otrokom v 
ambulanti v zdravstvenem do
mu. Iz odložene denarnice v 
otroškem vozičku ji je ukra
del 30 tisoč tolarjev. 

Tatvine izvozi l 
v noči na 27september je 

neznani storilec vstopil v no
tranjost nezaklenjenega oseb
nega avtomobila Škoda Favo
rit, parkiranega na dvorišču 
stanovanjske hiše Na griču na 
Ljubečni. Ukradel je denarni
co z denarjem in osebnimi do
kumenti. Lastnik Davorin G. je 

oškodovan za okoli 40 tisoč 
tolarjev. 

Po prstnih odtisih sodeč je isti 
neznani storilec v noči na 28. 
september vlomil tudi v tri vozi
la, parkirana na območju Šem
petra. Iz tovornjaka Citroen 
Jumper, parkiranega na Hme
ljarski cesti v Šempetru, je ukra
del moško denarnico z denar
jem, vrednostnimi papirji in do
kumenti, lastnika Alojza Z. pa 
oškodoval za okoli 25 tisoč to
larjev. Iz osebnega avtomobila 
Renault Tvvingo, parkiranega 
Ob strugi, je storilec ukradel 
usnjen etui z dokumenti in pla
čilnimi karticami, lastnika Mi
ho Z. pa oškodoval za približno 
10 tisočakov. V tretje mu je uspe
lo vlomiti v osebni avtomobil 
Citroen Xsara, parkiran pred sta
novanjsko hišo na Savinjski ce
sti. Iz vozila je ukradel doku
mente, vrednostne papirje in ve
rižico. Beno U. je oškodovan za 
okoli 35 tisoč tolarjev. 

V četrtek, 28. septembra zve
čer, je bilo vlomljeno v osebni 
avtomobil Renault 5 Campus, 
parkiran na Hmeljarski ulici v 
Žalcu. Neznani storilec je ukra
del avtoradio kasetofon Sony, 
potem pa je z neznaniin pred
metom poškodoval vsa stekla na 
avtomobilu. Lastnik Aleš D. je 
oškodovan za približno 130 ti
soč tolarjev. 

V nedeljo, 1. oktobra zgodaj 
zjutraj, je neznani storilec vlo
mil v osebni avtomobil Mitsu
bishi Golt, parkiran na Jurčičevi 
ulici v Celju. Ukradel je manjšo 
kovinsko blagajno z 200 tisoč 
tolarji in 500 avstrijskimi šilin
gi. Lastnik David Peter B. je 
oškodovan za okoli 210 tisoč 
tolarjev. M.A. 

Podje t j e N T & R C d.o.o., 
direktor: Branko Stamejčič^ 

Poslovni sekretar: Suzana Rol 
Podjetje opravlja časopisno 

založniško, radijsko in agencij 
t ržno dejavnost . Naslov: PreŠej 

va 19 . 3 0 0 0 Celje, 
telefon ( 0 3 ) 4 2 2 5 000 , 

fax: ( 0 3 ) 5 4 41 0 3 2 , 
Novi tednik izhaja vsak četrte 

Cena izvoda je 3 0 0 tolarjev 
N a r o č n i n e : Majda KlanŠek 

Mesečna naročnina je 1000 tola 
Za tujino je letna naročnina 24 

tolarjev. Številka 
žiro računa: 50700-601-10691 

Nenaročenih rokopisov : 
in fotografij ne vračamo. \ 

T i s k : Delo. Tisk časopisov i 
revij d.d., Ljubljana, Dunajska 

direktor: Alojz Zibelnik. • 
Novi tednik sodi med proizvot 

za katere se plačuje 8% davd 
na dodano vrednost. 

NOVI TEDNIK 
o d g o v o r n a u r e d n i c a : 
Milena Brečko-Poklič . 

U r e d n i c a N o v e g a tednika; 
Tatjana Cvirn. 

U r e d n i š t v o : Marjeia Agrež, GaS 
Domjan, Janja Intihar, Bojan 

Jančič , Brane Jeranko, Gregor K 
Sebastijan Kopušar, Urška SeliS 

Ivana Stamejčič, 
Ta jn i ca uredni.<»tva: Mojca Mi 

T e h n i č n i u r e d n i k : Franjc 
Bogadi , R a č u n a l n i š k i prelo 

Robert Kojterer, Igor ŠarlaJ 
O b l i k o v a n j e : Minja Bajagi 

E - m a i l u r e d n i š t v a : j 
tednik@nt-rc.s i ; E - m a i l tehnif l 
u r e d n i š t v a tehnika.tedni k@nt: 

RADIO CEb& 
O d g o v o r n a u r e d n i c a : 
Nataša Gerkeš-Lednik. , 

U r e d n i š t v o : S imona Brgle; 
Vesna Lejič, Nataša LeskovŽ 

Sergeja Mitič, Mateja Podjfi 
T o n e Vrabl. 

G l a s b e n i u r e d n i k : S tane Šp' 
V o d j a t e h n i k e : Bojan Piše 

Telefon studia ( za oddaje v žji 
( 0 3 ) 4 9 0 0 8 8 0 , ( 0 3 ) 4 9 00^ 

E-mail: rad io@nt-rc . s i I 

Opravlja trženje oglasnega prost 
v Novem tedniku in Radiu Celje, 

nudi ostale agencijske storitvi 
Vodja Agencije: F ranček Pungel 

Propaganda: Va l ter Le l )en, Vojl 
Grabar , Z la t ko Bob inac , Cari" 

K o p r i v i c a , Vesna Matjaši«^! 
Te le fon : (03) 42 25 000 

fax: (03) 54 41 032, (03) 54 43' 
Sprejem oglasov po elektrofis' 

pošti: agencija(2'nt-rc.si • 

mailto:tednik@nt-rc.si
mailto:radio@nt-rc.si
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Navijaška drhal izzivala do skrajnosti 
Ogled video posnetka o nedeljskem dogajanju na železniški postaji v Štorah ne pušča dvomov o upravičenosti uporabe sile 

^ n C i l t l i n M- it' / ; . ; (ui ! i l e / 
pričakovani nogometni 

^i. V Mariboru so se viole 
jjajmanj uro pred začet-

nogometne tekme v 
iijskem vrtu pripravljale 
^prihod zmajčkov, teh pa 
jljilo od nikoder. Tribuna, 
je bila varnostno rezervi-

za navijače NK Olimpi
je ostala prazna. Zato, ker 
IJC Green Dragonsi na poti 
Ljubljane v Maribor usta
li v Celju in Štorah ter 
irjzorili demonstracijski 
|,ektakel« v stilu vzomi-
^ z velike otoške države. 

I 
pogodek je hitro postal 
eslovenska velenovica: da 
DO zob oboroženi policisti 
FTAKO, iz čistega miru, pre-
)li navijače Green Dragon-
KO SO ti potovali v Maribor 

TREH železniških vagonih in 
I SE JE vlak za kratek čas 
tavil v Celju in nato v Sto
ti. 
Na ponedeljkovi novinarski 
nferenci je o nedeljskem 
IGAJANJU v Celju in Štorah 
VORIL Edo Mlačnik, direktor 
I CELJE, ki je, ob dejstvu da 
I MORALA policija uporabiti 
ŝilna sredstva, poudaril: 

Kravje, življenje in premo-
PJE državljanov so ustavne 
[egorije, ki smo jih pohcisti 
Ižni zaščititi, ko so LE-te 
DŽENE, pa če nam je to 
!č ali NE.« Iz polurnega vi-
0 posnetka dogajanja v ne-
IJO popoldne v Štorah, ki 
10 SI ga novinarji ogledali, je 
tkot očitno, da je bila upo-
h prisilnih sredstev in gu-
IJEVK potrebna v smislu 
lačnikovega poudarka. 
fo podatkih pohcije je 
Opozicija (posebni pre-
E) TREH vagonov, v katerem 
bilo 116 navijačev Ijubljan-

prvoUgaša, krenila iz 

Ljubljane ob 14.50 uri. Vlak bi 
bil moral peljati direktno iz 
Ljubljane v Maribor, brez 
vmesnih postankov. A se je 
vlak kljub temu v Celju usta
vil, vstopilo je še dvajset navi
jačev Ohmpije, takrat pa naj 
bi se začelo. Na železniški 
postaji v Celju je prihod vlaka 
spremljalo 12 celjskih polici
stov, nič posebnega se ni zgo
dilo, navijači v vagonih so bili 
zgolj glasni. Potem pa je eden 
izmed tistih, ki so v Celju 
vstopili na vlak, zažgal baklo 
in jo vrgel proti policistom, ki 
so mimo spremljali dogaja
nje, navijači pa so začeli iz 
oken metati petarde. Ljub
ljanski (železniški) policisti, 
ki so že bili na vlaku, so, ko je 
vlak krenil iz Celja v smeri 
Maribora, hoteh legitimirati 
navijače, ki so metali petarde, 
pa se je zgodilo, da so dva 
policista zbili na tla, ju obrcali 
in jima odvzeli pUnska razpr
šilca. Potem pa je nekdo na 
vlaku potegnil zasilno zavo
ro, policisti z vlaka pa so za
prosili za okrepitev, saj jim je 
postalo jasno, da razgrajaški 
in razbijaški množici ne bodo 
kos. Vlak se je v Štorah usta
vil, na kraj je prispelo 10 poh-
cijskih patrulj z območja PU 
Celje, to je 35 policistov in 3 
starešine. Ti so hoteli izločiti 
najbolj divjaške posamezni
ke in jih legitimirati, vendar 
so bila »pogajanja« z navijači 
v vlaku neuspešna. Medtem 
pa se je nasilje stopnjevalo 
skoraj do 19. ure, ko je bila 
potrebna dodatna okrepitev: 
iz Maribora je prispela poseb
na pohcijska enota, ki je bila, 
glede na pričakovane navijaš
ke spopade na tekmi v Mari
boru, ves čas v pripravljeno
sti. Policisti so še vedno brez 
uspeha pozivali k umiritvi, z 
vlaka pa so letele luči, kame
nje, nekdo je skozi okensko 

steklo zalučal gasilni aparat, v 
vagonih so razbijali in uniče
vali, v enem izmed njih je 
začelo goreti, na račun polici
stov so grmele hude žaljivke. 
Policistom je enega izmed 
najhujših kršiteljev uspelo 
potegniti iz vagona, takrat pa 
je bil vdor navijačev na polici
ste tako močan, da so se mo
rali umakniti. Pripadniki po
sebne enote so nato vdrh v 
zadnji vagon, kjer so legitimi
rali potnike, najhuje pa je bilo 
v sredinskem vagonu, vanj so 
morali vstopiti s silo. Napa
dalnemu vzdušju se je bilo 
mogoče ubraniti le z uporabo 
fizične sile in gumijevk. Šele 
takrat so se navijači, stari od 
20 do 30 let, umirili in sestopi
li z vlaka. 

Na PU Celje so privedh 46 
kršiteljev, 6 so jih pridržali in 
jih naslednji dan privedli k 
preiskovalnemu sodniku, 3 
osebe so pridržali do strezni
tve, za najmanj deseterico pa 

bodo podali kazenske ovad
be za kazniva dejanja prepre
čitve uradnega dejanja uradni 
osebi, napada na pooblašče
no uradno osebo in poškodo
vanje tuje stvari. Ostale navi
jače, ki so se postopoma umi-
riU, so policisti po končanem 
postopku pospremili nazaj 
do posebnega vlaka, ki je ob 
22.50 uri krenil z železniške 
postaje v Celju proti Ljubljani. 

UgotoviU so, da je bilo med 
izgredom in zaradi uporabe 
prisilnih sredstev 11 navijačev 
lažje telesno poškodovanih, 
eden pa je imel zlomljeno 
ključnico. Med lažje ranjeni
mi je tudi pet policistov. Poš
kodovane je na PU Celje pre
gledal in oskrbel zdravnik, 
nekaj so jih odpeljali v bolni
šnico, a so bili vsi še istega 
dne odpuščeni. 

Kot je povedal Edo Mlačnik, 
so na PU Celje že imenovali 
posebno komisijo, ki bo preu
čile vse postopke, zlasti upora
bo fizične sile oziroma prisilnih 
sredstev. Po pregledu vagonov 
pa so ugotovili, da je sredinski 
vagon popohioma uničen, v 
ostalih je vse potrgano, ožga
no. Do zdaj v Slovenskih želez
nicah niso uspeh ugotoviti, ko
likšna je gmotna škoda. 

Dokazno gradivo, videpo-
snetek, je dovolj zgovoren, da 
si lahko vsakdo ustvari objek
tivno mnenje o nedeljskem 
dogajanju in posledicah. Ker 
pa se je na železniški postaji 
nabralo tudi veliko občanov-
opazovalcev, v PU Celje le-te 
naprošajo, da se oglasijo pri 
njih, da povedo, kaj vse so 
videli in kako ocenjujejo rav
nanje obeh strani: navijačev 
in pohcistov. 

MARJELA AGREŽ 
Foto: SHERPA 

Z vltika so na policiste leteli predmeti, deževale so žaljivke... 

Podoba po požaru, s tragičnimi poslei 'dcamt 

Na pogorišču našli Irupio 
^ torek, 3. oktobra ob 4 .46 uri, so bili v PU Celje obveščeni, da na Skomarju gori 
Jjovanjska hiša. 
^ OGLEDU kraja požara in z zbiranjem obvestil so policisti in kriminalisti ugotovili, da je 
^Mo na stari, delno leseni in delno zidani stanovanjski hiši, last 70-letne Marte H. UgotoviU 
'^DI, da je začelo goreti v spalnici, kjer se je ogenj skozi razpoke v krušni peči razširil na 
'̂ ÎLA v bližini, od tam pa na ves prostor in celotno stanovanjsko hišo. V požgani hiši so našli 

truplo, najverjetneje truplo Marte H., ki je sama in nepokretna živela v hiši, uradno pa 
^ smrtni žrtvi požara mogoče govoriti šele, ko bo opravljena sodna obdukcija, 
^ŽAR so pogasili gasilci iz Vitanja in Zreč. M.A., Foto: SHERPA; 

GORELO JE 
Požar v kuhinji 

v torek, 26. septembra po
poldne, je gorelo v kuhinji 
stanovanjske hiše na Jenko
vi ulici v Celju. 

Požar je povzročil kratek 
stik na prezračevalni napi, ga-
sih pa so gasilci celjske poklic
ne brigade. Gmotna škoda, ki 
jo je utrpel lastnik Miran Š., 
znaša okoli 100 tisoč tolarjev. 

Ko je spala... 
v noči na 27. september je 

nastal požar v kopalnici v 
stanovanjski hiši v Lašah. 

V torek okrog 21.30 ure je 
Mojca V. v kopalnici v' kletni 
etaži vključila pralno-sušilni 
stroj in šla spat. Ponoči je na 
stroju zaradi kratkega stika 
na programerju nastal požar, 
pri čemer so se stopili vsi 
plastični deli in ohišje stroja 
pri programatorju. Zaradi di
ma, ki se je valil po prostoru, 
je uničen oplesk v kletni etaži. 
Ogenj se je sam ugasnil, na
stala gmotna škoda pa znaša 
okoli 200 tisoč tolarjev. 

Bil je požig 
Minulo nedeljo ponoči je 

izbruhnil požar v dveh pro
storih večnamenskega ob
jekta na Jurčičevi ulici v Ce
lju, last Mestne občine Celje. 

V požaru je zgorelo 7 pok
varjenih fotokopirnih strojev, 
last Boštjana K. Ogenj so po
gasili gasilci poklicne enote iz 
Celja. Boštjan K. in Mestna 
občina Celje sta oškodovana 
za okoli 700 tisoč tolarjev. 
Celjski kriminaUsti so med 
preiskavo ugotovili, da je 
ogenj nekdo podtaknil, storil
ca pa še iščejo. 

Dopolnitev 
v izogib »hudim posledi

cam« dopolnjujemo informa
cijo, ki smo jo prejšnji teden 
prejeli v zvezi s požarom v 
Levcu, ko je zagorelo na re
klamni tabli pri servisu Re
nault. Na kraj požara so prvi 
prišli gasilci iz Levca, šele za 
njimi pa žalski gasilci, oboji 
pa so gasili tako dolgo, da je 
ogenj na tabli ugasnil. M.A. 

Grozil Z nožem, 
ranil policista 
Da se v stanovanjski hiši 

Pod Rifnikom v Šentjurju 
nekaj nevarnega dogaja, so 
2. oktobra zvečer izvedeli 
šentjurski policisti in se 
nemudoma odpravili tja. 

Pred hišnimi vrati so nale
teli na vinjenega Ivana P. 
(49), ki je razgrajal in z no
žem v roki grozil svojima 
ženi in hčerki. Oborožen z 
nožem je policistoma po
skušal preprečiti vstop v no
tranjost hiše, na opozorilo, 
naj jima nož izroči, pa se ni 
zmenil. Ko ga je policist pri
jel za zapestje, da bi mu nož 
odvzel, je Ivan zamahnil z 
roko in policista porezal po 
zapestju. Kljub težavnemu 
delu sta ga policista le uspe
la obvladati in ga odpeljati v 
prostore za pridržanje. Se
veda bodo zoper osumljen
ca sestavili tudi kazensko 
ovadbo. M.A, 

Kadrovski 
premiki na PU 

Celfe 
Na Policijski upravi Celje 

so se te dni zgodile kadrov
ske spremembe, ne sicer v 
samem vrhu, a v pomem
bnih organizacijskih delih. 

S 1. oktobrom imajo na Poli
cijski postaji Celje novega ko
mandirja, to je Marko Lamov-
šek, dosedanji komandir na PP 
Laško. Dosedanji komandir PP 
Celje Zvone Kozjak je odšel na 
delovno mesto v Uradu infor
mirane policije, mesto koman
dirja PP Laško pa je zasedel 
Elvis Herbaj, ki je odšel iz Ura
da uniformirane policije. Urad 
uniformirane policije je zapu
stil tudi Karol 1\irk, ki je postal 
vodja skupine za javni red in 
mir v oddelku za splošno kri
minaliteto Urada kriminalistič
ne službe, kriminalist Boris 
Kandud iz istega urada pa je 
postal vodja oddelka za gospo
darski kriminal. M.A. 

Sin preprečil eksplozifo 
Kaj vse je lahko vzrok za družinski prepir! Za dogodek, 

ki bi se bil lahko zelo slabo končal, je bila »kriva« večerja, 
ki poglavarju družine ni bila pogodu. 

Med zakoncema iz Celja, Milanom (46) in njegovo ženo 
Metko, se je 2. oktobra zvečer vnel prepir. Začel ga je Milan, 
ki z večerjo, ki mu jo je pripravila žena, ni bil zadovoljen. 
Zagrozil ji je, da bo za kazen stanovanje vrgel v zrak, je bil pa 
vsaj toliko »uvideven«, da ji je ukazal, naj stanovanje zapusti. 
Potem je v kuhinji odvil vijak na'plinski jeklenki, zaprl vsa 
okna in vrata ter odbrzel ven pred stanovanjski blok. Tam pa 
je srečal sina, ki je, da bi preprečil eksplozijo, odhitel v 
stanovanje, zaprl ventil na jeklenki, odprl vsa okna in vrata 
ter s tem preprečil zelo verjetno katastrofo. Policisti bodo 
zoper Milana napisali kazensko ovadbo. M.A. 
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NINA VAS OPAZUJE 
S prvim udarcem je 

ubila divjo raco 
Res je, da se za miss Slove

nije ni prijavilo veliko de
klet s celjskega konca, a je 
savinjčanki Manici Pečnik 
uspel preboj med uradno 
najlepših petnajst slovenk 
letošnjega leta. Lahko pa se 
zgodi, da bo Maša Mere na 
velikem svetovnem lepot
nem spektaklu, ki bo 30. no
vembra v Londonu, nosila 
obleko, ki jo bodo zasnovala 
dekleta s celjskega konca. 

Na veliki predstavi, ki bo 1 1 . 
oktobra na Fužinskem gradu, 
se bodo z eno ali dvema krea
cijama predstavili med dru
gim tudi Nataša Bračun iz 
Žalca, Urša Drofenik iz Šmar
ja pri Jelšah, Tomaž Jastrob-
nik in Amanda Gril iz Celja, 
Tea Velenšek iz Šempetra ter 
Diana Kotnik in Nina Polaj-
žer iz Petrovč, zato ne bo nič 
čudnega, če bo kateri od teh 
mladih oblikovalskih talentov 
zmagal. 

Velenjčanka, ki je dobesed
no krojila lepotno usodo, pa 
je bila Urška Draž, ki je v 
uradni strokovni žiriji zasto
pala revijo ONA. Ta revija jo 
je pred časoin proglasila tudi 
za Najlepše oblečeno Sloven
ko 99. 

Maša Mere se torej pri
pravlja na veliki izlet v Lon
don, znani celjsko- havajski 
likovnik J u r e Cekuta, brez 
katerega ni mogel miniti tako 
pomemben lepotni izbor, 
nanj pa je prišel z novo pla-
volaso spremljevalko Andre
jo, pa se je prelevil v gradbin
ca. Še pred leti je sanjal, da 
bo kupil bližnjo hišo kiparja 
Vasilija Četkoviča, pa si je 
premislil in je raje kupil Za
loško Gorico, kraj, oddaljen 
od Celja sedem kilometrov. 
In ker je dobil kar 500 kubi-
kov hlodovine, bo tam zgra
dil leseno vas, Cekutarijo, na
menjeno samo umetnikom. 

Računa, da bo čez dober me
sec začel z gradnjo dvajsetih 
lesenih hiš, v vsaki bo galeri
ja, apartma in atelje in da bo 
Cekutarija postala pravo 
umetniško središče, tako, 
kot je to postala Evropska 
hiša umetnosti v Humu v Br-
dih, ki jo je postavil žal že 
pokojni umetnik Marjan Ba-
žato in v kateri se je do da
nes, ko jo je nasledil Marja
nov sin, zvrstilo, predstavilo 
ali pa samo prenočevalo več 
tisoč domačih in svetovnih 
umetnikov. 

Na lepotnem izboru je bil 
zanimiv gost tudi glavni di
rektor POP TV Marjan J u r e -
nec, ki pa ga je bolj kot lepo
ta zanimal golf. Takoj po pro-

. glasitvi lepotne kraljice se je 
odpravil domov, da se naspi 
in gre drugo jutro na travna
ta golf igrišča. Morda je bil 
tudi v tem vzrok, da ni pris
peval niti tolarja za pogosti
tev vedno žejnega, pretežno 
ljubljanskega občinstva, ki si 
je moralo v grešno dragem 
Cankarjevem domu samo 
kupovati pivo in šampanjč-
ke. Ni čudno, da je bilo kak
šne pol ure po prireditvi vse
ga konec, prejšnja leta, ko so 
lahko jedli in pili na tuj račun, 
pa je zabava trajala skoraj do 
jutra. No, gospod Jurenec je 
zbrani družbi pripovedoval 
golfarske šale iz prvega dne 
slovenskih golf klubov, ki je 
bilo isti dan kot izbor miss 

Slovenije, vendar na Ptuju. 
»Na igrišče je prišla tudi gos
pa srednjih let s Ptuja, pov
prečna igralka,« je dejal. »Ko 
je pred tremi tedni igrala na 
Ptuju, je z žogico zadela eno 
od rac, ki jih je tam vse pol
no, da je obležala na mestu 
mrtva. Teden dni pozneje je 
bila gospa spet na igrišču. 
Tudi tokrat je silovito za
mahnila in spet zadela eno 
od divjih rac in ji zlomila 
perut, tako da so jo morali 
pokončati. V soboto, ko je 
gospa čakala, da pride na vr
sto za udarec, pa je njo eden 
od golfistov zadel z žogico v 
glavo, da je v hipu padla v 
nezavest. Pa naj kdo reče, da 
golf ni nevaren šport,« je de
jal Marjan Jurenec. 

^ NINA KAVRAN-ADLEŠIČ 

Popravek 
v prejšnji številki je v rubri

ki Nina vas opazuje prišlo do 
napake pri uredniški obdelavi 
teksta. Pravilni zapis se glasi: 
"Na sejmu je bilo opaziti tudi 
gospoda Franca Pangerla, ki 
je nekam jezno gledal okoU 
sebe in je pritrdilno odgovoril 
na vprašanje, ah Celjski sejem 
res misli kupiti mariborski se
jem, to je podjetje Step" (in ne 
obratno, kot je bilo razimieti 
iz besedila). 

180 paprik 
Jazbečevi iz Ločice ob Savinji imajo zelo radi rože in okrasne rastline. Pri gojenju teh so ^ 

uspešni, v veliko veselje pa jim je okrasna paprika, na kateri je kar 180 plodov. Paprika je visoi 
meter in pol, s svojimi živo zelenimi hsti in plodovi, ki se barvajo na rdeče, pa je zares prj 
okras. Plodovi so tudi užitni. Na sliki je Rudi Jazbec s papriko, ki je tudi na sejmu Dobrotf 
kmetij na Polzeh vzbujala veliko pozornosti. T. TAVQ 

VITEZI BELEGA MESTA 

NASMEH, 
PROSIM 

Franc Tratnik iz Zagrada 
je prispeval tokratno šalo. 

Prijatelja 
Prvi: »Greva na ded vina!« 
Drugi: »Ne bi rad mešal, 

sem pravkar spil dva ded.« 

Siamska dvojčka 
Kdo pravi, da letos ni gob? Kar ena vrh druge rastejo, samo 

najti jih je treba. Tega jurčka je v Libojah našel Peter Petrovič 
iz Celja, ki pravi, da na »njegovem« prostoru gobe vselej 
zrastejo, četudi je slaba letina. Foto: GREGOR KATlČ 
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Ceste gradi politilca 
Na Planini je zaradi tranzita zavrelo - Na cesto s transparenti 

planino pri Sevnici obkro-
jQ štiri državne ceste, od 

l̂ jerih so tri še makadam-
.jjg. Med temi krajane naj-
^Ij vznemirja cesta Plani-
ijj.Sevnica, ki je postala za-
ĵdi ozkega grla pri Zida-

0fl Mostu prometna tovor
njaka rska povezava Posav-
:j in Štajerske. 

• m 
planinčane je minilo dolgo-

jtno potrpljenje, zato so pri-
ifavili v ponedeljek zaporo te 
fSte. Cesto so, kot so napove-
Ijli, zaprli ob šestih zjutraj 
f[ j e ostala zaprta približno 
£St ur. S posavske strani se je 
iied zaporo ustavilo približ-
10 pet tovornjakov krške regi-
iracije ter nekaj osebnih av-
jinobilov. Na transparentih, 
i jih je osebno podprlo prib-
gno sto zbranih Planinčanov 
a okoličanov, je pisalo »Da-
les zaprto za boljši jutri«. 
Gospodje, vozite se v službo 
)0 cesti Planina-Sevnica«, »Ko 
leš po cesti greš, se prahu 
lažreš«, »Oglejte si lepote -
irah v naši dolini« in »Ali smo 
es pozabljeni od obljubljene 
lemokracije?«. 
Iniciativni odbor za gradnjo 
Este je pripravil zaporo v oz-
i dolini Zelence, na 18 kilo-
letrov dolgi cestni povezavi 
led Planino in Sevnico, kjer 
t še bhzu 5 kilometrov maka-
ama. Krajani so pred zaporo 
ahtevali, da jih obiščejo 
|redstavniki ministrstva za 
tomet in zveze in republiške 
(irekcije za ceste ter osebno 
Bgotovijo, da bodo z asfalti-
tanjem nadaljevali čimprej, 
fo nekajurni zapori je prišel 
Ldirekcije J u r e Pejanovič, 

pristojen za celjsko območje, 
ki jim je skupaj s šentjurskim 
županom in poslancem Juri
jem Malovrhom pojasnil, da 
je odločitev o tem, katero ce
sto bodo asfaltirali, v celoti v 
rokah parlamenta. 

Pejanovič je povedal, da je 
asfaltiranje krajšega odseka 
na cesti Planina-Sevnica lani 
iz republiškega plana žal iz
padlo. Projekti za spodnji del 
so že narejeni, pri čemer je 
obljubil, da bodo za zgornji 
del pripravljeni leta 2001, od
ločitev o gradnji pa je odvisna 
od parlamenta. V pristojnosti 
direkcije je le ugotovitev, da je 
cesta slaba in tudi minister za 
promet in zveze, ki so ga za
man pričakovali, jim ne more 
nič obljubiti, je pojasnjeval 
Pejanovič. 

Krajani so Pejanoviča 
opomnili, da je ta cesta že 
dolgo vrisana kot asfaltirana. 

vprašali so ga, ali pozna slo
venski kraj, kjer so kar tri 
državne ceste neasfaltirane, 
povedah so mu tudi, da so 
Kozjanci očitno enakopravni 
le pri plačevanju davkov. Od
govoril jim je, da je v Sloveniji 
vsega skupaj še 600 kilome
trov makadama, državnega 
denarja pa tako malo, da bi 
lahko prišlo prihodnje leto v 
poštev le asfaltiranje 1,5 kilo
metrskega odseka. 

Ko je krajane uspel prepri
čati, da so le strokovna služba, 
je predsednik sveta KS Planina 
pri Sevnici Roman Planko 
dejal, da je pohtika očitno nad 
stroko ter da se gradijo ceste 
tam, kjer znajo boljše lobira-
ti. Tako so se v kraju odločih, 
da bodo v prihodnje pritiskali 
na poUtike in ne več na stro
kovne službe. 

Zato se je po prekinjeni 
zapori iniciativni odbor zno

va sestal ter odločil, da napo
vedane nove cestne zapore, ki 
naj bi bila v ponedeljek v 
Šentjurju, ne bo. Krajani bo
do počakali na volitve, nato 
pa 15. novembra skušaU 
zbrati izvoljene poslance s 
Celjskega in Posavja ter di
rektorja direkcije za ceste. 
Od njih pričakujejo pisno 
podporo, da bodo glasovah v 
parlamentu v njihov prid, si
cer bodo napovedano cestno 
zaporo v Šentjurju uresničili 
23. novembra. 

BRANE JERANKO 

Po nekaj urah čakanja je prišel med protestnike Jure Pejanovič iz direkcije za ceste, 
pristojen za celjsko območje. 

Mati Zemlja v Forumu 
v dvorani Forum v Celju 

so sinoči, v sredo zvečer, 
prvič gostili predstavnike 
popotniškega in ekološke
ga društva Mati Zemlja, v 
sodelovanju s katerimi bo
do poslej dvakrat mesečno, 
ob sredah pripravljali poto
pisne večere. 

Mariborčan Gregor Preac , 
sicer novinar in že leta po
potnik, ki svet spoznava sko
zi približevanje različnim 
kulturam in družbam, je si
noči predstavil svoje zadnje 
poldrugi mesec trajajoče po
potovanje po Kubi. Kube to
krat ni obiskal prvič, zato pa 
jo je po dolgem in počez 

prepotoval na »kubanski« na
čin, s tehniko torej, ki je 
starejša od vladavine Fidela 
Castra. V drugi polovici me
seca, 19. oktobra, pa bodo v 
dvorani Forum gostili Za-
grebčanko Danico Ilič, ki bo 
obiskovalcem skušala pribli
žati Turčijo. Mudila se je v 
več turških mestih, zlasti po
drobno pa je spoznavala 
turško visokogorje, saj velja 
za zagrizeno planinko, ki se 
rada spogleduje z alpiniz
mom, za lličevo pa je še zna
čilno, da je še nobeno morje 
tega sveta v počitniškem času 
ni zvabilo proč od gora. 

IS 

Dnevi medicine športa 
Združenje medicine dela, prometa in športa pripravlja letos 

v Celju že deseto leto zapored Dneve športne medicine v 
Sloveniji. Seminar bo 13. in 14. oktobra v modri dvorani 
Celjanke na Celjskem sejmu, namenjen pa je zdravnikom 
športne medicine, zdravnikom splošne in šolske medicine, 
fizioterapevtom, maserjem, trenerjem ter tudi vsem ostalim, 
ki se ukvarjajo s športno medicino. Predavali bodo priznani 
profesorji iz Slovenije in Hrvaške. J I 

Kri za lastnega otroka 
^ed Celjani ima krvodajalski »rekord« 
'''•kojenec Franc Dečko. Prejšnji teden, ko 
'•laroval kri že stotridesetič, so pripravili v 
!''nišnici zanj manjšo slovesnost. Človeko-
Jt̂ ni Dečko je namreč obenem praznoval 

rojstni dan. 
•̂ a slovesnosti so se mu za njegov človeko-
Ĵ n̂i prispevek osebno zahvalili najvišji pred-
^^iki bolnišnice, transfuziološkega oddelka 
območnega Rdečega križa. Zahvalili so se 

^ 2 različnimi pozornostmi, na mizi pa je 
^ med drugim vehka torta z napisom »Za 
^ X darovano kri«, pozornost krvodajalčeve 
Î ôge Marije. 

Doslej je daroval približno 50 litrov krvi. Prvič so 
mu jo vzeli leta 1951, med služenjem vojaškega 
roka, ko je granata hudo poškodovala tri vojake ter 
je enemu celo odtrgalo roko. V Dečkovi dolgi 
krvodajalski »zgodovini« je bUo najbolj pretresljivo 
leto 1966, ko je z darovanjem krvi rešU življenje 
lastnemu otroku, ki se je zastmpil. Njegov sin Bojan 
je odšel pozneje po očetovi krvodajalski poti. 

Franc Dečko je delal dolga leta v Cinkarni 
kot delovodja, v prostem času sta mu prirasla k 
srcu šah ter ribolov. Zanimivo je, da izhaja iz 
rodbine velikih mož, med katerimi je Ivan 
Dečko, ki so mu posvetili Celjani pomembno 
ulico. BJ , foto: GD 
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Dostojni naslednilci 
slavnili prednilcov 

Minuli vikend je bila Zgor
nja Savinjska dolina, kljub 
obilnim padavinam in turob
ni megli, planinsko dožive
ta, saj sta kar dve planinski 
društvi, mozirsko in gornje-
grajsko, praznovali polsto-
letni jubilej. Mozirjani so se 
ob tej priliki zahvalili in na
gradili prizadevne in zasluž
ne člane, v Gornjem Gradu 
pa so praznovanje Abraha
ma povezali z odprtjem no
vega društvenega prostora. 

Megla in deževne pršice so 
prenekaterega občudovalca pla
nin odvrnile od sobotnega po
hoda na Mozirsko planino -
pred kočo so se zbrali najbolj 
srčni mozirski zaslužniki in 
ob njih Andrej Brvar, predsed
nik Planinske zveze Slovenije, 
potem Adi Vidmajer, podpred
sednik osrednje organizacije, 
Kocbekov naslednik Martin Au-
breht in številni prijatelji iz 
sosednjih društev. Ob tem ni 
mogoče oporekati Franciju 
Steinerju, mozirskemu pred
sedniku, ki je dejal, da je pla

ninstvo način razmišljanja in 
življenja, neskončna ljubezen 
do božjega stvarstva. Čeprav 
rana, ki jo je povzročila seli
tev planinskega meddruštve-
nega odbora v Celje, še vedno 
ni povsem zaceljena, kot ne 
pozabljena prisvojitev pravnega 
nasledstva savinjske podruž
nice, ki po mnenju Steinerja 
in zgornjesavinjskih planincev 
pritiče vsem članom meddruš-
tvenega odbora in nikakor zgolj 
celjskim planincem. 

Planinci so bili in ostajajo 
najmnožičnejši društveni de
javniki praviloma v vseh kra
jih, tudi Mozirje ni izjema, 
zato je njihov prispevek k raz
voju bistven. Po letu 1984 je v 
njihovih rokah ponovno koča 
na Mozirski planini, po veliko 
urah prostovoljnega dela lah
ko danes nudi varno in toplo 
zavetišče. Jubilej je seveda tu
di lepa priložnost za zahvalo 
posameznikom, ki so postavi
li kamenček več v mozaik mo-
zirskega planinstva - tako še 
živečim ustanovnim članom. 

šolam in podjetjem, kakor 
onim, ki se jim je na predlog 
matičnega društva oddolžila 
Planinska zveza Slovenije. 

Kljub slabemu vremenu je 
bil na Mozirski planini lep 
dan in ob še obilnejših padavi
nah enako tudi naslednji dan v 
Gornjem Gradu. Tri stotnije 
domačinov in gostje, razen An
dreja Brvarja, so zbrano sledi
li izbornemu programu. Gor-
njegrajci so praznovanje pol-
stoletnega jubileja združili s 
predajo namenu novega druš
tvenega prostora (na posnet
ku). Dosedanji se je moral 
umakniti gradnji prepotreb-
nega mosta čez Dreto, prido
bitev pa bo služila vsem druš
tvenim potrebam. V uporabo 
sta ga predala najstarejši gor-
njegrajski član planinske or
ganizacije in eden ustanovite
ljev društva Nande Rifelj in 
sedanji predsednik Matej Za-
volovšek, ki pripada mlajši 
generaciji. 

EDI MAVRIC 
Foto: CIRIL SEM 

Dobrote s icmetij 
Drugi sejem Dobrote s kmetij, ki je bil deloma na parkirišču pred občinsko stavbo, večji de 

pa v športni dvorani na Polzeli, pripravljata polzelsko Ttiristično društvo in Občina Polzeli 
v sodelovanju z drugimi društvi. 

Letošnji drugi sejem je privabil že bistveno več sodelujočih in obiskovalcev kot lanski. ]( 
dokazuje, da je bila zamisel dobra in da bo sejem postal tradicionalen. Ponudba je bila zelo pestra 
kmetje in kmetice so prinesli suhomesne izdelke, vino, jabolčnik, razne vrste žganja, več vrs 
kruha, peciva in še marsikaj drugega, kar pripravljajo v kmečkih kuhinjah. Poleg tega so bili n, 
sejmu čebelarji in gobarji, taborniki so pekli kostanj in več vrst palačink, zeliščarji z OŠ Polzela ii 
podružnične Andraž so ponujali več vrst čajev in z njim tudi postregli. Za veselo razpoloženje ji 
igralo več glasbenih skupin, možna pa je bila vožnja s konjsko vprego. T. TAVČAl 

Prva konjeniška prireditev v Socki 
Vzrejno jahalni center Šeško v Socki je ob 

5. prazniku Občine Vojnik pripravil konje
niško prireditev, na kateri se je v različnih 
jahalnih in konjeniških spretnosti pomerilo 
kar 86 konj iz več konjeniških klubov od 
Maribora do Veniš. 

Prvič v Sloveniji so pripravili tekmovanje na 
izločanje in paralelno tekmovanje je bilo pri
jetna novost za tekmovalce ter privlačno za 

gledalce. Prvi so se med seboj pomeriU vozniki 
dvoVpreg. Zmagal je Zdravko Kozel iz Škofje 
vasi, ki je prejel pokal Občine Vojnik. 

Nato so se pomerili vozniki enovpreg, kjer se 
je najbolje odrezal Ivan Mirnik, sledile so 
jahalne spretnosti, na koncu pa je gledalce in 
konjenike razvnel galopski dvoboj, kjer sta 
prvo mesto osvojila Sandi Glažar in Roman 
Javornik. HINKO JERČIČ 

PLANINSKI KOTIČEK 
Na Rddico 

Planinsko društvo Celje va
bi to nedeljo, 8. oktobra, na 
pohod čez Bohinjske gore po 
starih tihotapskih poteh na 
Rodico. 

Odhod bo ob 5. uri z naroče
nim avtobusom s postaje na 
Glaziji. Prijave zbirajo v Pla
ninskem društvu Celje, tele
fon 492-48-51. 

Na Veliko Planino 
in po Medvednid 
Planinsko društvo Zabu-

kovica vabi to soboto, 7. ok
tobra, na izlet na Veliko Pla
nino in na bajtarski golaž. 

Odhod posebnega avtobusa 
bo ob 6. uri iz Zabukovice. 

Planinsko društvo Celje, sek
cija Zavoda za zdravstveno 
varstvo in PD Zabukovica pa 
vabita v soboto, 14., in v nede
ljo, 15. oktobra, na izlet po 
planinski poti po Medvednici 
(Zagrebški gori). 

Odhod posebnega avtobusa 
bo v soboto, 14. 10., ob 5.30 iz 
Zabukovice in ob 6. uri iz 
Glazije v Celju. Prijavite se v 
društveni pisarni PD Celje ali 
pri Franciju Ježovniku, tele
fon 571-70-78. 

Mladi planinci v 
Celju 

V vseh vrtcih in osnovnih 
šolah v Celju delujejo pla
ninski krožki, le da se do 
sedaj niso povezovali v Mla
dinski odsek. 

Najštevilčnejši so v treh celj
skih vrtcih, kjer je v planinsko 
društvo vsako leto vključenih 
okrog 140 otrok v starosti pet 

do sedem let. V krožkih otro 
ke usmerjajo v spoštovanje na 
rave in oblikovanje kulturne 
ga odnosa do nje, učijo jil 
prilagajanja, motivirajo jih za 
pozitiven odnos do hoje in 
razvijanje čustev do narave ic 
drugih udeležencev, kar je do
ber temelj za nadaljnje deloi 
osnovnih šolah. 

Jesen na Bukovid 
Planinsko društvo Žalei 

prireja v nedeljo, 8. oktobra, 
tradicionalno prireditev »Je 
sen na Bukovici«. 

Vabijo vse ljubitelje poho
dov in narave, da se jim n; 
Bukovici pridružijo pri pek 
kostanja, za popestritev pa bc 
poskrbela tudi zasedba Pla
ninski odmev. 

MOJCA MAROi 

Gasilci, ne buldožer 
Kot bi bil na delu buldožer, je videti njiva Ane Srebočan iz Brezove pri Šmartnem v Ro^"' 

dolini. Pa ni šlo za kakšna zemeljska dela, pač pa za nerodnost voznika gasilskega vozila ^ 
Šmartnega, ki je v bUžini gasil požar. »Celjski gasilci so to opravili čisto drugače, ne da bi raz^ 
mojo njivo,« se jezi Srebočanova in se sprašuje, kdo ji bo plačal odškodnino. Foto: 
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•petek je bil dan predstavitve in ogledov ambulante ter naprave za merjenje kostne gostote 
na Jenkovi 20 v Celju. 

Vas zanima, kako 
čvrste so vaše kosti? 

o osteoporozi, stanju ko
ti, ko le-te z leti postanejo 
^ebolj krhke in lomljive, je 
lilo že veliko povedanega in 
lapisanega. Ker gre za re-
no obolenje, ki prizadene 
koraj polovico žensk po ob-
lobju menopavze, pred njo 
laniso imuni niti moški, je 
lobro vedeti, kako čvrste so 
laše kosti. To pa je mogoče 
( Z medicinskim preverja-
ijem. 

V izogib poškodbam kosti, 
rii zelo kompliciranim in ce-
smrtnim (npr. pri padcu in 

omu kolka), bi morala vsa

ka ženska, ki je prestopila 
prag menopavze, na prever
janje gostote kostne mase. 
Nekatere ženske bi morale to 
storiti že prej, na primer tiste, 
ki so zgodaj izgubile jajčnike 
oziroma rodila, kadilke, pa 
ženske, ki se zdravijo z dolo
čenimi hormoni in kortiko-
steroidi itd. Zanimiv je poda
tek, da je več kot tretjina 
žensk, starih okoli sedemde
set let, ki že imajo zlom na 
hrbtenici, a tega sploh ne ve
do. Da je z njihovim zdravjem 
nekaj narobe, jih opozarjajo 
bolečine v predelu prsnega 
koša, dejstvo, da se njihova 
telesna višina nekoliko 

zmanjša, pa pripisujejo pač 
»starosti«. 

V Celju sta dva najsodob
nejša aparata za merjenje 
gostote kostne mase na hrb
tenici in kolkih: ?nega imajo 
v bolnišnici, drugega pa so 
pred kratkim namestili v 
ambulanti za densitometrijo 
na Jenkovi ulici št. 20 v Celju 
(prav blizu bolnišnice), ki 
deluje v okviru zasebne gi
nekološke ordinacije Darje 
Gašperlin Dovnik, dr. med. 
V tej ambulanti se je za pre
gled mogoče naročiti vsak 
dan, na tel. št. 03 /54-34-434 
in 492-56-00 ali na št. 0 4 1 / 
755-401. Cena polurnega 
pregleda in svetovanja (pos
veta z ginekologinjo) je 5 
tisoč tolarjev. 

M.A. 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

Lepe noge »prešale« grozdje 
Minulo soboto je bila Sta

rem trgu v Slovenskih Ko
njicah prireditev Trgatev 
2000. Pripravilo jo je Vino
gradniško - vinarsko druš
tvo Slovenske Konjice. 

Medse so povabili tudi vin
sko kraljico Martino Stego-
vec. Goste je najprej pozdra
vil Jože Tominšek, med njimi 
predsednika turistične zveze 
Slovenije Marjana Rožiča in 
župana Janeza Jazbeca. De
jal je še, da je potrebno ohra
niti navado oznanitve začetka 
trgatve. S tem se mesto Slo
venske Konjice postavlja ob 
bok mnogim drugim me
stom, ki častijo vinsko trto. 
Da pa prireditev ni minila 
zgolj v znamenju govorov, so 
poskrbeli pevci okteta Stu-
denček z narodnimi pesmimi, 
posvečenimi vinski trti in vi
nu. Dva mlada muzikanta sta 
zaigrala na harmoniki, zapeli 
pa so člani Vinogradniško -

vinarskega društva, pritegnili 
pa še mnogi drugi. Med pri
sotnimi je bilo sHšati, da ima 
grozdje precej sladkorja in bo 
vino kakovostno. Prav kako
vost vina pa daje vinorodne
mu območju in kraju dober 
glas. Marjan Rožič je še dejal, 
da povsod po Sloveniji vino
gradniki in pa turistična druš
tva dobro sodelujejo, saj turi
zem brez vina pravzaprav ni 
turizem. Sledila je simbolična 
trgatev. Dva mladeniča sta 

med drugim sezula vinsko 
kraljico Martino in Matejo 
Polh ter jima umila noge. De
kleti sta nato stopili v škaf in z 
nogami stisniti grozdje. Okoli 
škafa je v hipu nastala gneča 
saj so vsi želeli poskusiti 
pravkar stisnjen mošt, pa tudi 
pogledov na lepe noge niso 
odvračali. Prireditev se je na
daljevala s programom za 
najmlajše. Klovn iz mini cir
kusa Buffeto je na svoj način 
zabaval otroke. J . G. 
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ODMEVI 

Tresla se je 
gora, rodila se 

• 9^ mm 

je misli. 
Spoštovana študentka in 

kolegica Helena Kojnik! 
Upravni odbor KŠCR se ne 

želi spuščati v debato o po
dobnosti volitev v KŠCR in v 
ZRJ, saj menimo, da takšen 
nivo debate ne pritiče štu
dentom - bodočim intelek
tualcem. 

Glede ostalih očitkov pa 
Vam odgovarjamo: 

Zaradi prostorske stiske v 
Mladinskem centru Celje je 
vodstvo kluba sprejelo odlo
čitev, da v prid nemotenega 
teka volitev v dvorano spu
sti le člane kluba (KŠCR), ki 
so volilno pravico dokazali z 
osebnim dokumentom. Od
ločno zanikamo očitek, da 
so bili volivci t.i. »nasprotne
ga tabora« na seznamu čla
nov zapisani z majhnimi ti
skanimi črkami. Študentka 
Kojnikova nas očitno prece
njuje, ko misli, da smo spo
sobni identificirati volivce 
»nasprotnega tabora« izmed 
2034 imen v bazi podatkov 
KŠCR. Majhne tiskane črke 
so nenamerno naključje pri 
vnašanju članov v bazo. 

Vodstvo kluba ni organizi
rano pošiljalo elektronske 
pošte ali telefoniralo članom 
kluba v času uradnih ur. Trdi
tve o tem, da je vodstvo kluba 
prisililo bodočega člana v za
gotovilo, da bo volil zanje v 
zameno za članstvo v klubu, 
se nam ne zdi vredno niti 
komentirati, poleg tega pa so 
volitve potekale tajno in ano
nimno, zaradi česar je ta izja
va še posebej brezpredmet
na. 

Vodstvo kluba je primora-
no temeljni akt dosledno 
upoštevati in ne »razlagati«, 
kot nam to očita študentka 
Helena Kojnik. Na volitvah 
kluba so lahko volili le člani 
kluba. Temeljni akt pa za 
člane kluba upošteva le ti
ste, ki so podpisali pristop
no izjavo in imajo status štu
denta na univerzi ali visoko
šolskem zavodu v tekočem 
ali preteklem študijskem le
tu. V tekočem študijskem le
tu na dan 15. septembra 
(1999 /2000) dotične osebe 
še niso imele statusa štu
denta. To je potrdil tudi od
vetnik, podobno prakso pa 
izvaja tudi npr. Mobitel pri 
vlogah za pridobitev štu
dentskega paketa. 

Iz trditve Helene Kojnik, 
da si je vodstvo podaljšalo 
mandat na dve leti, je raz
vidno njeno nepoznavanje 
temeljnih listin kluba, kjer je 
jasno zapisano, da traja 
mandat organov kluba le 
eno leto. 

Heleno Kojnik vljudno na
prošamo, da v bodoče svoje 
trditve preveri in šele nato v 
javnost vnaša nezaupanje do 
kluba, ki je tu zato, da zasto
pa interese vseh študentov v 
regiji. Da sedanje vodstvo to 
počne korektno, je na voli
tvah navsezadnje potrdila ve
lika večina članov, ki mu 

(nam) je že drugič potrdila 
mandat. 

UPRAVNI ODBOR KŠCR 

Tresla seje 
gora, rodila se 

je miš lil. 
Spoštovani! Članek v 38. 

št. NT z dne 21. 9. 2000 , poln 
nepreverjenih informacij, 
delo vašega novinarja Pri
moža CJLrmana, me je prive-
del do tega, da podam pre
verjene ter dokazljive infor
macije. 

Vaš novinar v uvodu po
daja naslednji opis predvo
lilnega časa: »... pod prepro
go pomedla umazanije in 
nizkih udarcev z obeh strani 
...« Zase lahko povem, potr
dili pa bodo drugi, da nisem 
zadajala nobenih nizkih 
udarcev ali da bi kdorkoli od 
mojih simpatizerjev povzro
čal kakršno koli umazanijo. 
Izključno in samo opozarjali 
smo na mnoge nepravilno
sti, ki so se dogajale v Klubu 
za časa mandata prejšnje in 
sedanje vlade. Vse opazke 
smo in lahko podkrepimo z 
dokazi. Opozorili smo, na
primer, na dejstvo, da Matej 
Delakorda sodeluje s Stran
ko mladih Slovenije. Na 
podlagi tega, da prisostvuje 
na njihovih uradnih sestan
kih, in tega, da je stranki 
enkrat celo ponudil prostore 
KŠCR-ja za njihov uradni se
stanek (ki je bil odpovedan 
šele nekaj ur pred dogovor
jenim začetkom), utemelje
no sklepamo, da vodstvo ni 
apolitično. Klubi pa morajo 
biti po Zakonu o društvu po
vsem apolitični. 

V zvezi z očitki o podpori 
Mladega foruma, ki ga politič
no nepoučeni ljudje smatrajo 
za podmladek ZLSD, naj pou
darim, da je Mladi forum regi
striran kot društvo in da je 
edina moja trenutna opredeli
tev proštudentska. 

Nihče od mojih simpatizer
jev ni agitiral volivce ob ne
mogočih urah. Zagotovo pa 
lahko povem, da si je doseda
nja vlada KŠCR privoščila 
marsikatero izrabljanje poob
lastil ( klicanje potencialnih 
volivcev po telefonu in njiho
vo včlanjevanje brez potreb
nega podpisane pristopne iz
jave, pošiljanje e-mail pošte, 
ki je bilo enostransko napisa
no za dosedanjo vlado . . . ) . 
Hkrati pa je iste dejavnosti 
o-nemogočila nam, »opoziciji 
ali nasprotni struji!«, kar je 
spet v nasprotju s statutom 
kluba. 

Vaš novinar očitno ni pri
sostvoval še nobenim štu
dentskim volitvam (Klubi, 
ŠOULj, ŠOUMb). Novinar bi 
moral pokazati na dejstvo, da 
se vse študentske volitve do
gajajo vedno po 01. 10., saj je 
logično, da se z novim študij
skim letom omogoči vsem 
študentom volilna pravica, ta
ko tudi brucom. 

Še vedno ostaja samo en 
razlog za sklicane predčasne 
volitve, in to je strah pred 
volilnim porazom sedanje 
vlade KŠCR, ki je dijakom 
vzela že prej pridobljene pra
vice. Bruci generacije 2 0 0 0 / 
2001 so prva generacija, ki 
izhaja iz Dijaškega kluba Ce
lje in so zato zelo dobro or
ganizirani. Človek se ne mo
re znebiti občutka, da je se

danjo vlado postalo strah 
pred izgubo na volitvah in je 
zato brucom vzela volilno 
pravico. Vpis je dosedanja 
vlada KŠCR onemogočila tu
di študentom, ki niso imeli 
potrjenega potrdila o šolanju 
za leto 1999/2000, imeli pa so 
že letošnje potrdilo. Še en 
dokaz diskriminatornega ve
denja vlade KŠCR. Pa še to: 
vsak član, ki mu poteče sta
tus študenta, je član kluba še 
eno leto po izteku statusa 
študenta, tako da ni nobene 
bojazni, da absolventi letni
ka 1999/2000 ne bi mogli vo
liti po 01. 10 .2000 . 

Nadalje avtor članka precej 
subjektivno izjavlja, da »...se 
je Delakorda moral braniti tu
di obtožb, da ni mogoče dobi
ti na predogled finančnega 
poročila kluba«. Braniti se jih 
je moral povsem utemeljeno. 
Poročilo bi namreč moralo bi
ti predloženo volilnemu obč
nemu zboru. 

Nenazadnje bi želela opo
zoriti še na nekatere nepre
verjene podatke. Zlasti na 
dejstvo, da subvencionirane 
karte za kino in avtobuse, 
revija Mezinec in razne prire
ditve niso nobena novost se
danje vlade. 

Na koncu bi se želela zah
valiti vsem volivcem, ki so 
prišli na volitve, saj so poka
zali, da jim ni vseeno za 
KŠCR. Še posebej bi se žele
la zahvaliti vsem volivcem, 
ki so glasovali zame in za 
mojo listo, obenem pa bi se 
jim želela iskreno opravičiti 
za vse nevšečnosti in vse 
»nizke udarce«, ki so jih bili 
deležni ob pristopu na voli
tve. 

Vsi člani kluba so enako
pravni in enakovredni, ne gle
de na starostno dobo ali na 
vpisani letnik. Klub pač ni 
skupek članov, ki tvorijo vla
do in si samovoljno tolmačijo 
pravice in dolžnosti. 

TANJA ČAJAVEC, 
Celje 

PREJELI 
SMO 

Samomori kol 
slovenski 
fenomen 

K pisanju tega pisma me je, 
navadnega in preprostega 
človeka, spodbudila objava o 
pripravah na zasedanje 
evropskega kongresa o sa
momoru in samomorilnem 
vedenju. 

Že pred leti sem napisal pi
smo na takšno temo v naš 
lokalni časopis Savinjske no
vice. Tedaj me je k pisanju 
spodbudila vsebina, objavlje
na v časniku Glas Savinjske iz 
Žalca, z naslovom »Smrt raz
saja po Zgornjesavinjski doli
ni«, v kateri so bili opisani 
primeri o več izvršenih samo
morih na območju Savinjske 
doline v (tedaj) samo nepol
nih treh tednih. 

Človek ostrmi in si reče: 
»Grozljivka!« ko prebere po
datke, da smo v Sloveniji po 
nagnjenosti k samomorilno-
sti ena najbolj ogroženih dr
žav v Evropi. Saj se uvrščamo 
v sam vrh, na šesto mesto. 
Nad takšnimi podatki in dejs

tvi se je vredno in nujno zami
sliti, predvsem pa razmišljati 
in strokovno ukrepati, da bi 
se samomorilnost pri nas 
umirila, zmanjšala, ustavila. 
Saj v Sloveniji umre znatno 
več ljudi kot v cestnem pro
metu! 

Preprost človek si v takšnih 
situacijah zastavlja brezmej
no število vprašanj, a odgovo
rov ne dobi. Zakaj ti ljudje to 
počnejo? Kaj jih vodi v samo
morilnost? Zakaj so to dogaja 
tako množično? Zakaj agre
sivnost nad samim seboj? Za
kaj je tako veliko samomorov 
prav v teh krajih, pri nas v 
Sloveniji? Med ljudmi, ki si 
vzamejo življenje, so mladi 
ljudje, so osebe srednjih let, 
ostareli, ljudje različnih spo
lov, družbenih statusov, pa 
neizobraženi, izobraženi in 
visoko izobraženi ter revni in 
bogati. Torej gre za pravo 
uganko in skrivnost fenome
na samomorilnosti v Sloveni
ji-

Bog ve, kaj vse se dogajalo 
s temi ljudmi, ko so še živeli, 
kaj je bilo v njihovih drhte
čih srcih, polnih bolečin za
radi gorja, neznosnih odno
sov in krivic, kazni, sodb 
brez grehov, neuslišanih in 
nezvestih ljubezni. Kaj vse 
so doživljali zaradi samote, 
ponižanj itd., da sta jim um 
in srce odpovedala in jih do
končno strla? 

Predsednica organizacij
skega odbora za pripravo 8. 
evropskega kongresa o sa
momoru in samomorihiem 
vedenju prof. dr. Onja Grad, 
klinična psihologinja s Psi
hiatrične klinike v Ljubljani, 
se je vse prej kot pozitivno 
ali pohvalno izrazila o odno
su, ki ga ima do fenomena 
samomorilnosti na Sloven
skem naša država. Rekla je : 
»V Sloveniji glede tega tišči
mo glavo v pesek.« Saj nima
mo niti enega plačanega stro
kovnjaka, ki bi se uradno uk
varjal s tem področjem ozi
roma pojavom. 

Ob zaključku naj povem, 
da sem o tem pisal že pred 
leti. Takrat sem strokovnjake 
(psihiatre, psihologe, zdrav
nike, sociologe itd.) pozval, 
prosil! da je že skrajni čas, da 
dajo od sebe svoj glas, mne
nje, oceno, da se ta ihta sa
momorilnosti v naših krajih 
umiri, če že ne zmanjša ali 
celo ustavi. Žal se na mojo 
javno prošnjo ni nihče od
zval, torej ni padla na plodna 
tla. Od takrat so minila že tri 
leta. V teh treh letih pa smo 
zaradi samomorov v Sloveni
ji za vedno izgubili nad tisoč 
ljudi. Nad čemer lahko le os-
trmimo in si rečemo: »Groz
ljivka!« 

VLADO PAREŽNIK, 
Mozirje 

Nizki udarci 
vlade 

Drugače pač ni mogoče ob
jektivno komentirati odloči
tev Bajukove vlade. Minister 
za gospodarstvo je na veliko 
obljubljal, da bo storil vse, da 
Gorenje dobi nujno potrebno 
finančno pomoč zaradi ne
davnega katastrofalnega po
žara, ki je uničil del srca proi
zvodnje in 250 delavcev tako 
rekoč postavil na cesto. To, 
da je vlada postavila ultimat 
koncernu Gorenja, smrdi po 
namernem izigravanju naše
ga največjega izvoznika, ki je 

slovensko gospodarstvo po
peljal v svet. 

Zdaj se v vladi kar naen
krat sprašujejo, zakaj v Go
renju niso zavarovali tega in 
onega, zakaj je sploh zagore
lo, kdo je krivec itd., vse to z 
namenom, da bi se izognili 
denarni pomoči. Medtem pa 
se bodo v koncernu čisto 
»spufali« in ostali sami, dav
kov in ostalih pristojbin pa 
vlada zagotovo ne bo poza
bila pobrati. 

Zdaj se vidi, kakšno vlado 
smo dobili. Namesto izboljša
nja stanja in hitrejšega pribli
ževanja Evropi, smo doživeli 
same podražitve in štrajke, 
na malega človeka so čisto 
pozabili. Mali človek danes 
ne ve, kako bi se oskrbel z 
ozimnico, kako bi si napolnil 
cisterno s kurilnim oljem ipd. 
Od golih obljub ni bil še nihče 
sit, zato je zdaj zadnji čas, da 
se odločimo po lastni presoji: 
za prave poslance in pred
vsem poslanke, take ljudi, ki 
so modri, sposobni in pošte
ni. 

DUŠAN GORKIČ, 
Vojnik 

Dolžnosti 
pooblaščenca in 
pravice lastnika 

v naši zahtevi glede vpisa 
etažne lastnine v zemljiško 
knjigo oziroma zadevi, ki jo je 
vložila skupina etažnih lastni
kov na osnovi zemljiškok
njižnega predloga (sestavil ga 
je g. zastopnik-pooblaščenec 
- netočno) trdim, da me 
pooblaščenec ni zastopal v 
skladu s podatki, ki sem mu 
jih posredoval. Mi smo ga 
overjeno pooblastili, delal pa 
ni v korist nas kupcev, na 
priporočene dopise ni odgo
varjal in ni reagiral na naša 
opozorila in zahteve. Trdim, 
da mene osebno ni zastopal v 
skladu s podatki, ki sem mu 
jih posredoval. 

Zadeva, ki še ni zaključena, 
ki je slabo opravljena in pla
čana vnaprej, se nebulozno 
vleče že od leta 1996. Sprašu
jem se (in odgovorne osebe), 
kdaj je pooblaščenec upravi
čen do plačila takšnih stori
tev, sprašujem pa se tudi, ali 
mu je mogoče odpovedati 
pooblastilo za zastopanje, 
ker pač ne dela skladno s 
pričakovanju etažnih lastni
kov. 

Menim, da bomo njegove 
stranke (kupci etažnih stano
vanj) po takratnem ti. Jaz-
binškovem zakonu oškodo
vani. In kaj nam je storiti v 
tem primeru? 

FRANC ŠPES, 
v imenu prizadetih etažnih 

lastnikov na Goriški 6 - 8, 
Celje 

ZAHVALE, 
POHVALE 

Hvala za 
dobrodelni 

koncert 
v petek, 29. oktobra, je bil 

na Ljubečni dobrodelni kon
cert za Vilija Jurkoviča. Kon
cert so pripravili njegovi bivši 

sošolci iz osnovnih šol [ 
bečna in Vojnik ter nje 
prijatelji. Za to dejanje J 
jim rada iz srca zahvalila 
v imenu sina Vilija. 

Posebna hvala Jasn 
Temnik in Petru Keršu 
vsem, ki ste na dobrodeli 
koncertu nastopili, pa KS 
bečna, ravnatelju OŠ Ljul 
na, vsem sponzorjem, kij 
pomagali pri srečolovu ali p, 
denarni pomoči, hvala vsê  
ostalim, ki ste na kakršen ko 
način pomagali pri izvedj 
koncerta. Hvala tudi vam_i 
ste prišli na ta koncert v up: 
nju in želji, da moj Ijublĵ r, 
sin Vili ozdravi in da v nj 
dom spet posije žarek son^ 
sreče in veselja. 

Zahvaljujem se tudi vsê  
ki ste nakazali denar na Vilija 
V O hranilno knjižico, sodelj, 
kam in sodelavcem Mirotel 
sa, gospe Mileni Žaberl, $(, 
rodnikom, sosedom in vsea 
ki nam pomagate. Še enkrai 
iskrena hvala! 

HERMINA in VID JURKOVli 

Končno brez 
prahu! 

Zahvaljujem se vsem, kis! 
si kakor koli prizadevali, i 
smo dobili asfalt na cestnei 
odseku Šentjur - Resevna, 
kraju Krajnčica. Še posebe 
hvala gospodu županu Juriji 
Malovrhu za obljubo, ki joii 
izpolnil, in Romanu Kojterei 
ju, predsedniku odbora zaoi 
ganizacijo in izvajanje delni 
omenjenem odseku ceste. 

HERMINAKNEI 
Šentju 

Lepo nam je b i l i 

Bil je lep jesenski dan, pra 
na pragu mojega jubileja 
sedemdesetletnice, ko ji 
vodstvo našega Društva upo 
kojencev iz Slivnice, organia 
ralo izlet. 

Najprej smo poromali n 
Sveto Goro pri Gorici in a 
med potjo na kratko ustavil 
na Lomu. Na Sveti Gori SNII 
bili pri sveti maši, ki jo j 
daroval tamkajšnji pater, I 
nam je po maši pripovedovi 
o zgodovini te cerkve. V teffl 
lepem kraju na Primorskefl 
smo uživali v lepotah naravf 
potem pa smo jo mahni' 
prek meje v Italijo in Dobef 
dob, kjer je tudi slovenski! 
fantov grob. Ogledali smo i 
Muzej Soške fronte in se NAI' 
vračali v Slovenijo. Pod Naiif 
som, pri Abram, kjer je kmet 
ki turizem, smo se okrepčal'I 
se ustavili še na Trojanah''1 
se vrnili domov, polni lep'' 
vtisov in spominov. 

Prisrčno se v imenu vsf 
udeležencev izleta zahvalj" 
jem vodstvu našega društ̂ ' 
upokojencev za ves trud i-
prizadevanje, da nam je bilf 
tako lepo. Lepa hvala tudi 
šemu šoferju Tončku za pf̂  
vidno in varno vožnjo ter n̂ "' 
zikantu Užmahu, ki nam 
krajšal čas. Prisrčna hs^ 
vsem tudi za čestitke k nioĵ  
mu jubileju. 

CILKA KLADNI^ 
Gorica pri Slivn'̂  
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KAJ BI DANES KUHALI? 
0ota z vampi, 
sjcutne palačinke s 
firuškami (ali drugim 
sadjem). 

Rižota z vampi 
Za 6 oseb potrebujemo: 
OOg riža, 500 g vampov, 40 g 
lasla ali margarine, 100 g 
rekajene slanine, 1 čebulo, 
)žmarin, olje, nastrgan sir, 
i poper. 

Priprava: očiščene in do-
[0 oprane vampe skuhamo 
iobilici osoljene vode, da se 
mehčajo (najbolje pa, da ku
pno že zamrznjene okuha-
ie). Drobno sesekljamo sla-
lino, čebulo in rožmarin. Na 
(gretem olju prepražimo 
ĵprej slanino, nato primeša-

f čebulo in rožmarin. Ko 
ula postekleni, dodamo 
rezance narezane vampe, 

emešamo, nato pa strese-
p v kožico še riž. Premeša-
0, da se riževa zrnca z vseh 
rani namastijo. Kuhamo na 
ajhnem plamenu in pošto-. 

poma prihvamo juho, v kateri 
so se kuhali vampi. Juha naj 
bo vroča. Ko se riž zmehča, 
odstavimo kožico s štedilni
ka. Primešamo košček masla 
in nastrgan sir. Takoj ponudi
mo. 

Sicutne palaiinlce s 
lirušicami 

Za 4 osebe potrebujemo: 2 
hruški, 250 g skute, 4 jajca, 
lonček jogurta, 50 g sladkor
ja, 150 g moke, 50 g rozin, 30 g 
masla ali margarine, 50 g čo
kolade. 

Priprava: hruške olupimo 
in narežemo na tanke krhlje. 
Penasto umešamo skuto, ru
menjake, jogurt in sladkor. 
Dodamo moko in rozine. Iz 
beljakov stepemo trd sneg. 
Sneg rahlo zamešamo v skut-
no zmes. V ponvi segrejemo 

maščobo. Na vročo maščobo 
zlijemo četrtino skutnega te
sta. Na testo položimo nare
zane hruške. Ponev pokrije
mo. Na srednji temperaturi 
pečemo palačinke 5 minut. 
Obrnjeno pečemo v odkriti 
ponvi še z druge strani 5 mi
nut. Enako spečemo še 3 pa
lačinke. Potresemo jih z na
strgano čokolado in sladkor
jem in ponudimo vroče. 

Piše: MAJDA KLANŠEK 

SLADICA TEDNA ^ 

Grozdie v žganju 
Zrelo in sladko belo grozdje vložimo v žganje. Pozimi 

ponudimo vložene grozdne jagode kot dodatek k pecivu, 
kremi, narastku ali sladoledu. 

Za 2 kozarca po 500 g potrebujemo: 1,5 kg belega grozdja 
(muškat), 125 g sladkorja, 1/2 litra močnega žganja, 1 dl vode. 

Priprava: s škarjami odstrižemo zdrave in čvrste grozdne 
jagode z grozda, vsaki jagodi pustimo kratek pecelj. Vsako 
posebej obrišemo s krpo in jih zložimo v kozarce. V kožici 
zavremo vodo in sladkor. Kuhamo toliko časa, da se sladkor 
raztopi in da dobimo sirup. Grozdje prelijemo z žganjem, na 
vrh nalijmo sladki sirup. Kozarce neprodušno zapremo. Po
stavimo za 2 meseca na hladen in temen prostor. Če kozarca 
ne zapremo neprodušno, grozdne jagode počrnijo. Če je 
grozdje zelo sladko, lahko zmanjšamo količino sladkorja. 

BIO 
KOLEDAR 

Sejte, presajajte, sodite, zoiivojte, 
negujte rastline; rahljajte in 

prezročujte tla, pobirajte in predelujte 
pridelke v Čosu, ki je najugodnejši za 

posomezne tipe rastlin in ki je 
razviden iz koledarja. 

MOJA POKOJNINA 

Odgovor i o upolcojevanju 
Nov zakon o pokojnin-
kem in invalidskem zavaro-
inju, ki velja od 1. januarja 
W0, je prinesel v slovenski 
ukojninski sistem veliko 
^rememb. Čeprav se bodo 
'ločila zakona uveljavljala 
^topoma v naslednjih de
blih letih, marsikoga že se-
>j zanima, kdaj se bo lahko 
Pokojil. Na vaša vprašanja 
'to odgovarja Peter Šalej, 
••Ija oddelka za pokojnin-
i" in invalidsko zavarova
li pri celjski enoti ZPIZ. 

lojena sem 12.4.1949. Na 
'Vodu za zaposlovanje sem 
'1.8.1990, ko je šlo podjetje, 
*f sem bila zaposlena, v ste-

Delovne dobe imam 33 let 
'3 mesece (31.8.2000). Od-
^ sem brez službe, plaču-

redno vsak mesec pris-
k̂e za PIZ. Od leta 1995 

invalid III. kategorije, 
'•̂ i se bom lahko upokojila? 

enega otroka, 
'delovni invalidi II. oziro-
^ lil. kategorije imajo po 
Jodni določbi zakona o 
Nninskem in invalid

skem zavarovanju (Ur. list 
RS, številka 106 /99 in 7 2 / 
2000) možnost upokojitve 
še po starem zakonu s tega 
področja pod pogojem, da 
jim ob koncu leta 1999 ni 
manjkalo manj kot pet let 
starosti in pokojninske dobe 
do upokojitve. Glede na po
datke, ki ste jih zapisali, iz
polnjujete pogoje prehodne 
določbe, kar vam omogoča 
upokojitev do predčasne po
kojnine pri 53 . letu starosti, 
ne da bi še naprej plačevali 
prispevke PIZ, oziroma bih 
zavarovani, saj pogoj 30 let 
pokojninske dobe že prese
gate. V kolikor bi ostah v 
zavarovanju do upokojitve 
ob 53. letu starosti, vam sve
tujem, da tovrstno zavaro
vanje podaljšate še vsaj za 
slaba dva meseca. Takrat bi 
namreč dopolnih 35 let po
kojninske dobe, kar pa je 
finančno ugodneje pri od
meri pokojnine, saj ne bi bili 
deležni znižanja zaradi uve
ljavitve pravice do predča
sne pokojnine. 

Uveljavljanje znižanja sta
rostne meje zaradi otrok je 
kot novost prinesel nov za
kon o pokojninskem in inva
lidskem zavarovanju, ki pa 
velja od 1. januarja 2000 da
lje. Ker se lahko upokojite 
po že opisanih ugodnejših 

določbah starega zakona, to 
izključuje možnost uveljav
ljanja znižanja starostne 
meje iz naslova otrok, ki je 
izključna pravica novega za
kona. 

Letos imam 31 let delovne 
dobe in sem rojena 22.8.1952. 
Zaposlila sem se leta 1969 pri 
sedemnajstih letih. Imam dva 
otroka. Kdaj bi se predvidoma 
lahko upokojila? 

Prva možnost vaše upoko
jitve bi predvidoma bila v ok
tobru leta 2006 ob predpo
stavki, da ste ves čas do upo
kojitve zavarovani. Pri izraču
nu za upokojitev smo upošte
vali znižanje starostne meje 
iz naslova otrok v višini os
mih mesecev in 23 dni (za dva 
otroka) ter pet mesecev za
poslitve pred 18. letom staro
sti. 

KMETIJSKO SVETOVANJE 

Sddie in sadne tropine v 
prehrani živali 

Jesen je čas sadja. Sveže 
sadje (jabolka in hruške) je 
kot sočna krma primemo za 
prehrano različnih vrst živali. 
Letos, ko marsikje krme pri
manjkuje, sadje pa je obilno 
obrodilo, bi bilo res škoda, da 
ga ne uporabimo kot krmilo 
za živali. 

Sveže sadje jablan in hrušk 
vsebuje zelo malo beljakovin, 
pa še te so praktično neprebav
ljive. Vsebuje pa veliko slad
korja (jabolka 8,8 in hruške 9,1 
odstotka), tako da je energet
sko bogato. Vsebnost sladkor
jev narašča z zrelostjo sadja, 
prav tako narašča vsebnost 
sladkorja med skladiščenjem. 
Vsebnost vitaminov (A, B in C) 
ni visoka, med minerali pa iz
stopa kalij, ki ga je v jabolkah 
1,4 g/kg SS. Prebavljivost sadja 
je zelo dobra, primerjamo jo 
lahko s prebavljivostjo krmnih 
pes. 

V prehrani živali se uporab
lja zlasti odpadno sadje. Krmi
mo lahko svežega, vendar mo
ramo biti zlasti pri nedozore
lem sadju previdni, da količine 
niso prevelike. Poškodovano, 
nagnito ali črvivo sadje je treba 
pred krmljenjem pariti ali ku
hati, sicer se lahko pojavijo ko
like. Močno poškodovano sad
je je tudi kuhano treba krmiti le 
s previdnostjo, kajti največkrat 
je okuženo še z glivicami. 

Najprimernejše je sadje v 
prehrani prašičev, uporablja 
se lahko tudi v prehrani krav 
molznic. Po podatkih iz htera-
ture (Pott) lahko krave molz
nice dnevno zaužijejo tudi do 
40 kg jabolk, ne da bi to imelo 
vpliv na okus in kvaliteto mle
ka. Pri večjih količinah pa se 
spremeni mlečna tolšča in 
mleko je manj primerno za 
predelavo v maslo. 

Konjem krmimo sadje v 
manjših obrokih, ga pa zelo 
radi jedo. 

Jabolčne tropine 
Pri pridobivanju jabolčnega 

soka ostajajo jabolčne tropine; 
njihova prebavljivost je nižja 
kot prebavljivost svežega sadja. 
Prebavljivost organske mase 
h-opin je okrog 50-odstotna, za
to so primernejše za krmljenje 
kravam kot prašičem. Kljub te
mu velja pripomniti, da živali 
tropine rade jedo, ker so zelo 
aromatične. 

Tropine lahko uporabimo hi-
di kot zimsko krmo za divjad. 
Vendar ni dovolj, da jih raztrosi
mo kjer koli po gozdu. Tropine 
se hitro pokvarijo in še po enem 
letu ležijo kot črna snov po tleh. 
Če jih želimo krmiti pozimi, jih 
moramo silirati in jih nato sproti 
odvzemamo. Tako so primerne 
tudi za dokrmljevanje damja-
kov v oborah. 

Podatki iz tabele nam pove 
do, da so tropine res energetsko 
krmilo, ki ga je potrebno pri 
krmljenju živali kombinirati z 

beljakovinsko 
krmo. Vseka
kor pa je bolj
še, da sadje 
pokrmimo ži
valim, kot pa 
da ga pustimo 
ležati pod 
drevjem, ozi
roma se uba
damo z vpra
šanjem, kam s 
tropinami. 

HELENA 
PREPADNIK, 

uni v. dipl. 
inž. zoot. 

Hranilna vrednost suhih tropin v primerjavi s suho 
lucerno, košeno v začetku brstenja 
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Zagreb Jazz Portret 
Ena najboljših jazzovskili skupin na Hrvaškem se je že večkrat predstavila Celjanom 

Skupino Zagreb J a z z Por
tret sestavljajo štirje člani: 
Nenad Ju ra Vrandečič - kon
trabas, Mario Igrec - kitara, 
Saša Nestorovič - saksofon 
in Borna Šercar - bobni. Nji
hova skupna točka j e ljube
zen do glasbe, ki jo izžare
vajo z načinom in seveda 
kakovostjo igranja. 

O delu skupine, njihovih 
poklicnih poteh in konjičkih 
smo se pogovorili s kitaristom 
Zagreb Jazz Portreta Mariom 
Igrecem. 

Kako j e nastal Zagreb 
J a z z Portret? 

»Nastal je pred osmimi leti, 
po koncu vojne pri nas. Prvi 
koncert smo imeli v Bjelovar-
ju, tega se še dobro spomi
njam. Poznamo se že od prej, 
saj smo vsi priznani zagrebški 
glasbeniki. Odločili smo se, 
da naredimo nekaj zase, za 
svojo dušo. Na žalost smo 
pred dvema letoma izgubili 
bobnarja Jurico Ugrinoviča, 

ki se je utopil. To je bil za nas 
vse velik udarec. Čeprav so 
štirje že majhen kolektiv, lah
ko še tako majhna sprememba 
poruši vse. Ta dogodek pa nas 
je zaznamoval kar za poldru
go leto, kolikor smo potrebo
van, da smo se lahko znova 
postavili na noge, se našli.« 

Kako j e z jazzom na Hr
vaškem? 

»Jazz ni glasba, ki prinaša 
dobičke, zato se je treba pač 
znajti, kakor veš in znaš. Ver
jetno je glede tega v Sloveniji 
kaj bolje kot pri nas, vem pa, 
da velikih odstopanj ni. Prav 
zato je skorajda nujno, da iz
daš kakšno kaseto ali zgoščen
ko, da nekako živiš, pa seveda 
sodeluješ še z drugimi orke
stri in posamezniki. Naš band 
je do sedaj izdal eno kaseto in 
zgoščenko, imamo pa tudi 
svoja avtorska dela, ki jih bo
mo v kratkem posneli.« 

S kom vse ste doslej sode
lovali in kje nastopate? 

»Smo redni gostje na jazz 
festivalih doma in pri vas. 

Igrali smo že v Ljubljani, pa na 
Lentu, sodelovali pri različnih 
kompilacijah itd. V glavnem 
smo vsi profesionalni glasbe
niki. Borna je diplomirani 
bobnar, glasbenik, igra v ple
snem orkestru hrvaške RTV, 
sodeluje tudi z Josipo Lisac, 
Saša je profesor glasbe, priz

nani solist orkestra RTV, na
stopa po svetu, dvakrat pa je 
gostoval tudi v Ameriki kot 
eden boljših svetovnih glasbe
nikov. Jura je sicer inženir, z 
igranjem kontrabasa pa je za
čel že v mladih letih. Sedaj se 
v glavnem ukvarja z glasbo, je 
menedžer in dela v poletni 
glasbeni šoli na Braču. Šola 
deluje že četrto leto zapored 
in vključuje klasiko, jazz in 
ročk. Sam sem profesor filo
zofije in profesionalni glasbe
nik. Prej sem poučeval kitaro 
na glasbeni šoli, sedaj pa sem 
svobodni umetnik. Že tri leta 
igram v različnih orkestrih, 
sodelujem pa tudi s skupino 
Kubizmo. S skupino smo po
sneli tudi nekaj skladb z Van-
no, nekdanjo članico skupine 
E.T., za ta korak pa smo se 
odločili iz preprostega razlo
ga - da nas ljudje spoznajo.« 

In kaj počnete, kadar ne 
nastopate? 

»Moj bobi je kolesarjenje, 
pa tudi trije otroci. Tudi ostah 
posvetijo svoj čas družinam, 
med nami pa prav gotovo naj
več vadi Saša. Glasba ni le 
naša služba, je poslanstvo - od 
jutra do večera. Zjutraj vadi
mo, čez dan poslušamo, zve
čer pa se napotimo na kak 
koncert. Naše življenje je 
glasba in mi v njej uživamo.« 
mmmmim bojana j a n č i č 

Veneri z Vransicega 
Kdor ju posluša enkrat, si to želi še večkrat. Sestri Brigita 

in Klara Golobic z Vranskega ne osvajata samo s prikupno 
zunanjostjo in prijetnim, sproščenim nastopom, ampak 
tudi z odličnim petjem in igranjem najrazličnejših glasbe
nih zvrsti. 

Bolj aktivni sta zadnji dve leti in upravičeno se pohvalita, da 
jima nastopov ne srečo ne zmanjka. Brigita igra na klaviature in 
poje, zadolžena je tudi za povezovanje. Klara brenka na kitaro 
in poje. Številni glasbeni nastopi obeh deklet ne ovirajo pri 
študiju. Brigita že četrto leto študira pravo, Klara se bo jeseni 
vpisala na študij ekonomije. 

Brigita vodi cerkveni pevski zbor, dekliški sekstet pa je letos 
za desetletno delo dobil Gallusovo priznanje. Brigita in Klara 
sta kot Duo Venera nastopili na glasbeni prireditvi amaterskih 
talentov na Celjski koči in v gostišču Pri Mihcu v Celju, za njima 
pa je tudi več kot deset uspešnih nastopov na tekmovanjih 
Iskrica ustvarjalnosti^ T. VRABL 

Ženina lutica? 
Vili Resnik se na svojih 

nastopih ponavadi ne more 
upreti, da ne bi splezal na 
streho odra ali kam drugam. 
J e človek, ki mora biti v gi
banju. J e bil takšen že od 
otroških let? 

»Vedno sem bil za žur. To mi 
zdaj zelo koristi, ko sem na 
glasbeni sceni skoraj že 10 let. 
Ljudje so glavni. Ne glede na 
to, koliko jih pride, je treba 
biti maksimalen do njih, is
kren.« 

Medtem je izkusil tudi tuji
no. »Bil šem v Angliji, v Lon
donu, hoteh so, da bi ostal 
tam dve leti, in ko so mi to 
povedali, sem hotel takoj na
zaj. Saj je res povsod lepo in 
zanimivo, ampak po dnevu, 
dveh imaš polno glavo vsega. 
Tudi kot pevec sem se težko 
vživel. Oni drugače razmišlja
jo. Če greš v tujino delat, mo
raš biti na voljo 24 ur. Zahte
vajo, da greš na koncert, da 
imaš podpisovanje, si kot lut
ka, jaz pa nisem takšen člo
vek. Sem rajši doma in sem 
ženina lutka.« 

Pred enoletnim umikom s 
scene je bil predvsem znan po 
baladah, kot so Naj vrbe joka
jo. Naj bogovi sUšijo...Na no
vem albumu je samo ena bala
da. »Tista je res prava. To je 
balada z naslovom Na dan 
vseh svetih. Mishm, da je to 
eno najboljših besedil. Ostalo 
sem hotel veselo, zabavno, da 
ima glasba dovolj energije. Na 
nastope se ljudje pridejo zaba
vat, torej jim je treba igrati 
veselo.« 

Videospot za skladbo Naj 
vrbe jokajo je bil po mnenju 
nekaterih eden izmed najlep
ših na slovenski glasbeni sce
ni. Kako je z novimi videospo-
ti? »Želim si sicer dober vi
deospot, vendar je to vezano 
na finančna sredstva. Prepri
čan sem, da je na tej kaseti in 
CD-ju toliko dobrih pesmi, da 
se ne bosta prodajala samo 
zdaj, ampak celo leto.« 

V času, ko ni nastopal, se je 
posvetil konju. »Zaradi njega 
sem dejansko hotel prestaviti 
album. Težko je namreč sede
ti na dveh stolčkih, če se po
vsem posvetiš eni stvari. 
Imam 8 let starega konja. Zelo 
sem vesel, ker sem odkril s 
tem nekaj čisto novega. V tem 
tempu, ko ti način življenja 
razsuje osebnost, odnos do so
ljudi, je najboljše, da greš na
zaj k naravi in s konjem je to 
najbolj idealna stvar.« 

Kaj pravi žena o njegovi vr
nitvi? »Verjetno je malo poza
bila, da me cele dneve ni bilo 
doma. Mishm, da bom sam 
najbolj trpel.« 

V petek zvečer j e Vili Re
snik nastopil na dobrodel
nem koncertu za Vilija Jur
koviča v OŠ Ljubečna. 

Letos si Vili ni privoščil do
pusta. Čakalo ga je še veliko 
dela. Pa tudi proslavljanja. 
Čeprav je bil malo razočaran, 
je bilo tretje mesto po ocenah 
občinstva lepa nagrada na le
tošnjem MMS-u za skladbo 
Daj. Glasbo in besedilo mu je 
napisal Željko, lanskoletni 
dobitnik nagrade za naj debi-
tanta MMS-a. Vili komentira 
»Če bi bil Primorec, bi zma
gal.« 

SIMONA BRGLEZ 

EKSPRESEKSPRES 
• z vrha angleške lestvice naj- \ 
bolj prodajanih albumov je ta f 
teden Madonna s svojim odlič- ; 
nim LP-jem »Music« po treh ; 
tednih kraljevanja izrinila naj- | 
popularnejšega britanskega \ 
pevca Robbiea Williamsa in • 
njegov tretji album »Sing When • 
You Are Winning«, na tretjem 1 
mestu pa še vedno vzhaja i 
Craigh David s svojim debitant- \ 
skim LP izdelkom »Born To Do \ 
It«. Omenjena plošča ta teden 
zaseda tudi najvišjo pozicijo \ 
nemške lestvice, v ZDA pa se je \ 
takoj po izidu na vrh zavihtela j 
nova plošča »The Greatest Of i 
Ali« rapperja L L Cool J-a. \ 
• Boy-bend Westlife se je I 
prejšnji teden brez težav že -
šestič zapovrstjo zavihtel vrh ; 
britanske lestvice single plošč. : 
Tokrat jim je ta neverjetni in \ 
do sedaj še neviden podvig us- \ 
pel s priredbo 16 let stare Gol- \ 
linsove balade »Against Ali ' 
Odds«, ki so jo fantiči posneh ; 
skupaj z Mariah Carey. 
• V ponedeljek je na kar treh '\ 
kompaktnih ploščah izšla zbir- \ 
ka do sedaj še neobjavljenih \ 
skladb, ki jih je David Bovvie j 
posnel med leti 1968 in 1972 pri \ 
nastajanju zdaj že kulmih albu- ; 
mov »Space Oddity«, »Ziggy , 
Stardust«, »The Man Who Sold ; 
The World« in »Hunky Dory«. _ 
• Danes bodo v Nashvilleu spet : 
podeljevali nagrade Country ; 
Music Association (CMA) \ 
Awards. Posebna atrakcija po- ; 
delitve bo nastop legendarnega « 
pevca in igralca Kennyja Ro- \ 
gersa, ki bo prvič po 16 letih ob 
nekaterih trenutno najpopular- ; 
nejših izvajalcev country glas-^ 
be spet nastopil na tej prestižni 
prireditvi. ; 
• Kultna newyorška hip-Rop ] 
naveza Beastie Boys se je odlo- • 
čila, da bo razočarane fane za- .; 
radi odpovedi skupne turneje z 
bendom Rage Against the Mac- : 
hine 7. novembra potešila z vi- ; 
deokaseto, na kateri bo 18 nji
hovih najboljših video spotov. • 
• Alter-elektro-pop heroji De-1 
peche Mode v ZDA pripravlja-; 
jo skladbe za svoj deseti al- \ 
bum - prvi po letu 1997 objav- ; 
Ijenemu »Ultra«. • 
• Predstavnik založbe XL Re- '\ 
cordings je odločno zanikal \ 
govorice, ki so se prejšnji te-; 
den razširile na medmrežju, da J 
se kultna techno naveza The < 
Prodigy razhaja. Trojica pod ' 
vodstvom kreativnega šefa Lia-; 
ma Hovvletta, kljub odhodu 
plesalca Leeroya Thornhilla, j 
počasi pripravlja skladbe za ; 
nov album, ki bo izšel prihod-; 
nje leto, že v kratkem pa b o ' 
moč slišati prvi samostojni LP^ 
izdelek Maxima, ki je pred.' 
meseci že preseneti z izvrstno \ 
skladbo »Carmen Quesy«. " 
• Potem ko sta se pred kratkim! 
razšla Noel Gallagher, šef in; 
kitarist brit-pop prvakov Oa-j 
sis, in Meg Mathews, sta se zal 
prekinitev burnega tri leta tra-^ 
jajočega zakona odločila tudi; 
Liam Gallagher, pevec omenje- ^ 
ne skupine, in popularna bri-' 
tanska igralka Patsy Kensit. \ 
• Pet let po izidu v več mili
jonski nakladi prodanega LP 
prvenca »Relish« se ameriška 
pevka Joan Osborne, ki jo pri • 
nas poznamo predvsem po. 
mega uspešnici »One Of Us«,' 
spet vrača na lestvice z LP-jemJ 
»Righteous Love«. 
• Dest in/s Child, Fatboy Slim,; 
Aerosmith in še nekatera veUka' 
imena iz sveta glasbe so prispe-: 
vaU svoje skladbe za soundh-acki 
prihajajoče filmske verzije pred j 

leti zelo popularne nam/^, 
»ČarUjevi angelčki«. Plošča \ 
trgovinah že v drugi poj 
prihodnjega meseca, tri \ 
kasneje pa bo v kinemato 
prišel tudi film, v katerei 
zaigrale Cameron Diaz, i; 
Barrymore in Lucy Liu. : 
• Plavi orkester se odprj 
na turnejo po ZDA in Kan 
kjer bodo odigrali dvaij 
koncertov. 
• Zagrebški raperji Tran 
so se uspeli s skladbo »K 
špiku« uvrstiti na kompilj 
sko ploščo »The Best Of \ 
national Hip-Hop« založ 
kega velikana Universal. 
• Najpopularnejši britai 
folk-rockerji The Leveller 
po dveh letih spet vračajc 
glasbeno sceno. Lastniki 
sedmih platinastih plošč 
tokrat spet posneli zelo « 
den glasbeni izdelek, ki je 
naslovom »Hello Pig« i 
pod okriljem diskografsk 
velikana Warner Music. 
• 8. oktobra bo v Festivalni ( 
rani v Ljubljani nastopil lej 
dami bobnar Billy Cobham 
• Ambasada Gavioli v skl 
svojih tematskih jesenskih 
čerov tokrat prvič predsta 
celoviti klubski trance več 
domačimi in tujimi artisti. 1 
lične podtone te glasbene a 
je doslej v klubu celovito pi 
stavljal stalni glasbeni sodd 
vec Crazy Lemon, tokrat pa 
bodo učinkovito podprli Anj 
ži: Caspar Pound s hard ti 
ceom, prvič v AG tribal trai 
hve act in misteriozna zased 
Kom ter Matt Wilson, ki v s| 
set vmeša tudi nekatere 1 
alternativne zvrsti trancea. 
• Ob 75. rojstnem dnevu in 
obletnici ustvarjanja za oti 
bo izšel album »Metuljček 
kinček« s priredbami zgodi 
del mojstra Janeza Bitei 
Pesmice, ki so jih tokrat za 
pevci Otroškega zbora iz 1 
ravč, je v novo glasbeno obl 
odel Slavko Avsenik ml. 
• Vlado Kreslin je tik pn 
izidom svojega novega alt) 
ma. Po ploščah »PikapolJ 
ca« in »Muzika«, kjer je VHJ 
preigraval ljudske viže, bol 
»Ptič« v celoti zapolnjen z 3 
torsko godbo z okusom 1 
prekmurski gibanici. 
• Lanski zmagovalci festivi 
Melodije morja in sonca P3 
da so dve leti po izidu LP 
»Ecstasy« prejšnji teden v Lji 
Ijani predstavili svoj novi glj 
beni izdelek »Nepremagljivi 
• Ta mesec mineva deset leti 
prvega koncerta skupine B 
Foot Mama na Gimnaziji Se 
tvid. Za domače razmere 
častitljivo obletnico bodo B:! 
futovci obeležili s posebn^ 
koncertom 19. oktobra v H 
Tivoli, kjer bodo premief 
predstavili tudi svojo n"' 
skladbo »Fenomen«, s katc 
napovedujejo tudi izid svoj' 
četrtega albuma. 

STANE ŠPE< 











FILM - TELEVIZIJA - RADIO 

Mož brez telesa 
ff/lož brez telesa odgovarja 

^ dve vsaj načeloma zanimi-
pprašanji. Pa nobeno od teh 
l^eh rti direktno v zvezi z 
^analiziranjem Platonove te-
^ o neobstoju moralnih načel 
0raj človeka oziroma tega, 
^se morale priučimo. In seje 
0mo. ker nas je strah kazni 
0h (vidnih) ljudi okoli sebe. 

le kaj hi potem počel nevid
ni človek, ki bi imel prednost 
^fcd vidnimi? Bi si vzel pri-
jDŽnost ali ne? V zvezi s tem je 
llmu pravzaprav vse jasno, 
lot je jasno tudi gledalcem, 
faj bi počel nevidni človek, je 
udvisno od tega, kakšen člo-

bi bil po karakterju, in ker 
^ Kevin Bacon že kot vidni 
rnanstvenik dokaj nadležna 
jignra, je bolj ah manj jasno, 
id bo kot nevidna figura le še 

bolj nadležen. Ne, zanimivo 
vprašanje je nekaj drugega. 
Ali lahko film kot vizualni 
medij zares funkcionalno 
uporabi nevidnost kot svoj 
glavni motiv, in ah obstaja 
igralec, ki ima tolikšno kariz-
mo, da lahko tudi kot neviden 
- torej, ko ga ni na platnu -
ostane prepričljiv. Dober iz
ziv, ali ne? Že mnogokrat 
sprejet. Dober izziv za Paula 
Verhoevena, ki je vsekakor 
kontroverzen in tudi kvalite
ten režiser, čeprav njegova 
lestvica filmov . šteje poleg 
ogromnih hitov, kot je Prvin-
ski nagon, tudi polome, kot so 
Slačipunce. In dober izziv za 
Kevina Bacona (Divja reka. 
Divje strasti, kmalu ga bomo 
videli v Hipnozi), ki je znan 
kot igralec, ki se zlahka po

vsem verodostojno prelevi v 
katerokoli vlogo, od negativca 
pa do pozitiven. 

Dober, ampak prevelik izziv. 
Bacon je. zanesljiv, ko se še v 
vidni vlogi pojavlja na ekranu, 
toda ko ga ni, je enostavno 
konec. Hkrati z njim postane 
nevidna tudi moralna dilema, 
če jo je sploh kaj bilo. In ko 
njegovo vlogo povsem prevza
mejo posebni efekti in krvavi 
pregoni, se katerakoli dilema 
prelevi v tehnološko: kako ubi
ti ustvarjeno pošast. Za moral
ni razdor ni kriv človek sam, 
ampak tehnologija, ki jo je us
tvaril zaradi lastne nepoteše-
nosti - kar pa je že stvar groz
ljivk, zato ni presenetljiv na
daljnji razvoj filma. Vse se do
gaja, vse se prevesi na tem 
prelomu. Spolna napetost je še 
prava karta; toda preden zares 
dobro pade na mizo, je ni nik
jer več, nadomesti pa jo moril
ska, ki nima prave moči. Ne
vidni korak v morilsko slo nad
ležnega znanstvenika izpade 
privlečen za lase... pa če kriv
do vržemo na tehniko ali ne
moralo. Dokler je brizganje kr
vi v službi izdelave nevidnega 
človeka, je vse v redu. Ko pa 
začne kri izpuščati nevidni 
človek - ki hi lahko počel toliko 
bolj zanimivega - je to prepro
sto rečeno nepotrebno pretira
vanje. Film, ki se začne - vsaj 
zaradi efektov - kot nekaj fasci-
nantnega, se tako proti koncu 
prelevi v klasično preganjanje 
z negativcem, ki nenadoma, 
kdove zakaj, kot da bi poleg 
nevidnosti postal še neumrljiv, 
nikakor noče umreti. Film zač
ne umirati kar nekaj časa pred 
tem. Nevidnost je za film osta
la nepremagljiva: negativca je 
potrebno narediti vidnega, da 
se ga lahko znebiš. In karizma 
pri vsem tem nič ne pomaga. 

Igrajo še Elisabeth Shue, ki 
je dobila mnoge nagrade za 
igranje v filmu Zbogom, Las 
Vegas, in Josh Brolin, ki se ga 
nekateri še spominjamo iz 
Spielbergovega mladinskega 
vriiljaka, imenovanega The 
Goonies. 

PETER ZUPANC 

•Prenosi olimpijskih iger so 
tončani in urednik športnega 
programa Marjan Lah si bo 
lahko oddahnil od naporov, ki 

jih je zahtevala obilica šport
ih dogodkov, ki jih je posre
dovala sorazmerno malošte
vilna ekipa slovenske nacio
nalne TV. Najbolj znani Laš-

na začasnem delu v Ljub
ljani je menda izredno zado
voljen s trudom, ki so ga v 
projekt vložili njegovi repor-
terji. še posebej Ivo Milova-
iiovič, ki se je ob komentira
nju tako vživel v svojo vlogo, 
da je za 14 dni čisto pozabil, 
daje tudi šef RTV marketinga. 
•Precej manj zadovoljen bo z 
olimpijskimi igrami direktor 
l̂ TV J anez Čadež, ko bo po 
"rnitvi iz Sydneyja ugotovil, 
koliko je vse skupaj stalo. Še 
S^i glavobol pa ga čaka, ko 
''o na mizo začel dobivati tudi 
otroške za spremljanje politič-
''ih iger, ki so se med tem 
^čele v domovini. Sicer pa 
"l^mokracija ni poceni in 15 
predvolilnih soočenj, koUkor 
l'li bodo pripravili na- nacio-
[J l̂ki, je le majhna cena za to, 

bomo gledalci dobili -
"^mr^č možnost, da se odlo-

za najpametnejše politi-
.̂ ki nas bodo naslednja štiri 

vodili v lepšo prihodnost. 
^Odgovorni urednik Infor-
'''ativnega programa na TVS 
•̂"oš Lipušček je javno pove-

da v času predvolilne 
^mpanje stranke pri njem in-
^i^enirajo vsak dan. A jim 
ilgnda ne popušča, saj so tako 

on kot njegovi uredniki in no
vinarji zavezani sprejetim 
pravilom o predvolilni kam
panji. Morda je prav zato v 
soočenjih, ki jih pripravlja na-
cionalka, toliko togosti in 
spodrsljajev. Podlegla jim je 
tudi izkušena in stroga Rosvi-
ta Pesek, ki je bila v uvodni 
oddaji soočenj manj suvere
na, kot njena kolegica s POP 
Tvja Nataša Pire. Samoza
vestna voditeljica 24 ur je na
mreč nezadovoljnemu pohti-
ku, ki je bil gost njene oddaje, 
na njegov protest zabrusila na
zaj, da ima vso pravico zastav
ljati mu neumestna vprašanja. 
Takšna denimo, ki jih na na-
cionalki izločijo že pri pri
pravljanju oddaje. 
• Odkar je postal urednik 
dnevnoinformativnih oddaj 
pravoverni in trdoroki prega
njalec Laibacha Jure Pengov, 
na nacionalki ne potrebujejo 
več cenzure. Poslužujejo se 
namreč veliko bolj učinkovi
tih metod. Nevšečne novinar
je in .urednike preprosto od
stavijo in jih nadomestijo z 
ubogljivejšimi. 
• Najboljša voditeljica naj
boljše razvedrilne oddaje v 
deželi, večna in neuničljiva 
Miša Molk, bo v oddaji Res je 

poslej srečnim izžrebancem 
(namesto avtomobilov) delila 
zlato. Kot urednica razvedril
nega programa pa je najbolj
šemu voditelju druge najbolj
še razvedrilne oddaje Mariu 
Galuniču dovolila, da bo 
srečne gledalce obdaroval z 
nagradnimi potovanji. Da se 
ve, kdo je glavni! 

KINO 
Celjski kinematografi si pri

držujejo pravico do spremem
be programa. 

Union: od 5. do 11.10. ob 
16. akcijska drama Vihar 
vseh viharjev, ob 18,30 in 21. 
uri pa srhljivka Mož brez tele
sa . 

Mali Union: od 5. do 11.10. 
ob 20.30 akcijska drama Vi
har vseh viharjev. 

Metropol: od 5. do 11.10. ob 
16.30, 19. in 21.15 komedija 
J a z , Irena in jaz, 6. in 7. 10 
tudi ob 23.30 in 7. 10 ob 10. 
uri. 

Kino Žalec: 7. ob 20. in 8. 
10. ob 18. in 20. uri komedija 
Zvestoba do groba. 

Gremo V kino! 
Pravilni odgovor na vprašanje prejšnjega tedna: gre za film 

Robocop režiserja Paula Verhoevena. Nagrajenci so: Valentina 
Winkler, Gotovlje 55a, 3310 Žalec, Alojz Oprešnik, Dušana 
Kvedra 35, 3230 Šentjur in Marija Vrečko, Hotunje 18, 3232 
Ponikva. Prejeli bodo vstopnico za ogled filma celjskih kinema
tografov. 

Nagradno vprašanje: Jim Carrey je z bratoma Farrelly 
tokrat posnel film Jaz, Irena in jaz, kar pa ni njihovo prvo 
sodelovanje. Katero uspešno komedijo so že posneli skupaj? 

Odgovore pošljite na Novi tednik, Prešernova 19, 3000 
Celje, do ponedeljka, 9. oktobra. Izžrebali bomo tri dobitnike 
vstopnice za ogled filma. 

VRTIUAKPOLKIN 
VALČKOV 
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Veliko novega in 
vznemirljivega 

Pariški avtomobilski salon je zanimiv tudi za slovenski trg 

Letošnji pariški avtomo
bi lski salon ni bi l poln pre
senečenj - že vnaprej se j e 
vedelo, kaj bo tam na og
led. J e pa bilo veliko novih 
avtomobilov, predvsem v 
srednjem razredu, ki j e tudi 
za s lovenski trg razmero
ma pomemben. Se pa ni ve
l iko ali skoraj n ič govorilo 
o naftni krizi in s tem more
bi tni krizi avtomobi lske in
dustri je, pač pa o načrt ih , 
t renutnih poslovnih rezul
tatih in podobnem. Razum
ljivo, težave pridejo same 
od sebe in j ih ni t reba napo
vedovati . 

Pariški avtomobilski salon 
se j e torej šibil od novosti. 
Tako je nemški Audi v fran
cosko prestolnico pripeljal 
kar nekaj n p ^ s t i . 

Audi A8L 6 .0 quattro bo 
odslej na voljo tudi v varianti 
z 12-valjnim bencinskim 
m*otorjem z gibno prostorni
no 6,0 litra in s 420 KM. 
Vsekakor najprestižnejša li
muzina pri tej nemški avto
mobilski tovarni. Na ogled 
so postavili tudi konceptno 
vozilo stepenwolf, narejeno 
na osnovni audija A3, 
opremljenega s stalnim štiri
kolesnim pogonom in vso 
mogočo opremo. Ob tem je 
TT dobil tudi trdo alumini
jasto streho (tako imenovani 
hardtop). Alfa Romeo, do
volj pomemben del italijan
skega avtomobilskega kon
cema, je znova predstavila 
alfo 147, avtomobil, ki je tik 
pred tem, da pripelje na trge-
tudi slovenskega. BMW je 
ponujal povsem novi M seri
j e 3 , avto, o katerem bomo 
prav kmalu napisali nekaj 
več. Pri Chroenu, ki je zno
traj koncema PSA (skupaj s 
Peugeotom), so tudi imeh 
rojstvo. C5 je naslednik xan-
tie. Večji oziroma daljši in z 
večjo medosno razdaljo, pa 
ob tem z obliko, ki je nekako 
uniformna in nič drugačna; 
zdi se, da se citroeni utaplja
jo v oblikah, ki so sicer zna
čilne za sodobne avtomobi
le, ampak očitno drugače ne 
gre. C5 prihaja na trge drugo 

leto spomladi in bo za zače
tek ob vsem drugem na voljo 
z V6 bencinskim motorjem 
in 2,2-htrskim turbodizlom 
HDI. Hkrati je tovarna neko
liko prenovila xsaro , ki je 
dobila predvsem drugačen 
prednji del z lučmi. Fiat je v 
Pariz pripeljal doblo, avto, o 
katerem smo nekaj že pisali. 
To je dogovor na recimo re-
nault kangoo, citroen berlin-
go in peugeot partner ter po
dobne avtomobile. Karose-
rijska sličnost je očitna, avto 
bo na voljo z različnimi mo
torji, pa v varianti za prevoz 
tovora kot tudi ljudi. Prav 
tako hišna Lancia je predsta
vila nekoliko prenovljeno 
lancio y, najmanjši avtomo
bil pri hiši, ki ima predvsem 
drugačen prednji del. Ferrari 

je bil v središču pozornosti, 
kar seveda ni nobeno poseb
no presenečenje in novost. 
Ob že znanih modelih se je 
največ pogledov ustavilo na 
550 barchet t i , povsem novi 
varianti sicer znanega ferra-
rija 550. Sredinsko nameš
čeni motor ima 12 valjev s 
485 KM, kar zadostuje za 4,4 
sekunde do 100 km/h , med
tem ko je končna hitrost 300 
km/h. Koliko bo treba za 
barchetto odšteti, še ni zna
no, ampak na manj kot kak
šnih 270 tisoč mark pač ne 
morete računati... 

Pri Fordu, torej njegovem 
evropskem delu, so tudi ime-
h veliko in pomembno rojs
tvo. Ponudih so novega 
mondea. J e precej daljši in 
tudi širši od prejšnje izve

denke, zdi se nekako, kot bi 
odrasel. Ampak,- ker je daljši 
in modernejši, bo verjetno 
tudi nekaj dražji, kar seveda 
ni posebej razveseljiv poda
tek. Na ogled so postavili tri 
izvedenke, in sicer limuzi
no, limuzino s petimi vrati in 

karavan; vsi bodo opremlje
ni z motorji od 1,8 do 2,5 
litra z močmi od najmanj 90 
do največ 170 KM. Kasneje 
napovedujejo še nove agre
gate. Pri nas naj bi se avto 
pojavil menda že januarja -
če bo vse tako, kot si pred
stavnik Forda pri nas želi. 
Južnokorejska Kia, ki je pri 
Hyundaiju, se srečuje z ne
kaj manjšimi problemi kot 
recimo Daewoo, ki ima izje
men dolg in ga to nedvomno 
hromi pri predstavljanju no
vih avtomobilov. Kia je tako 
predstavila novo in veliko 
limuzino magent is , ki se bo 
na nekaterih trgih pojavila še 
pred koncem leta, ni pa še 
znano, kdaj bomo avto videli 
in morebiti kupovali pri nas. 

Japonska Honda se je pod 
salonske luči pripeljala z no
vim civicom. To je ob logu 
najmanjši avto v njihovi po
nudbi, vsekakor izjemno po
membno vozilo, ki naj pri
pomore k boljšemu poslov
nemu zdravju. Na ogled je 

bilo kar nekaj karoserijskiJi 
izvedenk, zunanja podoba 
nekako umirjena in sko: 
konvencionalna. To že set 
ma generacija civica, ki §j 
med drugim izdelujejo tudi\ 
Evropi (v britanskem Swiii. 
donu), vsekakor pa bo n 
uspeh avtomobila izjemne 
pomembna tudi cena (kotjf 
tudi pri drugih avtomobi 
lih). Britanska znamka Mini 
je po tistem, ko je BM\\ 
prodal Roverja, ostala pn 
omenjeni nemški avtomobil-
ski hiši. Tokrat je tovarna po 
dolgem napovedovanju ven
darle predstavila čisto resne
ga naslednika nekdanjega 
minija. Predvsem drži, da se 
je v Parizu okoli njega vrtelo 
ogromno ljudi, lahko bi re
kli, da je bil zvezda salona. 
Na ogled so bile dirkaške 
izvedenke z oznako coopei. 
Je pa mini občutno zrasel, 
saj to ni več majhen avtomo
bil. Vse kaže, da utegne po
stati kultni avto, saj bode 
med drugim ponudili tudi 

Ford mondeo. 

Audi A8L 6.0 guattro 

Audi stepenwolf 

BMWM3 
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Mini cooper Mercedes Benz sportcoupe 

(jfianto s 160 KM (cooper 
;l Jasno pa je tudi, da to ne 
,̂ avto mladih ali tistih s 
jnjšimi žepi. Kdaj bo tudi v 
fsnici pripeljal na ceste, še 
j znano, po vsej verjetnosti 
ijv začetku prihodnjega le-
j pri Mazdi je bilo ob dru-
jem videti tudi nekoliko pre-
Jovljeni roadster MX 5; te-
p so namenili motorje z 
lekaj večjimi močmi. Hkrati 
^ bilo mogoče videti tudi 
p[evoIv, vozilo, ki ga poga-
ija Wanklov rotacijski mo-
i Kot kaže, bo evolv kmalu 
apeljal na cesto, vendar je 
ihip še prezgodaj govoriti o 
[eni. Mazda je nekoliko pre-
ovila tudi xedos 9, največji 
rtomobil pri hiši, medtem 
0 je manjši xedos 6 pred 
lasom že zapeljal v pokoj. 
Mercedes Benz seveda ni 

|i ob strani. Tisto, kar je 
iujalo največ pozornosti, je 
1 sportcoupe. Avto je seve-
\ kupejevska izvedenka 
ercedesa C razreda, doka-
ival pa se bo ob vsem dru

gem tudi s številnimi motorji 
z močmi od 129 do 193 KM. 
Ker je pač tako na svetu, tudi 
ta mali kupe ne bo poceni 
avtomobil, kar pa seveda ne 
more biti prav veliko prese
nečenje. Mitsubishi je bil 
zadnje tedne pogosto na ča
sopisnih straneh, je pa v Pa
rizu pokazal petvratno izve
denko terenskega pajera pi-
nin. Ta avto nastaja v sodelo

vanju s slovitim italijanskim 
oblikovalcem Pininfarino, 
med drugim pa so mu za 
pogon namenili tudi 2,0-litr-
ski GDI motor (neposredni 
vbrizg bencina) . Nissan, ki 
je delno v lasti Renaulta, je 
med drugim na ogled ponu
jal terenca z oznako X trail. 
To je odgovor na recimo to-
yoto RAV, pa na hondo CRV, 
suzukija vitaro in podobne 

avtomobile. Opel je že pred 
časom predstavil novo cor-
so. Avto je seveda daljši in z 
večjo medosno razdaljo, kar 
pomeni, da sili iz svojega 
razreda. Nova corsa naj bi 
bila na voljo še pred koncem 
leta (kar velja tudi za sloven
ski trg), o cenah pa ta hip še 
nič . 

Peugeot je temeljito in do
bro izkoristil prednost do
mačega terena, saj se je med 
drugim dokazoval tudi z iz
jemno prijetnim razstavnim 
prostorom (resnici na ljubo 
je treba reči, da si je nekaj 
podobnega privoščil tudi 
Citroen). Predvsem se je 
skoraj vse vrtelo okoli nje
govega peugeota 2 0 6 CC. To 
je oznaka za kupe-kabrio-
let. Pri tem avtomobilu so 
namreč uporabili podobno 
streho, kot jo ima recimo 
mercedes SLK. Tako se mali 
kupe 206 , ki gre sicer v li-
muzinski podobi izjemno 
dobro v promet, zelo hitro 
iz kupeja spremeni v kabrio-
let. Pri nas ga lahko pričaku
jemo spomladi in verjeti j e , 
da bo zanj kar dolga vrsta. 
Prav tako domači Renault je 
imel tudi veliko predstavo. 
Laguna je ta hip najpomem
bnejši avtomobil, s katerim 
se ukvarjajo. Limuzina, 
kombilimuzina in karavan 
so sedanje izvedenke, ven
dar je znano, da bo avto na 
voljo šele spomladi prihod
nje leto (ali kakšen mesec 
prej). Tudi za laguno velja, 
da je precej večja kot j e bila, 
da bo (tako pravijo) dobro 
opremljena, skratka, pelje 
se v malenkost višji razred 
kot je bila doslej. Motorjev 
bo po sedanjih napovedih 
sedem, in sicer štirje ben
cinski in trije turbodizli, pri 
čemer naj bi bila po seda
njih napovedih osnovna iz
vedenka na voljo za kakšnih 
3,7 milijona tolarjev. Bomo 
videli. Škoda je tudi imela 
kaj pokazati. Pisali smo že o 
kombijevski oziroma kara

vanski izvedenki fabie, ki je 
pri hiši po obsegu izdelave 
in uspešnosti drugo vozilo. 
Fabia karavan je druga karo-
serijska varianta, vsaj v 
Nemčiji pa napovedujejo, 
da o najcenejša različica sta
la nekako 23 tisoč mark. 
Motorji bodo takšni kot v 
limuzini. Porsche je bil tudi 
v središču pozornosti, pa 
morda ne s svojim prvim 
enoprostorskim avtombi-
lom, ki sliši na ime cheyene 
in bo nastajal skupaj s 
Volkswagnom, pač pa kon-
ceptnim vozilom c a r r e r a 
GT. To je roadster izjemne 
oblike, pa tudi vseh drugih 
izjemnih pridevnikov. Poga
nja ga namreč desetvaljnik z 
gibno prostornino 5,5 litra, 
ki razvije nič manj kot 558 
KM, kar zadostuje za pospe

šek dobre štiri sekunde do 
100 km/h. 4 ,56 metra dolgi 
avtomobil j e , kot rečeno, za 
sedaj šele načrt, od tega, 
kakšno bo (ne)navdušenje 
nad njim, pa je odvisna pri
hodnost. Če bo vse OK, po
tem naj bi ga začeli izdelo
vati leta 2 0 0 3 , pri čemer bo 
avto stal kar 700 tisoč mark, 
v vsem njegovem življenj
skem obdobju pa naj bi na
redili vsega 500 vozil. 
Volksvvagen je seveda stavil 
na prenovljenega passata, 
ki bo, tako kaže sedaj, pri 
nas na voljo še pred koncem 
leta. Omenimo še Volvo, ki 
je v Parizu predstavljal svoj 
novi avtomobil srednjega 
razreda S60. Navzven avto 
zelo spominja na večji S80 , 
več pa bomo o tem vozilu 
zapisali prav kmalu. 

Porsche carrera GT 

Škoda fabia combi 
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puhasta barvitost za zimsice športne dni 
Modni navdihi z Mount Everesta, svetovnih sejmov mode in pohorskih smučin za športno kolekcijo oblačil jesen-zima 2 0 0 0 / 2 0 0 1 

pliža se. Čas zimskih športnih aktivnosti, 
jjiii zdravo razmišljajoč človek v moder-

urbanem okolju posveča vse več pozor-
ĵti. Takšno ali drugačno rekreacijsko gi-

jjjje v naravi pa je še večji užitek, če tudi 
^ teh dejavnostih povabimo v družbo -
lodo. 

pravzaprav se od športnih zimskih oblačil 
ijfakuje res veliko - da so privlačna na po-
Ijd, da nudijo zaščito pred mrazom, vlago in 
jlfoni od zunaj in znotraj, da so čimbolj 
lobna, funkcionalna... 
Čeprav so letošnje tendence zimske športne 
ipde segmentirane v več tematskih skupin, pa 
0 vendarle nekaj skupnih potez. Denimo; 
ovativni materiali (supplex z vodoodbojnimi, 
fltivetrnimi vlakni z mikroporoznimi prema-
ioutlast, ki ohranja in oddaja telesu toploto, 
ijel medvloge, termoflis, najfinejši gosji puh, 
jni elastični in double face materiaU...). 
Kroji? Purizem devetdesetih let je izpodrinjen 
preprostimi, konstrukcijskimi oblikami. 

Oprijete linije ob telesu ter 
toge, delno padajoče ali diago
nalne silhuete so včasih videti, 
kot bi bile zamrznjene v led, 
drugič eksplodirajo v vročo pa
leto adrelinastih barv, ali se 
umirijo v zlato-olivnih in rja-
sto rjavih barvnih vzdušjih. 

Montova modna 
ekspedidja 

Prava zimska modna prav
ljica se je pred dnevi zgodila 
tudi pri nas. V koncertni dvo
rani Vile Bled je bila namreč v 
režiji stilističnega tandema 
Sašo Radovič & Barbara Žni
dar modna revija priznanega 
slovenskega konfekcionarja 

športne mode Mont iz Kozje
ga, ki jo je povezovala vodite
ljica Mojca Mavec. 

Ogledali smo si najnovejšo 
kolekcijo Mont zima 2000 / 
2001, oblikovalke Majde J a -
končič, ki je navdušila s svojo 
efektno osnovo, nadgrajeno s 
štirimi barvnimi zgodbami. 

Za prvo, ledeno belo, je av
torica poiskala navdih v eks-
pediciji na Mount Everest. Za 
belino so se barve prelile v 
zemeljske tone in nato prešle 
v živahno barvito vzdušje, ka
kršnega nudi pogled na s son
cem obsijane smreke na po
horskih smučiščih. 

Še pogled na osnovne kose 
letošnje zimsko-športne mo

de za smučanje, alpinizem, 
treking, pohodništvo: pulo
verji iz termoflisa, dvostran
ski telovniki, puhovke s snem-
Ijivimi rokavi, elastične ne-
premočljive hlače ter seveda 
tople rokavice in trendovske 
večnamenske kape, ki se lah
ko spremenijo tudi v elegan
ten trak, šal oziroma šal-
ovratnik. 

Foto: ANDREJ CVETNIČ 

Bela mehkoba za bele zimske dni. 

Pripravila: VLASTA 
CAH-ŽEROVNIK 

Prevladujoče srebrne in zlate barve. 

LEPOTAIN ZDRAVJE 

Ste vremensko občutljivi? 
Medicinski strokovnjaki 
[že dalj časa ukvarjajo z 
plivom vremena na zdrav-

počutje in vitalnost. Iz 
jektivnih razlogov (živ-
fflje v prilagojenem, zava-
vanem okolju) je človek 
)derne dobe na vremenske 
[emembe občutljiv veliko 
Ij, kot so bili njegovi ne-
ščiteni predniki. 
V zaprtih in umetno zrače-
h prostorih primanjkuje na-
mih dražljajev; telo ni več 
^eno, fleksibilno in odpor-
)na spremembe in zunanje 
ažljaje, nevrovegetativni si-
Em modernega človeka ni 
|volj dinamičen in učinkovit 
regulaciji, zato posamez-
preobčutljivo reagira na 

zlične spremembe v okolju -
ljučno z vremenskimi. Do-
i so na podlagi pogloblje-
ti znanstvenih študij ugoto-
i, katere vremenske situaci-
jSo človeku pjijazne, katere 
Iga ogrožajo in mu škoduje-
obenem pa tudi, kako se 

janizem odziva na določe-
spremembe vremena. Mot-
•in bolezni, povezane z vre-
•nskimi vplivi na organi-
\ prizadenejo zlasti kro
jne bolnike, ostarele in one-
jgle, pa tudi rekonvalescen-
•n paciente po težjih nesre-
Uli poškodbah. Občutlji-
^ na vremenske razmere in 

spremembe pa povečujeta tu
di preobremenjenost in stres. 

Oglejmo si nekaj najpogo
stejših meteoroloških situacij 
in njihov vpliv na človekov 
organizem: 

- lepo sončno vreme in po
polnoma jasno nebo, odeto v 
brezmejno modrino (zlasti v 
kombinaciji z zmerno tempe
raturo), pri stabilnih barome-
trskih razmerah predstavlja 
stabilno meteorološko in bio-
meteorološko situacijo, ki 
ugodno vpliva na organizem. 
Tovrstna meteorološka scena 
osvežuje, poživlja, sprošča in 
spodbuja, zagotavlja pa tudi 
dobro razpoloženje. 

- Lepo vreme, jasno nebo s 
posameznimi oblački, t o ^ a 
atmosfera, blag vetrič in suna 
klima z relativno stabilnim 
zračnim tlakom pa predstav
ljajo osnovo za minimalno 
stopnjo razdražljivosti; še 
vedno pa je tovrstna situacija 
ugodna za organizem in ne 
povzroča zdravstvenih ali psi
hofizičnih motenj. Možnost 
spremenljivega razpoloženja. 

- Nestabilno, spremenljivo 
vreme, za katerega je značilna 
naraščajoča oblačnost s pada
njem zračnega tlaka, dokaj vi
soka temperatura in vlažnost 
(soparno); atmosfera je za-
dušljiva in napeta. Opisana 
meteorološka situacija je do

kaj neugodna za organizem in 
lahko botruje zdravstvenim 
motnjam. Statistike beležijo 
tudi večje število nesreč in 
poškodb. Razpoloženje ob
čutljivih posameznikov je po
gosto negativno. 

- Močna oblačnost; nebo po
polnoma prekrito s težkimi tem
nimi oblaki, postaja hladneje, 
atmosfera pa je še vedno težka. 
Prav tako neugodno, za organi
zem obremenjujoče vreme. 

- Padavine (dež ali sneg). 
Nagla sprememba temperatu
re in vlažnosti ozračja z mož
nim grmenjem, vetrovi in bli
skanjem predstavlja relativno 
visoko stopnjo obremenitve 
za človeški organizem in je 
kot taka neugodna za zdravje 
in počutje. 

- Pojemanje padavin, spre
memba hitrosti gibanja zraka 
in izboljšanje vremena. Obla
ki se razpršijo, nebo se zjasni, 
pojavijo se prvi sončni žarki, v 
zraku vlada visoka koncentra
cija ozona. Ugodna meteoro
loška situacija, ki pozitivno 
vpliva na telesno in duševno 
zdravje ter spodbuja dobro 
počutje. 

Nagradno vprašanje olctobra: j 
•OJEM TIPIČNE ANGLEŠKE ELEGANCE IN LETOS ZNOVA; 
mk TKANINA - TVID J E DOBIL IME PO: 
') slavni angleški manekenki iz 60 let Twiggy; 
') Škotskem tkalskem 'središču River Tweed. 

Septembrska nagrajenka 
modne strani je Elica Vrhov-
šek, Kompole 12, Štore, ki si 
bo za nagrado lahko izbrala 
modne hlače Scale Zarje Pe-
trovče, saj je pravilno odgo
vorila, da je bil prvi dežni 
plašč izdelan v 19. stoletju. 
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Aplavz je trajal pet minut 
Največja zvezda je upokojenec - Stebri l<nežjega teatra so priseljenci - Od oddaje TV Zoom do celjsl<ega odra 

Ljubitelji celjskega kultur
nega dogajanja in družab
nih dogodkov so bili v petek 
zvečer v zagati. V mestu sta 
bila hkrati dva nevsakdanja 
dogodka. V Likovnem salo
nu je bilo slovesno odprtje 
razstave bosanskih umetni
kov, v Slovenskem ljudskem 
gledališču bleščeča prva 
premiera nove sezone. 

Igranje Shakespearejeve 
drame Kralj Lear je za vsak 
teater izjemni dogodek. Tudi 
za ljubljansko občinstvo, ki je 
ob isti uri v Mestnem gledališ
ču ljubljanskem spremljalo 
predstavo Kralja Leara v iz
vedbi gledališča iz Prage. Sicer 
pa priteguje celjska uprizori
tev pozornost celotne sloven
ske javnosti, saj je bilo na pre
mieri kar nekaj gledalcev iz 
bele prestolnice. Gledalci so 
bili na koncu tako navdušeni, 
da so nagradili igralce s prib
ližno 5-minutnim ploskanjem. 
Še posebej so bili navdušeni 
nad glavno vlogo, izjemno 
igralsko stvaritvijo igralca Ja 
neza Bermeža, na katero je 
čakal približno dve desetletji. 

Za igralca Bermeža velja ta
ko kot za vse upokojence, da 
nima časa. Od 19. septembra 
lani je namreč v pokoju, ven
dar se od odra k sreči ni poslo
vil, saj bo nastopal v tej sezoni 
v večih predstavah. Zanimivo 

je, da se Bučko, kot ga kličejo 
prijatelji, pripravlja na vse veli
ke vloge vsaj dva meseca, na 
posamezno predstavo že od 
jutra. Za dobro počutje nas
ploh, ki ga včasih omajajo hrb
tenične težave, pa potrebuje 
vsako leto po dva tedna biva
nja v Moravskih Toplicah. 

Bermež, nosilec Borštniko
vega prstana (novico mu je po 
telefonu sporočil sedanji kul
turni minister Rudi Šeligo), je 
odigral v celjskem teatru v 38 
letih približno 150 vlog, nasto
pil je tudi v filmih Na klancu in 

Idealist ter Nasvidenje v na
slednji vojni. Z Ivanom Cankar
jem si ni blizu le zaradi filmov 
ter zato, ker je igral v vseh 
njegovih dramah: tudi Bermež 
je doma z Vrhnike. Od tam je 
odšel na študij medicine ter 
opravil dva letnika, vendar se 
je nato obrnilo vse drugače. Na 
petkovem sprejemu po pred
stavi je bil kljub utrujenosti za
dovoljnega videza, saj ga je ob
činstvo bogato nagradilo. 

Bermež je prišel v celjsko 
gledališče z Notranjske, igra
lec Miro Podjed z Gorenjske. 
Podjed, ki nastopa v Kralju 
Learu v vlogi grofa Glostra, je 
eden od starejših ljubljencev 
celjskega občinstva. V celjski 
teater je prišel šest let za Ber-
mežem, vendar je na rodni 
Bled še vedno zelo navezan. 

Crnkovic pa nic 
Med stebri celjskega teatra 

ter letošnje prve premiere je 
igralka Milada Kalezič, tokrat 
nehvaležna kraljeva hči. Za 
razliko od Bermeža in Podje-
da je prišla nagrajenka Prešer
novega sklada v knežje mesto 
iz Maribora ter je črnogorske
ga porekla. Zdaj živi v Celju 23 
let, že prvo leto pa je zaslovela 
po vsej nekdanji Jugoslaviji z 
vlogo v Šeligovi Čarovnici iz 
Zgornje Davče. K sreči ni ure
sničila svoje najstniške name
re, da bi postala učiteljica. 

Leto dni pred njo je postal 
igralec SLG Celje Zvone Agrež, 
rojeni Celjan iz Trnovelj. Na pet
kovi premieri je bil že v svoji 87. 
vlogi, kot grof Kent. Prejemnik 
Borštnikove nagrade nastopa 
tudi v novi slovenski nadalje
vanki o Prešernu, ki bo na spo
redu spomladi. V prostem času 
je Agrežu pri srcu slikarstvo, 
zlasti Bosch in Breughel, za 
sprostitev tudi torkova in pet
kova druženja s klapo, s katero 
se navdušuje za namizni tenis. 

V Kralju Learu sta od starejše 
igralske generacije na odru prav 
tako Bruno Baranovič in Dra
go Kastelic ter mlajši Renato 
Jenček, Bojan Umek in Mario 
Šelih. Na odru je zelo veliko 
igralcev, med novimi člani pa 
Damjan Trbovc, Justin Jauk in 
Barbara Krajnc (od petka v 
vlogah Norca in Kordelije), pre
jemnica študentske Severjeve 
nagrade, ki jo zelo dobro poz
najo gledalci TV oddaje Zoom. 

Med znanimi Celjani, ki so jih 
pozorno spremljali na premieri. 

so bili kardiolog prim. Jâ ^ 
Tasič, dr. med., ravnatelj 1. gj 
nazije Jože Zupančič, etiiolo, 
nja Muzeja novejše zgodovin 
Tanja Roženbergar Šega \ 
mož, TV snemalec Aleš Šega, 

Na sprejemu z zakusko,. 
je sledil premieri, je prejel vt 
ko čestitk tudi režiser predst« 
ve Matjaž Zupančič, za poj 
navalce trenutno najprodoi 
nejši slovenski dramatik in rs 
žiser. Grumov nagrajenec j 
profesor ljubljanske akadeini 
je za gledališče, radio, televia 
jo in film, podobno kot je b: 
dolgo njegov oče prof. dr. Mii 
ko Zupančič, eden najbol 
znanih slovenskih shakespei 
rologov (samo v zadnjem fe 
su sta izšli dve njegovi knjigi( 
slovitem dramatiku). »To je bi 
Lear!« je bil zadovoljen n, 
sprejemu, med čestitko nosi! 
cu glavne vloge. Iz Ljubljane)! 
prišel na sprejem prav tako 
kulturni delavec Marko Cm 
kovic, ki pa ni hotel izreči no 
benega komentarja. 
mmm B R A N E JERANKI 

• B Foto: GREGOR KATl 

S konca petkove premiere. Aplavz za igralce v Shakespearejevi drami Kralj Lear je trajal kar pet minut. 

Zvone Agrež 

»To je bil Kralj Lear!« je veselo vzkliknil shakespearolog. prof. 
dr Mirko Zupančič (v sredini). Na fotografiji z nosilcem 
glavne vloge Janezom Bermežem in sinom, režiserjem Matja

žem Zupančičem. 

Veselo vzdušje na petkovem banketu po premieri. Nehvaležna kraljeva hči Milada Kalezič, 
njen soprog iz predstave Renato Jenček ter Jenčkova resnična soproga Greta Jenček, profesori

ca v srednji ekonomski šoli. 


